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فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

انهدام باند سارقان 
منازل فصلی 

رییس مرکز مدیریت راه های استان قم خبرداد:

نصب سامانه های ثبت تخلف در محور پردیسان - ورجان

فرمانده انتظامی استان از دستگیری 8 تن از اعضای باند 
سارقان منازل فصلی در قم خبر داد و گفت: متهمان در 
تحقیقات پلیس به 25 فقره سرقت اعتراف کردند   سردار 

سید محمود میرفیضی اظهارداشت: در پی وقوع چندین 
فقره سرقت از منازل فصلی روستاهای شهرستان کهک، 
موضوع در دستور کار کارآگاهان پایگاه یکم پلیس آگاهی 
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مدیرکل دفتر امور بانوان استانداری قم:

هیچ بانک اطلاعاتی از وضعیت 
زنان استان قم وجود ندارد
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مدیر عامل شرکت توزیع برق استان قم :

امسال خاموشی برنامه ریزی شده دربخش خانگی نداریم

 مدیرکل دفتر امور زنان و خانواده استانداری قم گفت: 
وجود  با  استان  زنان  وضعیت  از  اطلاعاتی  بانک  هیچ 
این همه ظرفیت وجود ندارد، شاید در گذشته مانعی بوده، 

اما اکنون تهیه اطلس کامل وضعیت بانوان جزو اولویت های 
کاریمان قرار داده ایم.  زینب عبداللهی روز پنجشنبه در 
نشست صمیمی با جمعی از بانوان خبرنگار، با اشاره به 

سیاست زدگی آژانس
 و اقدام اصولی ایران

به دنبال رویکرد غیرسازنده آژانس بین المللی انرژی 
اتمی و فقدان حسن نیت در تعاملات نسبت به ایران، 

سازمان انرژی اتمی کشورمان در یک اقدام اصولی و مدبرانه، دو دوربین  فراپادمانی این 
آژانس را در یکی از مراکز هسته ای ایران قطع کرد. 

در این رابطه نکات زیر قابل توجه است: 1- تصمیم سازمان انرژی اتمی مبنی بر قطع 
دوربین های آژانس در اجرای مفاد قانون راهبردی مجلس شورای اسلامی اتخاذ شده 
و دارای مبنای قانونی و برای دفاع از منافع ملت بوده است. تاکنون بخشی از همکاری 
های انجام شده با آژانس فراتر از پادمان بوده با اینکه در زمره تعهدات ایران قرار نداشته، 
تنها بخاطر نمایش حسن نیت انجام شده است. به گفته سخنگوی سازمان انرژی 
اتمی، ضبط این نوع فعالیت ها توسط دوربین های آژانس و دستگاه سنجش غنای 
بر خط یا فلومتر، از جمله اقدامات فراپادمانی ایران محسوب می شود. 2- متاسفانه 
علیرغم تعامل مثبت و سازنده ایران، فعالیت های اخیر آژانس بین المللی انرژی اتمی 
منبعث از رویکردهای غیرفنی و کاملا سیاسی و در جهت منافع آمریکا و چند کشور 
اروپایی و تحت تاثیر القائات رژیم صهیونیستی بوده و آژانس نه تنها از حسن نیت ایران 
قدرشناسی نکرده بلکه اقدامات فراپادمانی و داوطلبانه را وظیفه ایران تلقی کرده است. 
3- سفر مدیرکل آژانس به فلسطین اشغالی به منظور اعمال فشار بر ایران، ناشی از 
کج فهمی و خطای محاسباتی وی بوده و این اقدام ناپسند، هرگز از حافظه ملت ایران 
پاک نخواهد شد. رژیم اسرائیل نه تنها عضو NTP نیست بلکه با داشتن کلاهک های 
متعدد هسته ای بی تردید یک تهدید امنیتی جدی برای جهان محسوب می شود. 
متاسفانه آقای گروسی با این اقدام خود ثابت کرد که برای تصمیم گیری، تحت فشار 
لابی صهیونیست ها و آمریکا قرار دارد. 4- آمریکا که با خروج خود از برجام، تعهدات 
بین المللی خود را نقض کرده و سه کشور اروپایی که نتوانسته اند به مسئولیت های 
خود برای لغو تحریم های ظالمانه عمل کنند، با سوء استفاده از آژانس، خطاهای خود 
را پوشش می دهند. این درحالی است که ایران در مسیر خنثی سازی تحریم ها حرکت 
کرده و در عین تلاش برای لغو تحریم ها، حاضر نیست از حقوق مسلم خود صرفنظر 
کند. آقای گروسی نباید اجازه می داد که آمریکا و غرب با استفاد ابزاری از آژانس به 
دنبال اعمال فشار بر ایران در جهت تامین منافع خود باشند. قطعا قطعنامه  مصوبه 
علیه ایران، تنها بی اعتبار شدن آژانس را در پی داشته و تصمیمات راهبردی ایران را 
متاثر نخواهد کرد. 5- جمهوری اسلامی ایران در عمل نشان داده که پروتکل های 
آژانس را رعایت کرده و در این مسیر، پیشقراول بسیاری از کشورهای دیگر بوده است. 
در این مرحله نیز، ایران با پایبندی به تعهدات خود، حدود ۸۰ درصد از دوربین های 
نظارتی را کمافی السابق فعال نگه داشته و سیاست همکاری با آژانس را حفظ کرده 
است. طبیعی است که تداوم این همکاری ها ارتباط مستقیم با رویکرد آتی آژانس 
داشته و در صورت ادامه رفتارهای سیاسی، ایران نیز انجام اقدامات جدیدی را مدنظر 
خواهد داشت. در واقع مبنای تعامل آینده ایران با آژانس مبتنی بر همکاری متقابل و 

در مسیر تامین منافع مشروع هسته ای خود خواهد بود.
تحلیلگر مسائل خاورمیانه

معاون سازمان ثبت اسناد و املاک:

تعرفه های دفاتر اسناد رسمی
 بر اساس تورم افزایش می یابد

معاون امور اسناد سازمان ثبت اسناد و املاک کشور گفت: افزایش تعرفه ها بر اساس 
تورم به زودی انجام خواهد شد تا مشکلات مالی دفاتر اسناد رسمی و ازدواج و طلاق 

برطرف شود. 
مهدی اقبال چهارشنبه شب در نشست هم اندیشی سردفتران اسناد رسمی و ازدواج 
و طلاق با رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور افزود:  آیین نامه دفاتر پس از مدت 
کوتاهی از اصلاح قبلی، با توجه به ضرورت برطرف کردن تمامی مشکلات، به زودی 
مجددا اصلاح و ابلاغ می شود. وی با اشاره به اهمیت تعدیل تعرفه ها در دفاتر با توجه 
به افزایش شدید قیمت ها در کشور، از حمایت های جدی از دفاتر ازدواج و طلاق خبر 
داد و گفت: افزایش تعرفه ها بر اساس تورم به زودی انجام خواهد شد تا مشکلات مالی 

دفاتر اسناد رسمی و ازدواج و طلاق برطرف شود.

محسن پاک آیین*

مدیر عامل شرکت توزیع برق استان قم مطرح کرد:

امسال خاموشی برنامه ریزی شده 
دربخش خانگی نداریم 

مدیرعامل شرکت توزیع برق  استان قم گفت: برای مدیریت مصرف برق و جلوگیری از 
خاموشی بخش خانگی نیازمند همکاری بخش های کشاورزی، صنعت و اداری استان 

هستیم.
مهدی آهنین پنجه  درگفت وگویی اظهارداشت : تفاوتی که در مدیریت مصرف برق امسال 
نسبت به سال های قبل وجود دارد این است که در سال گذشته مدیریت مصرف در روزها و 
ساعات اوج مصرف اعمال می شد، اما امسال مدیریت مصرف در کل فصل گرما یعنی از 1۶ 

خرداد ماه تا 1۶ شهریور ماه صورت می گیرد.
وی افزود: برای این مدیریت نیازمند این هستیم که صنایع کشاورزی، کارخانجات و 
دستگاه های اداری ما را در امر برق رسانی یاری کنند تا در تابستان امسال در بخش خانگی 

و شهری شاهد خاموشی نباشیم.
امسال نباید هیچ منطقه ای خاموشی برق منازل را تجربه کند

آهنین پنجه ادامه داد: مهم ترین دغدغه ما این است که بتوانیم از تمام ظرفیت های استان 
استفاده کنیم تا در روز های سخت سال مانند 15 تیر تا 15 مرداد که مصرف برق به اوج خود 

می رسد کمبودی از این بابت نداشته باشیم.
وی با بیان اینکه سال گذشته اوج مصرف برق در استان قم به ۸3۷ مگاوات رسیده بود، 

گفت: متاسفانه آماری ثبت شده مصرف برق قم روز چهارشنبه به ۸2۰ مگاوات رسید.
مدیر عامل شرکت توزیع برق استان قم با اشاره به اینکه پیش بینی ما این است که امسال 
حتی با مدیریت مصرف درستی که انجام دهیم باز رکورد سال گذشته زده خواهد شد، گفت: 

به عنوان مثال روز دوشنبه در قم مصرف برق به ۸۶۰ مگاوات رسیده است.
آهنین پنجه تصریح کرد: موضوعی که همواره توسط دولت و وزارت نیرو به همه استان ها 

تاکید می شود این است که امسال نباید هیچ منطقه ای خاموشی برق منازل را تجربه کند.
مردم قم نگران خاموشی برق منازل نباشند 

وی با بیان اینکه قطعی برق چند روز گذشته که در برخی نقاط استان شاهد بودیم ارتباطی 
با میزان مصرف برق نداشت، گفت: همانطور که می دانید طوفان شدیدی که در این چند روز 
در قم آمد برخی از دستگاه های ما را دچار اختلال کرد و برق برخی از منازل به همین علت 

برای زمان کوتاهی قطع شد.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم، با اشاره به احتمال وقوع مجدد پدیده ای 
مثل طوفان چند روز قبل گفت: در صورت وقوع چنینی شرایطی از شهروندان عزیز خواهش 

می کنیم صبوری کنند تا مشکلات حل شود.
آهنین پنجه با تاکید بر اینکه اگر در مصرف برق راهبرد درست و مناسبی را پیش نگیریم 
تابستان سختی را پشت سر خواهیم گذاشت، گفت: طبق مصوبه هیئت دولت ما مکلف 

هستیم از ساعت 11 صبح الی 1۸ عصر برق صنایع و کشاورزی را قطع کنیم.
مدیر عامل شرکت توزیع برق استان قم افزود: تنها در صورتی به سراغ قطعی برق در منازل 
خواهیم رفت که اتفاقات اسثنایی از جمله کمبود تولید برق توسط نیروگاه ها رخ دهد که 
احتمال به وجود آمدن همچین موضوعی کم است. وی ادامه داد: طبق پیش بینی های 
انجام شده اگر برق همه بخش ها فعال و در مدار باشد برق استان بیش از هزار و 2۰ مگاوات 

فراتر نخواهد رفت و مردم قم نگران خاموشی برق منازل نباشند.
 

 رئیس کل دادگستری استان قم  :

تمام دادرسی ها به صورت الکترونیک می شود
رئیس کل دادگستری استان قم گفت: در 2 ماهه نخست سال جاری جمعا یک هزار و 
225  دادرسی الکترونیک درمحاکم قضایی و حقوقی دادگستری  استان قم انجام شده 

است.
حجت الاسلام و المسلمین مظفری در رابطه با اقدامات دادگستری استان قم در خصوص 
انجام دادرسی الکترونیک در محاکم دادگستری این استان، با تاکید بر کوتاه کردن زمان 
رسیدگی ها، اظهارکرد: با راه اندازی سیستم دادرسی الکترونیک دیگر نیازی به انتقال مددجو 
به خارج از زندان نیست . به همین منظور همچنین در راستای اجرای طرح تحول و هوشمند 
سازی قوه قضاییه و استفاده از فناوری دادگستری استان قم برای انجام تمام دادرسی ها به 

صورت الکترونیک تلاش می کند.
وی با تاکید بر استفاده از ظرفیت نهادهای ارفاقی، تاسیسات حقوقی و دادرسی های 
الکترونیک توسط قضات، افزود: در 2 ماهه نخست سال جاری جمعا یک هزار و 225  

دادرسی الکترونیک درمحاکم قضایی و حقوقی دادگستری  استان قم انجام شده است.
از   بهره مندی  و  راه اندازی  میزان،   با  گفت وگو  در  قم  استان  دادگستری  کل  رئیس 
فناوری های الکترونیک در قوه قضاییه را از توفیقات و فرصت های مهم ارزیابی کرد و افزود: از 
تعداد کل دادرسی های الکترونیک انجام شده در سال جاری 54۰ مورد در فروردین و ۶۸5 

مورد آن در اردیبهشت ماه صورت گرفته است.

  

رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم با بیان اینکه نوع فعالیت های 
این ستاد غیردولتی است، گفت: ستاد کشوری بازسازی عتبات عالیات ۱۹2 
پروژه عمرانی در شهرهای نجف، کربلا، کاظمین، سامرا، کوفه و دیگر شهرهای 
عراق انجام داده است که استان قم در تمامی این ۱۹2 پروژه به عنوان استان 
پشتیبان فعالیت می کند.  رضا حافظی  در نشست اعضای هیأت امنای ستاد 
بازسازی عتبات عالیات استان قم  که با حضور آیت الله سید محمد سعیدی 
رئیس هیأت امنای این ستاد  برگزارشد با اشاره به تشکیل هیأت امنای ستاد 

مراسم بزرگداشت مرحوم حجت الاسلام سید محمود دعایی شامگاه پنجشنبه 
۱۹ خرداد با حضور شخصیت  های حوزوی و اقشار مختلف مردم قم و همچنین 
خانواده آن مرحوم با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین مرتضی جوادی آملی 
رئیس بنیاد بین المللی علوم وحیانی اسراء در مسجد اعظم برگزار شد. حجت 
با اشاره  این مراسم در سخنانی  آملی در  الاسلام والمسلمین مرتضی جوادی 
به ابعاد شخصیتی مرحوم دعایی اظهار داشت: مرحوم دعایی انسانی فروتن و 
صاحب فکر و اندیشه بود.  وی افزود: مرحوم دعایی شرح صدر داشت در عرصه  

رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم  مطرح کرد :
پشتیبانی استان قم از ۱۹۲ پروژه عمرانی در عتبات عالیات 

حجت الاسلام مرتضی جوادی آملی :
منش»دعایی«باید برای اهالی سیاست و مطبوعات الگو باشد

عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی:
سهم کامل قم از سد کوچری باید 

تخصیص یابد
مجلــس  هیئت رئیســه  عضــو 
شــورای اسلامی با اشــاره به شور 
شدن آب قم در هفته های اخیر، بر 
ضرورت تخصیص کامل سهم قم از 
سد کوچری تأکید کرد. دکتر احمد 
امیرآبــادی بختیــاری در حاشــیه 
آیین کلنگ زنی مخــزن 20 هزار 
مترمکعبی شهر قم  اظهارداشت: 
2طی ایــن مــدت اقدامات بســیار 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم تاکید کرد:
لزوم فراهم کردن شرایط آسان 

زیارت برای همه مردم 
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سلیمی نمین، فعال سیاسی اصولگرا:
بعید است مجلس فعلی کابینه 

دولت را استیضاح کند
مدیــرکل اوقــاف و امــور خیریــه 
استان قم با اشــاره به لزوم فراهم 
کردن شــرایط آســان زیارت برای 
همه مردم از سوی نهادهای ذیربط 
گفت: بقــاع متبرکه امامــزادگان، 
از جمله مهمترین عوامل توســعه 
فرهنگ زیــارت و نیز عامل تقرب 
به خداوند محســوب می شــوند.  
حجت الاسلام والمسلمین عباس 

یک فعال سیاسی اصولگرا 
گفــت: بعیــد اســت مجلس 
را  دولــت  کابینــه  فعلــی 
اســتیضاح کنــد و بــه دولت 
فرصت خواهد داد که مسئله 
تغییر کابینه را خودش انجام 
دهد.  عباس ســلیمی نمین،  
در پاســخ بــه این ســوال که 
دولــت  کابینــه  عملکــرد  7
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به مناسبت سالروز طلوع آفتاب هشتمین فروغ امامت ؛
امام رضا)ع( آینه تمام نمای مهرورزی وعطوفت

ولادت با سعادت امام رضا علیه السلام  را تبریک می گوییم.
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جریاناتی که دیگر 
جذاب نیستند

نیرومندترین،  مثابه  به  احزاب  تشکیل  خاستگاه 
شفاف ترین و موثرترین گروه های سیاسی برخاسته 

از متن جامعه و درگیر در بازی سیاسی، به انگلستان قرن 19 برمی گردد. هرچند 
از قرن ها قبل در یونان قدیم و بسیاری جوامع دیگر تنش ورزی گروه های سیاسی 
جهت کسب قدرت وجود داشته، اما احزاب به معنای امروزی همگام با انقلاب 
های دموکراتیک و توسعه آیین های انتخاباتی و پارلمانی در اروپا پدید آمدند. به 
طور سنتی، کمک به افزایش مشارکت سیاسی، مشروعیت، یکپارچگی ملی، توان 
مدیریت منازعات، جامعه پذیری سیاسی، انتقال مسالمت آمیز مطالبات و هویت 

منسجم،جزو  کارکردهای احزاب در کشورهای اروپایی بوده اند.
با این وجود، نظام حزبی در این کشورها، در دو دهه اخیر شاهد تغییراتی در رفتار 
انتخاباتی و صف بندی های حزبی بوده است. پیوندهای قدیمی بین رای دهندگان 
و احزاب در حال فروپاشی و از بین رفتن است؛ امری که نمود آن را می توان در افول 
هویت و فعالیت حزبی و کاهش اعضای احزاب، به روشنی دید. ریشه این تغییرات به 
تحولات اجتماعی به خصوص تغییر دراز مدت ساختار اقتصادی و اجتماعی جوامع 
اروپایی باز می گردد که طی آن شهروندان پیوندها، وفاداری ها، تعلقات و صف بندی 
های سنتی خود را از دست داده اند و علاقه و توجه آنها معطوف به مراکز و نهادهای 
جدیدی از جمله رسانه ها شده است. نتیجه چنین روندی نیز در کشورهای اروپایی، 

ظهور احزاب و سازمان های جدید برای پاسخ دهی به تقاضاهای جدید است.
در ایران اما شرایط تا حد زیادی متفاوت است. شکل گیری احزاب در تاریخ ایران 
از همان ابتدا نه بر اساس پیش زمینه ها، نیازها و اقتضائات داخلی، بلکه بیشتر با 
الگوگیری از کشورهای اروپایی بوده است. هر چند در طی بیش از صد سالی که 
از عمر این نهاد در ایران می گذرد، احزاب رشد و پویایی بسیاری را تجربه کرده و در 
مقاطعی نیز موفقیتها و کارامدیهای چشم گیری از خود نشان داده اند، اما همچنان 
از یک آسیب و مشکل جدی رنج می برند و آن هم عدم توجه به تحولات اجتماعی 
و بی تحرکی برای انطباق با نیازهای روز جامعه ایرانی است.  در سال های اخیر 
همزمان با گسترش و فراگیری گوشی های هوشمند و ضریب استفاده از اینترنت، 
جامعه ایرانی به شدت تحت تأثیر رسانه های اجتماعی و فضای مجازی قرار گرفته و 
بخش زیادی از نیازهای اطلاعاتی و آموزشی خود را از این مسیر دریافت می کند. 
شبکه های اجتماعی مجازی با برخورداری از ویژگی هایی همچون امکانات تعاملی، 
تولید و انتشار محتوا توسط کاربر، تشکیل گروه های دوستانه، ویژگی های چند 
رسانه ای و همچنین سطح گسترده ارتباطات میان فردی، نقش مهمی در رفتارهای 
سیاسی افراد جامعه پیدا کرده اند و می توانند از طریق اطلاع رسانی)صحیح یا 
غلط( در مورد روند برگزاری انتخابات، کاندیداها و اهداف و نیات آنها، به طور جدی 
بر انگیزه افراد برای شرکت در انتخابات و نحوه مشارکت آنها تأثیر بگذارند.  بر خلاف 
بیشتر احزاب که پیوستن به آنها مستلزم پرداخت حق عضویت و صرف وقت و هزینه 
برای شرکت در جلسات ادواری آنهاست، عضویت در شبکه های اجتماعی هزینه 
ای برای شهروندان ندارد و آنها می توانند زمان و نحوه حضور و مشارکت خود در این 
شبکه ها را برنامه ریزی و تنظیم کنند و هر زمانی که خود فرصت دارند در مباحث 
گروه های مورد علاقه خود شرکت و اظهار نظر کنند و یا تنها شنونده و خواننده 
مطالب دیگران باشند. ضمن اینکه ماهیت مجازی شبکه های اجتماعی این امکان 
را به افراد می دهد که در صورت تمایل، هویت واقعی خود را برای دیگران فاش نکنند 
و ناشناس باقی بمانند.  حضور افرادی از طیف ها و گروه های مختلف، آزادی در 
ابراز عقیده و نظر و امکان شکل گیری واقعی تضارب آراء و نظرات از دیگر ویژگی 
های شبکه های اجتماعی هستند که شهروندان را جذب خود کرده و مشارکت در 
آنها را برای به ویژه نسل جوان جذابتر از حضور در نهادهای سنتی همچون احزاب 
می کند.  هر چند همه این مزیتها می توانند در صورت سوء استفاده افراد سودجو 
و مغرض به ضد خود تبدیل شوند و بر این اساس رسانه های آنلاین و فضای مجازی 
به محلی برای دامن زدن به دروغ ها و شایعات انتخاباتی با اهداف سیاسی خاص، 
ایجاد ناآرامی در فضای سیاسی کشور، تولید نفاق بین اعضای جامعه، مخدوش 
کردن اصل انتخابات و اهمیت مشارکت و تخریب ناعادلانه و غیر صادقانه نامزدهای 
رقیب و احزاب مخالف، تبدیل شده و سبب فریب افکار عمومی و نا امیدی و دلزدگی 
شهروندان از مشارکت سیاسی شوند. همچنین بر خلاف احزاب که به طور معمول 
مجموعه ای از افراد مطلع، دارای دغدغه های سیاسی و اجتماعی و مقید به قوانین 
و اصول و موازین نظام سیاسی را گرد هم می آورند، فضای مجازی هیچ قید و معیاری 
برای مشارکت افراد ندارد و هر شخصی با هر میزان از سن، تحصیل و تجربه می تواند 
در آن مشارکت و اظهار نظر کند و این امر خطر رواج سطحی گرایی و ابتذال را به 
دنبال دارد. بر این اساس به نظر می رسد در مقطع کنونی فضای مجازی و شبکه 
های اجتماعی آنلاین تحولی گسترده در نیازها و تمایلات شهروندان در سراسر 
دنیا و از جمله ایران ایجاد کرده اند و همه نهادهای سیاسی از جمله احزاب برای 
حفظ جایگاه خود باید درک دقیق و شفافی از این تحولات داشته باشند، به بازتعریف 
موقعیت خود بر اساس تحولات نوین بپردازند و بکوشند با بهره گیری از این ابزارهای 
نوین، کارامدی، اثر گذاری و جذابیت خود را در دیدگاه افکار عمومی افزایش دهند. 
البته احزاب ایرانی می توانند همچنان با نادیده گرفتن این تحولات و تقلا برای ادامه 
فعالیت بر اساس همان شیوه های سابق، به مسیر خود ادامه دهند، اما در صورت 
انتخاب این مسیر، در آینده ای نه چندان دور باید قید تأثیر گذاری بر افکار عمومی و 
نقش آفرینی در فضای سیاسی و اجتماعی کشور را بزنند و عرصه را به کلی به رقبای 

چابک و تأثیر گذار جدید واگذار کنند.
 تحلیلگر مسائل سیاسی و اجتماعی

از پلیس همین هم انتظار می رود 

پیش  از ظهر روز جمعه 2۰ خرداد در کمال مسرت خبر دستگیری سارقان بانک 
ملی را شنیدیم. و این نوشته دقیقا برای تشکر از کسانی است که با همت خود این 

کار بزرگ را انجام دادند. 
دزدی از بانک ملی تنها یک دزدی ساده نبود، بلکه اعتماد مردم را هدف قرار 
داده بود و بعد از سانحه هایی مثل اتفاق متروپل  به شدت جامعه را با بحران اعتماد 
مواجه می ساخت. من در این مقام نیستم که سارقان را متهم به عملیاتی سیاسی 
و یا روانی کنم ولی می توانم بگویم که این کار اگر هم با چنین قصدی همراه نبوده 
باشد چنین اثری بر آن مترتب می بود. و دقیقا به همین جهت تلاش نیروی انتظامی 
در دستگیری سارقان و مهم تر اینکه این کار با سرعت و دقت انجام شد و به گفته 
مسئولان با بازگردادن قریب به اتفاق اموال مسروقه توأم بود ،یک کار ستودنی و قابل 
تقدیر است.  بی شک آنچه مردم از برادرانشان در نیروی انتظامی انتظار دارند از 
همین جنس است. اینکه این نیرو حافظ مال و جان و آبروی آنها باشد. نیرویی که 
امروز با ارتقاء به فرماندهی باید بتواند اعتماد ملی را تقویت کند و به گونه ای باشد که 

مردم در هر جا و در هر اتفاق ناگوار به او پناه برند. 
در هر حال باید به همه عزیزان انتظامی کشور تبریک گفت.

استاندار قم:

مردم قم پیشتاز در کمک به بازسازی عتبات 
عالیات هستند

استاندار قم با اشاره به شور و مشارکت وصف ناپذیر ایرانیان در کمک به بازسازی 
عتبات عالیات گفت: مردم متدین و محب اهل بیت)ع( قم در این عرصه همیشه 

پیشتاز و جزو پیشگامان هستند. 
سید محمدتقی شاهچراغی در جلسه ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم در 
سالن جلسات حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س( اضافه کرد: مجموعه دولت 

در استان قم نیز حامی و پشتیبان ستاد بازسازی عتبات عالیات می باشد.
استاندار قم در ادامه با اشاره به برپایی موکب های ایرانی در کشور عراق در ایام 
اربعین افزود: باید از هم اکنون جلسات کارشناسی برای شناسایی نقاط ضعف و قوت 

و نیز ارتقاء خدمات رسانی برگزار شود.

اخبار

آیت الله جوادی آملی:

مردم جز به فتوای مرجعیت حاضر نیستند 
از خون خود بگذرند

مرجع تقلید شیعیان گفت: جایگاه مرجعیت بسیار مهم است و انقلاب ایران به 
دست یک مرجع انجام شد و مردم جز به فتوای مرجعیت حاضر نیستند از خون خود 

بگذرند، لذا باید اهمیت جایگاه مرجعیت را بدانیم.
آیت الله عبدالله جوادی آملی روز پنجشنبه  در دیدار با جمعی از طلاب و اساتید 
حوزه علمیه نجف ضمن گرامیداشت دهه کرامت، اظهار داشت: قرآن، کریم است و 
انسان های کریم می توانند به معانی بلند آن دست پیدا کنند. اگر قرآن بر قلب پیامبر 
صلوات الله علیه نازل شد به این علت بود که او دارای کرامت بود. کرامت یک مقام 

مختص انبیا نیست بلکه ما نیز در حد خودمان می توانیم به آن برسیم.
وی مفاهیم قرآن را فراتر از درک بشر دانست و اذعان کرد: برخی از معانی قرآن 
برای همه قابل فهم است اما برخی از معانی و مفاهیم آن فراتر از درک بشر هستند. 
حتی همان مفاهیم قابل فهم قرآن را هم اگر می توانیم بفهمیم به این علت است که 

خدا ظرفیت آموختنشان را به ما داد.
این مرجع تقلید تحقیق را وظیفه طلاب عنوان کرد و اظهار داشت: ما مأمور به 
تحقیق هستیم. قبل از تحقیق نباید سخنی بگوییم یا مطلبی بنویسیم پس لازم 

است که فقیه و مجتهد شویم. این چیزی است که اهل بیت از ما می خواهند.
وی افزود: امروزه شرایط درس خواندن و تحقیق کردن در حوزه قم و نجف فراهم 
است لذا ما باید مثل شیخ طوسی و آخوند خراسانی شویم. ما باید این را از خدا 
بخواهیم. دعاهایی مثل شفای مریضان و آمرزش مردگان را همه مردم از خدا طلب 

می کنند اما ما باید از خدا بخواهیم که به ما توفیق عالم شدن بدهد.
آیت الله جوادی آملی با اشاره به جایگاه مرجعیت بیان داشت: جایگاه مرجعیت 
بسیار مهم است. انقلاب ایران به دست یک مرجع انجام شد و مردم جز به فتوای 
مرجعیت حاضر نیستند از خون خود بگذرند، لذا باید اهمیت جایگاه فقاهت، 

مرجعیت و علما را بدانیم.
مرجعیت در عراق و ایران همبستگی دو کشور را روزافزون کرد

 آیت الله سید محمد سعیدی ب نیز بعد از ظهر پنج شنبه در دیدار تعدادی از 
طلاب و اساتید حوزه علمیه نجف اشرف با بیان اینکه حوزه نجف سابقه ای درخشان 
در طول تاریخ دارد اظهار داشت: بعد از سقوط رژیم بعثی در عراق، تحولات خوبی 

در حوزه علمیه نجف صورت گرفت.
تولیت حرم حضرت معصومه )س( بیان داشت: رژیم بعثی عراق کاری کرده بود که 
مردم عراق در برابر ملت ایران قرار گرفت اما بعد از سقوط صدام به واسطه تلاش های 

مرجعیت در عراق و ایران همبستگی میان مردم در دو کشور روز به روز بیشتر شد.
آیت الله سعیدی با بیان اینکه تاریخ شیعه همواره انقلاب ها و تحولات بسیاری را 
با خون خود رقم زده است افزود: قیام قیام سیدالشهدا )ع( در راستای حفظ دین، 

نمونه بارزی از تأثیر خون در ایجاد انقلاب است.
وی ادامه داد: خون شهدای عراق و ایران به خصوص شهیدان سردار سلیمانی و 
ابومهدی المهندس در راستای تثبیت انقلاب اسلامی و حفظ کرامت و عزت ملت 
عراق کمک بسیاری کرد. تولیت حرم حضرت معصومه )س( افزود: هدایت مردم 
عراق امروز رسالتی است که بر عهده حوزویان و علمای این کشور است؛ امید است 

تعاملات علمی بین علمای ایران و عراق و این رفت و آمدها روز به روز افزایش یابد.
 

رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم  مطرح کرد :

پشتیبانی استان قم از ۱۹۲ پروژه عمرانی 
در عتبات عالیات 

رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم با بیان اینکه نوع فعالیت های این 
ستاد غیردولتی است، گفت: ستاد کشوری بازسازی عتبات عالیات 192 پروژه 
عمرانی در شهرهای نجف، کربلا، کاظمین، سامرا، کوفه و دیگر شهرهای عراق 
انجام داده است که استان قم در تمامی این 192 پروژه به عنوان استان پشتیبان 

فعالیت می کند. 
رضا حافظی  در نشست اعضای هیأت امنای ستاد بازسازی عتبات عالیات استان 
قم  که با حضور آیت الله سید محمد سعیدی رئیس هیأت امنای این ستاد  برگزارشد 
با اشاره به تشکیل هیأت امنای ستاد توسعه و بازسازی عتبات عالیات در استان قم 
متشکل از استاندار، مدیرکل آموزش و پرورش و امام جمعه قم گفت: ستاد بازسازی 
به تدبیر مقام معظم رهبری و با پیگیری و مدیریت سردار سلیمانی از سال 13۸2 

تشکیل شد و تا کنون به فعالیت خود ادامه داده است.
وی افزود: در ابتدا هدف این ستاد فقط بازسازی عتبات عالیات و اماکن مقدس 
ائمه طاهرین بود ولی در ادامه در کنار بازسازی ها اهدافی از جمله ترویج آرمان های 
انقلاب اسلامی، تقویت وحدت بین مردم ایران و عراق و همه شیعیان جهان و دفاع 

فرهنگی مقابل تهاجم تفرقه افکنانه دشمن را دنبال کرده است.
رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم با بیان اینکه نوع فعالیت های این 
ستاد غیردولتی است، گفت: ستاد کشوری بازسازی عتبات عالیات 192 پروژه 
عمرانی در شهرهای نجف، کربلا، کاظمین، سامرا، کوفه و دیگر شهرهای عراق 
انجام داده است که استان قم در تمامی این 192 پروژه به عنوان استان پشتیبان 

فعالیت می کند.
وی ادامه داد: پروژه های ثابت ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم نیز شامل 
صحن حضرت زهرا سلام الله علیها در نجف، صحن حضرت زینب سلام الله علیها 
در کربلا، صحن امام باقر علیه السلام در کاظمین و حرم امامین عسکریین در سامرا 
است که در موضوعات فنی و مهندسی، جذب نذورات و فعالیت های فرهنگی به 
بازسازی عتبات عالیات کمک می کند. حافظی بخش دیگر فعالیت ستاد بازسازی 
عتبات عالیات را در راهپیمایی اربعین عنوان کرد و گفت: استان قم بیش از 12۰ 
موکب دارد که در مسیرهای پیاده روی از مهران تا شهرهای نجف، کربلا، کاظمین 
و سامرا فعالیت دارند و 1۰ موکب نیز در حال ساخت ساختمان در شهرهای زیارتی 

هستند.
وی با بیان اینکه ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم نیز یک ساختمان 
با زیربنای 9۰۰ متر در سه طبقه را در مهران در حال ساخت دارد، گفت: این 
ساختمان با هدف پشتیبانی از زائران اربعین و موکب هایی که در کشور عراق 
مستقر هستند و همچنین پذیرایی از زائرانی که به هر دلیل مشکلی در اسکان 
دارند ساخته می شود و به نام حضرت معصومه سلام الله علیه نام گذاری شده 

است.

حجت الاسلام مرتضی جوادی آملی :

منش»دعایی«باید برای اهالی
 سیاست و مطبوعات الگو باشد

مراسم بزرگداشت مرحوم حجت الاسلام سید محمود دعایی شامگاه پنجشنبه 19 
خرداد با حضور شخصیت  های حوزوی و اقشار مختلف مردم قم و همچنین خانواده 
آن مرحوم با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین مرتضی جوادی آملی رئیس بنیاد 

بین المللی علوم وحیانی اسراء در مسجد اعظم برگزار شد.
حجت الاسلام والمسلمین مرتضی جوادی آملی در این مراسم در سخنانی با 
اشاره به ابعاد شخصیتی مرحوم دعایی اظهار داشت: مرحوم دعایی انسانی فروتن 

و صاحب فکر و اندیشه بود.
دوران  از  در عرصه  های مختلف  افزود: مرحوم دعایی شرح صدر داشت  وی 
مبارزات انقلاب اسلامی تا پس از پیروزی انقلاب و استقرار نظام جمهوری اسلامی 
با اندیشه  های امام راحل و مقام معظم رهبری همراه بود و در تمامی عرصه  ها و برهه 

 ها تلاش می  کرد تا دل  ها را بهم نزدیک کند.
رئیس بنیاد بین المللی علوم وحیانی اسراء بیان کرد: مرحوم دعایی با همّت 
والایی که داشت تلاش می  کرد تا در راستای اعتلای اسلام و خدمت به آرمان  های 

بنیانگذار انقلاب اسلامی و انقلاب در صحنه حاضر باشد.
استاد حوزه علمیه قم گفت: این شخصیت ساده زیست همواره تلاش می  کرد 
تا اندیشه و آرمان  های بلند امام راحل و انقلاب اسلامی را در میدان علم و عمل 
تحقق ببخشد و در عرصه سیاست، فرهنگ و رسانه چهره ممتاز و مورد اعتماد آحاد 

نخبگان جامعه بود.
وی، با بیان اینکه منش مرحوم دعایی باید برای اهالی سیاست و مطبوعات الگو 
باشد عنوان داشت: فقدان مرحوم دعایی بار گرانی است و امیدواریم روح او با امام 

راحل و شهدا محشور باشد.

 رییس جمهور گفت: در شورای حکام علیه ایران قطعنامه وضع می کنند این 
در حالی است که به نام خدا به نام مردم ما یک قدم از مواضع خود عقب نشینی 
نخواهیم کرد چرا که تاکنون هرچند تعداد قطعنامه که صادر شده است موثر واقع 

نشده و راه به جایی نبرده است. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز پنجشنبه در سفر استانی به چهارمحال و 
بختیاری در جمع اقشار مردم این استان افزود: شما مگر چند قطعنامه در مجامع 
بین المللی با نفود سیاسی خود وضع کردند اما مگر موثر واقع شد؟ مگر در مساله 
فلسطین قرارداد کمپ دیوید، شرم الشیخ و اسلو را با تطمیع برخی عرب های 
خودباخته بر سر یک میز نشستند اما مگر توانستند کاری از پیش ببرند و این در 

حالی است که ابتکار عمل در دست مجاهدان فلسطینی در میدان است.
وی در خطاب به کشورهای غربی تصریح کرد: تصور کردید با تحریم ما متوقف 
می شویم اما ما متوقف نمی شویم و کشور متوقف نمی شود و کشور در حوزه های 
مختلف صنعت، کشاورزی و گردشگری پیشرفت می کند چرا که هرگز سفره مردم 

و اقتصاد کشور را منتظر به اخم و لبخند بیگانگان نخواهیم گذاشت.
رئیسی همچنین در خطاب به مردم چهارمحال و بختیاری خاطرنشان کرد: 
دختران و پسران شهرکردی شما مردمان با بصیرت و فهیمی هستید و مطمئن 
باشید آنچه در دوران انتخابات وعده دادم تمام هم و غم خود را بر تحقق آن قرار 
داده و دولت صادق الوعد خواهیم بود. رییس جمهور ادامه داد: برای ما در حوزه 
اقتصاد اجرای عدالت و قطع دست رانت خواران، مفسدان و مافیایی است که در 
بندبند کشور جا خوش کرده اند مهم است و این دولت از هیچ کس و هیچ چیز 

هراس ندارد و مصمم هستیم تا هر کجا که مافیا باشد دست آن را کوتاه کنیم.
رئیسی افزود: با این قصد در میدان اجرایی آمدم که با جریان مافیا و رانت خوار 
که نقش عوض می کند و خود را صاحب حق جلوه می دهد مبارزه کنم و این مسیر 

را با کمک و حمایت مردم ادامه می دهم.
تمام شاخص های نشانگر آینده روشن برای اقتصاد کشور است 

وی با بیان اینکه از زندگی و معیشت مردم ساعت به ساعت در جریان هستم 
و دغدغه آن را دارم اظهار کرد: با همراهی و کمک مردم به موفقیت های خوبی 

در طول یک سال اخیر دست یافتیم به طوری که در گذشته روزانه ۷۰۰ خانوار 
داغدار می شد اما امروز شرایط عوض شده است.

رئیسی تصریح کرد: در صادرات به جایگاه قبل از تحریم رسیدیم و تراز تجاری 
کشور نشان از موفقیت در این عرصه دارد و رشد اقتصادی کشور به پنج درصد 

رسید و تمام شاخص های نشانگر آینده روشن برای اقتصاد کشور است.
رییس جمهور با تاکید بر اینکه در جنگ اراده ها آینده کشور روشن و درخشان 

است، افزود: این راه را با اراده و تصمیم به پیش می بریم.
مدیران کشور باید مدیران حزب الهی، انقلابی و مردمی باشند 

رئیسی با بیان اینکه مدیران کشور باید مدیران حزب الهی، انقلابی و مردمی 
باشند، اظهار داشت: هر کجای کشور مدیر ناکارآمد وجود داشته باشد به حاشیه 
رانده می شود و با هیچکس عقد اخوت نبسته و جز به نام دین، اخلاق، معنویت و 
عدالت با کسی رابطه ای نداریم و اگر کسی در گوشه ای نارکارآمدی از خود نشان 

داد در هر کجای کشور باشد حق ادامه فعالیت ندارد.
وی با تاکید بر بومی گزینی نیروها در استان ها، خاطرنشان کرد: همواره به 
دولتمردان و استانداران تاکید کرده ام که در انتخاب نیروهای مستعد با شرایط 
یکسان بومی گزینی را ملاک انتخاب قرار دهند و به جوانان میدان بدهند تا گره ها 

به دست آنها باز شود.
رییس جمهور با اشاره به جنگ اراده ها، تصریح کرد: همواره جنگ اراده ها بوده 
و خواهد بود اما این ما هستیم که در این نبرد پیشرفت خواهیم کرد چرا که فرهنگ 
ما برگرفته از فرهنگ "ما می توانیم" سردار شهید حاج قاسم سلیمانی است و این 

فرهنگ پیروز می شود.
رئیسی ادامه داد: دشمن نمی خواهد ما در منطقه پیروز شویم و با تحریم و تهدید 
قصد متوقف کردن ما را دارد اما ما هر بار گام بلندی در استقلال و خودکفایی 

کشور برداشتیم و به جایگاه برتر رسیدیم.
از دانش برتر برخوردار هستیم و در جنگ اراده ها پیروز می شویم

وی افزود: این بار هم تجربه کردند و با قلدری یونانی ها را تحریک کردند تا کشتی 
ما را در منطقه دزدیدند اما "دوران بزن در رو "تمام شده و اگر آنها در گذشته یک 
کشتی ما را متوقف کردند ما 2 کشتی آنها را توقیف کردیم و امروز یونانی ها اعلام 

کردند کشتیرانی مسترد خواهد شد.
رییس جمهور خاطرنشان کرد: مگر چند بار لازم است شما ملت ایران را تجربه 

کنید و سخن حق را نشنیده بگیرید.
وی خاطر نشان کرد: دشمن نمی خواهد کشور به صنعت هسته ای و صنایع 
برتر  دانش  از  ما  اما  یابد  زندگی دست  لوازم  و  ،خودروسازی  نظامی  پیشرفته 

برخوردار هستیم و در جنگ اراده ها پیروز می شویم.
صهیونیست ها  و  آمریکا  حرام  پول  عده ای  کرد:  خاطرنشان  رییس جمهور 
را می گیرند و داعیه طرفداری از مردم را دارند اما مردم اینها را می شناسند و 
ترفندهای آن را می دادند چراکه آن کس دلسوز مردم است که از مردم، با مردم و 
در مردم است و آنچه از لسان رهبری بیرون می آید دغدغه مردم و آینده درخشان 

برای کشور و مردم است.

آیت الله رئیسی در دیدار جمعی از اقشار مختلف مردم چهارمحال و بختیاری:

 قطعنامه ها ملت ایران را وادار به عقب نشینی نمی کند

خطیب نماز جمعه قم، راه مقابله با دشمن را مقابله به مثل دانست و گفت: دولت 
یونان با اشاره امریکا نفت کش ما را مصادره کرد اما بی خبر بودند و سپاه قهرمان و 
هوشمند ما به جای توقیف یک کشتی، دو کشتی یونان را در خلیج فارس توقیف کرد 

که نشان داد یک ضربه می زنید اما دو ضربه می خورید. 
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری، در خطبه های  نماز جمعه 2۰ خرداد که 
در مصلی قدس قم برگزار شد، با بیان اینکه رهبر معظم انقلاب در سالگرد رحلت 
امام خمینی )ره( سخنرانی پر نکته ای کردند،  اظهارداشت  ایشان توصیه کردند که 
جوانان هوشمند و فرزانه اجازه ندهند که از انقلاب هویت زدایی شود، همچنین نباید 

اجازه بدهیم روح امام)ره( در کالبد جامعه کمرنگ شود.
وی با اشاره به اینکه همچنین توصیه کردند که نباید بگذاریم ارتجاع برگردد، بیان 
کرد: ایشان ارتجاع را سیاست و سبک زندگی غربی معنا کردند و گفتند که ما از این 

مرحله عبور کردیم و وارد مرحله انقلاب شدیم.
دبیر شورای عالی حوزه های علمیه، اظهار کرد: رهبر معظم انقلاب تأکید کردند که 
چهره دروغ گو دشمن را آشکار کنیم و مردم مواظبت کنند که حرفی که بیان می شود 

از طرف دوست است یا دشمن.

دشمنان بدانند دوران بزن و دررو تمام شده است 
 وی با بیان اینکه رهبر معظم انقلاب به مسئولین تأکید کردند که از سرمایه ایمان 
مردم به عنوان یک ظرفیت برای حفظ استقلال، تمامیت عرضی و مقابله با دشمنان 
استفاده کنند، گفت: ایشان بیان کردند که در کشور ما بن بست وجود ندارد؛ زیرا 
تاریخ انقلاب نشان داده است که هر زمانی دشمنان لب به سخن باز کردند مردم ما 
پاسخ قاطع دادند. امام جمعه قم، راه مقابله با دشمن را مقابله به مثل دانست و بیان 
کرد: دولت یونان با اشاره آمریکا، نفت کش ما را مصادره کرد، اما بی خبر بودند و سپاه 
قهرمان و هوشمند ما به جای توقیف یک کشتی، دو کشتی یونان را در خلیج فارس 
توقیف کرد که نشان داد یک ضربه می زنید اما دو ضربه می خورید که به تعبیر رهبر 
معظم انقلاب دوران بزن در رو تمام شده است. وی با تاکید بر اینکه این حرکت باعث 
شد، دادگاهی که حکم توقیف کشتی ایران را داده بود حکم خودش را لغو کرد، 
ادامه داد: این اقدام بر خاسته از روح امام، هدایت رهبر معظم انقلاب و هنر فرزندان 
انقلاب است. خطیب جمعه قم، ضمن اظهار تأسف نسبت به واقعه قطار و مترو پل 
آبادان، گفت: از مسئولین خواهش می کنیم زیر ساخت ها به گونه باشد که شاهد 

این گونه حوادث نباشیم.

آیت الله حسینی بوشهری، درخطبه های نماز جمعه قم :

راه مقابله با دشمن، مقابله به مثل است

 خطیب جمعه موقت تهران گفت: هدف قطعنامه 
در شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی علیه 
ایران را گرفتن امتیاز در مذاکرات دانست و خطاب به 
اسرائیل، آمریکا و برخی کشورهای اروپایی گفت: 
این انقلاب به کسی باج نمی دهد و بر دهن زورگو 

می زند. 
آیت الله سید احمد خاتمی در فرازی از نماز سیاسی 
- عبادی جمعه تهران در جمع نمازگزاران در محل 
دانشگاه تهران به حادثه متروپل و قطار مشهد - یزد 
گفت: این حوادث جگر همه را سوزاند زائران امام 
رضا)ع( دارند به وطن خود برمی گردند و کل ملت 

که  دانند  می  بازماندگان  غم  شریک  را  خود  ایران 
امیدواریم خداوند به بازماندگان صبر و اجر عنایت 
این است  به مصدومان شفای عاجل. مهم  و  کند 
رهبری فرمودند مقصران حادثه شناسایی و مجازات 
عبرت آموز شوند تا شاهد چنین وقایع تلخی نباشیم.
رهبری بهترین کسی است که می تواند امام راحل 

را معرفی کند
با اشاره به  خاتمی در بخش دیگری از خطبه ها 
گذشته،  هفته  در  رهبری  معظم  مقام  فرمایشات 
فراوانی  رهنمودهای  انقلاب  معظم  رهبر  گفت: 
داشتند که هر کدام بابی از حکمت است؛ پیشنهاد 

دارم برای اینکه نسل بعد از انقلاب با امام آشنا شوند 
فرمایشات ایشان را در طول این 3۰ سال در مرقد 
امام راحل را جزو کتاب های درسی قرار دهند چون 
بهترین کسی که می تواند امام را معرفی کند مقام 
معظم رهبری است.   خاتمی با اشاره به هفت نکته 
مهم سخنان رهبری گفت: دوری از سکولار، نفوذ 
نکردن رگه های ارتجاع، بی تأثیر کردن جنگ روانی از 
جمله محورهای سخنان رهبری بود که درباره فضای 
مجازی باید بگویم با فضای مجازی دشمن نبوده ایم 
و نیستیم اما با فضای مجازی که آمریکا آن را خط 

می دهد دشمن بوده، هستیم و خواهیم بود.

خطیب جمعه موقت تهران: 

هدف قطعنامه علیه ایران گرفتن امتیاز در مذاکرات است

فرمانده پلیس پایتخت  تشریح کرد :

جزئیات دستگیری سارقان بانک ملی شعبه دانشگاه تهران 
دستگیری 13  تشریح  با  پایتخت  پلیس  رییس   
و  تهران  دانشگاه  شعبه  ملی  بانک  سارقان  از  نفر 
کشف بخش اعظم اموال مالباختگان، گفت: پلیس 
به صورت  را همواره  اماکن مختلف  ایمنی  مسائل 
فصلی بررسی و به مسوولان آنها متذکر می شود و 
آنها مکلف به توجه هستند در غیر این صورت مراتب 
به دستگاه قضایی اعلام می شود.  روز جمعه 2۰ 
خردادماه و پس از گذشت یک هفته از سرقت پر سر 
و صدای صندوق امانات بانک ملی شعبه دانشگاه 
تهران، سردار حسین رحیمی رییس پلیس پایتخت 
از دستگیری اکثر سارقان با تلاش ماموران پلیس 

آگاهی طی 4۸ ساعت گذشته خبر داد.
سردار رحیمی اظهار داشت: ما عملا از ساعات 
این  که  شدیم  مطلع  خرداد  دوشنبه 1۶  روز  اولیه 
سرقت به وقوع پیوسته است و بلافاصله بعد از اطلاع 
و بازدید از صحنه با تشکیل چندین تیم ویژه از مجرب 
ترین و توانمندترین کارآگاهان پلیس آگاهی تهران 
طرح عملیاتی برای به دست آوردن سرنخ ها از جمله 
شناسایی سارقین و نحوه سرقت و دستگیری آنها را 

انجام دادیم.
وی افزود: با تلاش شبانه روزی همکاران کمتر از 4۸ 
ساعت از وقوع سرقت، تقریبا تمام سارقان و مرتبطان 
آنها که بخشی در داخل کشور و بخشی از آنها هم به 

خارج از کشور متواری شده بودند، دستگیر شدند.
سردار رحیمی با تاکید بر اینکه، پلیس در پیگیری 
از  مندتر  دغدغه  شاید  و  توان  تمام  با  سرقت  این 
مال باختگان به صحنه ورود کرد، تصریح کرد: تمام 
اعضای این تیم عملیاتی شامل بیش از 2۰ نفر از 
کارآگاهان زبده آگاهی کمتر از دو ساعت خوابیدند 

و اینها مردانه با تمام وجود پای کار بودند تا سارقان 
صندوق امانات مردمی دستگیر شدند.

با  روزه  چند  این  در  کرد:  اظهار  رحیمی  سردار 
تلاش ویژه پلیس بخش اعظمی از این اموال مردمی 
مکشوفه از جمله طلا، زیورآلات و هزاران سکه و مبالغ 
هنگفتی ارز و اسکناس خارجی کشف و جمع آوری 
شده است که با هماهنگی با دستگاه قضایی و بانک 

مرکزی تحویل مالباختگان می شود.
که  کرد  درخواست  مالباختگان  از  ادامه  در  وی 
باشند  نداشته  تهران  آگاهی  پلیس  به  ای  مراجعه 
چراکه باید مراحل قضایی پرونده طی و اموال مسروقه 
تحویل  طریق  این  از  و  شده  مرکزی  بانک  تحویل 

مال باختگان شود.
سارقان  بین  در  اینکه،  بیان  با  رحیمی  سردار 
هوابرش،  در  تخصص  با  مختلف  متخصصان 
آهنگری، کامپیوتر و دوربین قرار داشتند، تصریح 
کرد: یک نفر از فروشندگان اموال از بین سارقان یک 
زن بوده است که یک ساعت پیش از اطلاع پلیس 
از مرز هوایی خارج شدند و دو نفر از آنها از عوامل 

سرکرده سارقان هستند.
کرد:  تصریح  همچنین  پایتخت  پلیس  فرمانده 
مجرمینی که در خارج از کشور دستگیر شده اند، با 
هماهنگی پلیس اینترپل در حال بازگشت به کشور 
هستند. سردار رحیمی در ادامه در خصوص اینکه 
دست  سرقت  این  در  فردی  بانک  داخل  عوامل  از 
داشته است، پاسخ داد: خیر. از عوامل زحمت کش 
و و تلاش گران بانک هیچ دخالت مستقمی تاکنون 

محرز نشده است.
وی در عین حال با تاکید براینکه، البته مسوولان 

بانک مقداری قصور در بحث های ایمنی داشته اند 
که باید رعایت می کردند تصریح کرد: در حال حاضر 
دو نفر از کارکنان بانک نیز که فعلا در جمع سارقان  
نیستند به دلیل سهل انگاری جزو بازداشتی های 
پلیس هستند. رییس پلیس پایتخت همچنین در 
پاسخ به این سوال که آیا سارقان صندوق امانات بانک 
ملی شعبه دانشگاه تهران سابقه دار هستند یا خیر نیز 
گفت: بله این افراد سابقه زندان، دستگیری و سرقت 

از بانک دارند.
ارزش  که  سوال  این  به  پاسخ  در  همچنین  وی 
اموال سرقت شده چه میزان است، تصریح کرد: ما 
اطلاعاتی نداریم باید این اموال در یک مکان محرمانه 
پیگیری  در حال  ملی  بانک  اکنون  نگهداری شود 

است و پلیس از ارزش آن اطلاعی ندارد.
کشف مقادیر زیادی از اموال مسروقه در 

خودرویی در فرودگاه امام
دادستان تهران نیز با بیان اینکه، مقادیر زیادی از 
تهران  دانشگاه  شعبه  ملی  بانک  از  مسروقه  اموال 
کشف شده است، از دستگیری 13 نفر از سارقان 
بانک ملی شعبه دانشگاه تهران خبر داد و گفت: 1۰ 
نفر از این افراد در داخل کشور و سه نفر دیگر که به 

کشور همسایه متواری شده بودند، دستگیر شدند.
علی صالحی  افزود:مقادیر زیادی از اموال مسروقه 
در فرودگاه امام خمینی )ره( در ماشینی که توسط 
تهران  در  نیز  مقادیری  و  بود  شده  تهیه  متهمان 
کشف شد. صالحی با بیان اینکه بررسی های لازم در 
خصوص این پرونده در حال انجام است، تصریح کرد: 
در حال حاضر متهمان تحت تحقیقات قضایی و در 

اختیار ضابطان قرار دارند.

محمد مهدی مظاهری*

سید حمید طباطبایی*
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سر شما چند کیلوگرم وزن دارد و از جمجمه و بافت مغز و چند چیز دیگر تشکیل 
شده است؛ بنابراین کار سختی انجام می دهید که سرتان را نگه می دارید! وزن سر 
یک فرد بزرگسال در وضعیت ایستاده بین چهار و نیم تا پنج و نیم کیلوگرم است؛ 

اما گاهی وزن سر ممکن است بیشتر از حدی که معمولًا هست احساس شود.
چرا گاهی احساس می کنید سرتان سنگین شده است؟ این اتفاق می تواند چند 

دلیل داشته باشد اما لازم نیست بترسید یا فوراً به پزشک مراجعه کنید.
علت های احساس سنگینی سر

اختلالات تعادلی: گاهی تعادل سر تحت تأثیر سرگیجه و منگی قرار می گیرد 
و می تواند باعث شود سرتان را سنگین احساس کنید. احساس سنگینی سر 
می تواند علامتی از یک اختلال تعادلی هم باشد. برخی از اختلالات تعادلی شامل 

موارد زیر می شوند:
)Meniere’s disease( بیماری منیر .

. سرگیجه وضعیتی
. نوریت وستیبولار )التهاب عصب تعادلی(

میاستنی گراویس: عارضه ای است که بیش از حد معمول موجب ضعف عضلات 
می شود. خستگی و ضعف در عضلات گردن از پیامدهای میاستنی گراویس 

می باشد.
این بیماری می تواند باعث شود عملکردهای ساده ای مانند جویدن، حرف زدن 
و حتی نگه داشتن سرسخت شود. این علائم به عنوان علائم ضعف فلج بولبار نیز 

شناخته می شوند.
سردردی که به سینوس ها مربوط است می تواند درد و فشار ایجاد کند که باعث 
می شود احساس سنگینی سر و سرگیجه داشته باشید. این اتفاق زمانی می افتد 

که راه های سینوسی در جلوی صورت متورم می شوند. عفونت باکتریایی یا ویروسی 
می تواند بر راه های سینوسی اثر بگذارد و موجب التهاب، ترشحات زردرنگ و یا 

گرفتگی بینی شود
وضعیت نادرست سر: آیا می دانستید اگر سرتان را حدود 15 درجه خم کنید، 
وزن سرتان را نزدیک به 12 کیلوگرم احساس خواهید کرد؟ و اگر با زاویهٔ ۶۰ درجه 
سرتان را نگه دارید یا به زمین نگاه کنید سرتان را حدود 2۷ کیلوگرم احساس 

خواهید کرد؟
بنابراین اگر احساس می کنید سرتان سنگین شده اول باید بررسی کنید سرتان 
را در چه وضعیتی نگه داشته اید. مثلًا اگر برای مدت طولانی سرتان را صاف نگه 

ندارید، ممکن است سرتان را سنگین احساس کنید.
سردردهای سینوسی: سردردی که به سینوس ها مربوط است می تواند درد و 
فشار ایجاد کند که باعث می شود احساس سنگینی سر و سرگیجه داشته باشید. 
این اتفاق زمانی می افتد که راه های سینوسی در جلوی صورت متورم می شوند. 
عفونت باکتریایی یا ویروسی می تواند بر راه های سینوسی اثر بگذارد و موجب 

التهاب، ترشحات زردرنگ و یا گرفتگی بینی شود.
سردرد تنشی: سردرد تنشی نوع شایعی از سردرد است که اغلب رخ می دهد. 
این سردرد باعث می شود احساس کنید سرتان فشرده شده و درد خفیفی هم 
خواهید داشت. سردرد تنشی می تواند سبب احساس تنش و گرفتگی در شانه 
و گردن نیز بشود، در نتیجه سرتان را سنگین تر از همیشه احساس خواهید کرد. 

سردرد تنشی بین 2۰ دقیقه تا 2 ساعت ممکن است طول بکشد.
اضطراب: اضطراب در زندگی امروز کاملًا شناخته شده است و همه آن را تجربه 
می کنیم. سردردهای اضطرابی و تنشی خیلی وقت ها می توانند باعث شوند 

فرد احساس خستگی و سنگینی در سر کند. در خیلی از موارد اضطراب منجر 
با احساس فشار در سر شروع  این سردردها  به سردرد تنشی می شود. گاهی 
می شوند. مواقعی هم وجود دارد که این نوع سردرد و احساس فشار و سنگینی 
ربطی به اضطراب ندارد و ناشی از سرماخوردگی، یک عارضهٔ سینوسی و یا سردرد 

میگرنی است.
علائم دیگری که با احساس سنگینی سر همراه اند

علائمی که با احساس سنگینی سر همراه اند بستگی به علت های زیر دارند:
ممکن است در عضلات سروگردن احساس تنش و گرفتگی کنید. با سفتی و 
گرفتگی گردن، این طرف و آن طرف کردن سرسخت خواهد شد. دیگر پیامدها نیز 
شامل سردرد در هر دو طرف سر می شود. اینها برخی از دلایلی هستند که باعث 

می شوند احساس کنید سرتان سنگین شده است.
راه های درمان احساس سنگینی در سر

هروقت احساس کردید سرتان سنگین شده است، سعی کنید دیگر به پایین 
نگاه نکنید. شما باید فعالیت هایی مانند تایپ کردن، نوشتن و هر کاری را که باعث 
می شود به پایین نگاه کنید موقتاً کنار بگذارید و به خودتان استراحت بدهید. 

سرتان را صاف و تا جایی که ممکن است در وضعیت خنثی نگه دارید. 
باید داروهایی مانند  اگر سردرد باعث شده احساس سنگینی در سر کنید، 
استامینوفن، ایبوپروفن و ناپروکسن مصرف کنید. این داروها کمک می کنند 

دردتان تسکین بیابد.
اگر دچار سردرد تنشی هستید، باید علت آن را پیدا کنید. مثلًا گرسنگی، کمبود 
خواب یا دندان قروچه شبانه می توانند باعث سردرد تنشی در طول روز شوند. اجازه 
ندهید به سردرد عادت کنید و هر چه زودتر عادت های خود را اصلاح کرده یا از 

پزشک کمک بگیرید.
بعضی از داروهایی که به درمان سردردهای تعادلی کمک می کنند:

. آنتی کولینرژیک ها که شامل اسکوپولامین )هیوسین( شده و در اصل برای 
درمان دریازدگی به کار می روند.

. آنتی امتیک ها که برای درمان سرگیجه ناشی از تهوع به کار می روند. مثلًا ترکیب 
دگزامتازون و اندانسترون.

. آنتی هیستامین ها که به کاهش احساس ماشین گرفتگی کمک می کنند. مثلًا 
مکلیزین، دیفن هیدرامین و پرومتازین. 

. بنزودیازپین ها که علاوه بر کمک به رفع ماشین گرفتگی و سرگیجه، به کاهش 
اضطراب نیز کمک می کنند. مثلًا دیازپام، کلونازپام و آلپرازولام.

ورزش برای پیشگیری از سرگیجه نیز مفید است و حتی می تواند سرگیجه مرتبط 
با گوش داخلی را برطرف نماید.

چه زمانی باید به پزشک مراجعه کنید؟
احساس سنگینی سر به تنهایی معمولًا چیزی برای نگرانی ندارد. در واقع این 
احساس زود برطرف می شود و ادامه دار نیست. اما اگر متوجه شدید به طور مداوم 
و مکرر احساس سنگینی در سر می کنید و علائم دیگری مانند سرگیجه، خستگی 

و یا استفراغ هم دارید باید حتماً به پزشک مراجعه نمایید. 
این علائم نیز خطرناک اند و نیاز به اقدام اورژانسی دارند:

. مشکل در تکلم
. افتادگی صورت

. مشکلات ناگهانی در راه رفتن یا حفظ تعادل
. سردرد ناگهانی و شدید
. ضعف در بازوها و گردن

چه زمانی باید به پزشک مراجعه کنید؟

چرا موارد سرطان پوست رو به افزایش است؟ چرا در سرم احساس سنگینی می کنم؟

علائم اصلی سرطان پوست را بشناسید

از  خیلی  خوشبختانه  است.  ایران  در  سرطان  شایع ترین  پوست  سرطان 
سرطان های پوست درصورتی که زود تشخیص داده شوند قابل درمان اند. تعداد 
افرادی که به سرطان پوست دچار می شوند رو به افزایش است، خصوصاً در میان 

بزرگسالان جوان.
چرا موارد سرطان پوست رو به افزایش است؟ قرارگرفتن در معرض نور خورشید و 
رواج برنزه کردن پوست در افزایش آمار سرطان پوست نقش دارد. خورشید ممکن 
است پوستتان را برنزه و درخشان کند اما پرتوهای فرابنفش آن آسیب هایی به 
پوست می زنند که ریسک سرطان پوست و پیری پوست را افزایش می دهد. به 
همین دلیل لازم است نسبت به علائم سرطان پوست آگاه باشید و بدانید چه 

زمانی باید به پزشک مراجعه کنید.
پوست تغییر می کند

یکی از اولین چیزهایی که متخصصین پوست به بیماران خود می گویند این 
است که نسبت به تغییرات پوست دقیق باشند. سرطان پوست در قسمت هایی 
که رو هستند به راحتی دیده می شوند و شما می توانید در صورت معاینهٔ منظم 
پوست خودتان آن را پیدا کنید. اما در قسمت هایی که راحت دیده نمی شوند مثلًا 

پشتتان، باید از آینه یا یک نفر دیگر کمک بگیرید.
چند چیز است که باید به آنها دقت کنید: خال ها و لکه ها، جوش ها، برآمدگی ها 
و تغییر رنگ ها. اگر تغییری در پوستتان رخ بدهد، چه جدید باشد و چه به مرورزمان 
این تغییر ایجاد شده باشد، باید به متخصص پوست مراجعه کنید. منتظر نمانید و 

هر چه سریع تر برای تشخیص و درمان مراجعه کنید.
خال هایی که لبه های نامنظم دارند

وقتی پوستتان را چک می کنید، حواستان به خال ها یا لکه هایی که لبه های 
نامنظم دارند باشند. اگر خال یا لکه ای نامتقارن دیدید می تواند علامتی از سرطان 

پوست باشد. 
کارشناسان می گویند برای چک کردن تقارن خال می توانید یک خط فرضی در 
میان آن بکشید. اگر دو نیمهٔ آن از نظر رنگ، اندازه و یا شکل با هم متفاوت بودند 

پس باید زودتر به پزشک مراجعه کنید.
برآمدگی یا زائده ای جدید

سرطان پوست می تواند سبب برآمدگی یا زائده ای روی پوست شود. اگر برآمدگی 
روی پوستتان دارید که ماندگار شده می تواند علامت اسکواموس سل کارسینوما 
باشد که نوعی از سرطان پوست است که اغلب در قسمت هایی ایجاد می شود که 
زیاد در معرض نور خورشید است، مثلًا صورت، گوش ها و دست ها. اما این نوع 

سرطان پوست در قسمت های دیگر بدن هم می تواند ایجاد شود.
یا  قرمز  و  سفت  گره هایی  به صورت  معمولًا  کارسینوما  سل  اسکواموس 
ضایعه هایی پهن با لایه ای پوسته دار خودش را نشان می دهد که ممکن است 
به راحتی خونریزی کند. پس اگر متوجه هر برآمدگی جدیدی روی پوستتان شدید 

یا تغییری در خالی که داشتید ایجاد شد فوراً به پزشک مراجعه کنید.
خال هایی که چند رنگ اند

خوش خیم  خال های  خطرند.  زنگ  دارند  رنگ  یک  از  بیشتر  که  خال هایی 
معمولًا یک رنگ اند. سرطانی از پوست که ملانومای بدخیم نام دارد می تواند از 
خالی که از قبل وجود داشته ایجاد شود. این خال می تواند تغییر رنگ بدهد یا به 
رنگ های جدیدی در بیاید. ملانوما باید هر چه سریع تر تشخیص داده شود زیرا 

تهاجمی ترین نوع سرطان پوست است.
خال هایی که تغییر اندازه می دهند

بیشتر افراد یکی دو خال در بدن خود دارند که بیشتر آنها خوش خیم بوده و 
هرگز مشکلی ایجاد نمی کنند. اما سرطان می تواند از خال هایی که قبلًا هم 
بوده اند ایجاد شود، خصوصاً در نواحی که در معرض نور خورشیدند. تحقیقات 
نشان می دهد خال هایی که بزرگ تر از 5 میلی متر می شوند بیشتر احتمال دارد 
به ملانوما تبدیل شوند و به همین دلیل باید مرتباً آنها را چک کنید و نسبت به 

ظاهرشدن خال های جدید حساس باشید.
به هرحال  اما  درآورند  جدید  خال های  می توانند  هم  بزرگسال  افراد  هرچند 
لازم است این خال ها بررسی شوند، خصوصاً اگر علائمی شک برانگیز دارند، 
مثلًا نامتقارن اند، لبه های غیریکنواخت دارند یا اندازه شان بزرگ تر شده است. 
تحقیقات نشان می دهد افرادی که بیشتر از 5۰ خال روی بدن خود دارند، بیشتر 

در معرض ابتلا به ملانوما هستند.
هر زمانی که یک خال یا یک ضایعه پوستی بزرگ تر شود نیازمند بررسی است.

خونریزی بی دلیل خال
اگر سابقهٔ سرطان پوست ندارید و خالی در بدنتان بی دلیل شروع به خونریزی 
می کند، به متخصص پوست مراجعه کنید، همین طور اگر خالی شروع به خارش 
کرد یا ملتهب به نظر رسید. خال ها به طور معمول خونریزی نمی کنند مگر اینکه آن 
را بسابید یا پوست را زخمی کنید. اگر یک خال ناگهان شروع به خونریزی کند باید 
توسط متخصص پوست بررسی شود. اگر خال هایی در قسمت هایی دارید که زیاد 
به آنها ضربه یا فشار وارد می شود، مثلًا زیر کمر شلوار، برای برداشتن خال اقدام 

کنید، چون سابیدگی مداوم خال احتمال سرطانی شدن آن را افزایش می دهد.
کلام آخر

بهترین راه اینکه مطمئن شوید تغییری که در پوستتان ایجاد شده جدی و 
خطرناک نیست این است که به متخصص پوست مراجعه کنید. اگر متوجه هر 
چیز غیرعادی روی پوستتان شدید باید فوراً به پزشک مراجعه کنید. اگر پزشک 
مورد مشکوکی پیدا کرد نترسید. خیلی از این برآمدگی ها می توانند خوش خیم 
باشند و فقط نیازمند بررسی های دوره ای هستند. آگاه و دقیق باشید و پوست 

خود را مرتباً چک کنید. 
سرطان پوست می تواند در هرجایی از بدن ایجاد شود، اما بیشتر موارد سرطان 
پوست از قسمت هایی شروع می شوند که زیاد در معرض نور خورشیدند: صورت، 
لب ها، گردن، گوش ها، دست ها و بازوها؛ بنابراین حتماً باید این قسمت ها را با 
ضدآفتاب و لباس مناسب کاملًا بپوشانید. همچنین خوب است هر شش ماه 
یک بار جهت چکاپ به متخصص پوست مراجعه کنید، خصوصاً اگر ریسک 

فاکتورهای سرطان پوست را دارید.

ارتباط اندازه دور کمر با بیماری 
افرادی که وزن بیشتری در قسمت های میانی بدن خود دارند، بیشتر با فشار 

خون بالا، دیابت نوع 2 و بیماری قلبی دست و پنجه نرم می کنند.
نتایج تحقیقات جدید نشان می دهد که اندازه دور کمر در سلامتی نقش دارد.

مؤسسه ملی بهداشت و مراقبت عالی بریتانیا اعلام کرده است: بزرگسالانی که 
شاخص توده بدنی زیر 35 دارند باید اطمینان حاصل کنند که اندازه دور کمرشان 
کمتر از نصف قد آنهاست. به عنوان مثال، اگر شما حدود 1۶5 سانتی متر هستید، 

بهتر است دور کمرتان حدود ۸1 سانتی متر یا کمتر باشد.
هرچند این رویکرد با وجود اینکه برای همه یکسان نیست، زیرا همه ما وزن 

متفاوتی را تحمل می کنیم، اما می تواند نقطه شروع خوبی باشد.
افرادی که وزن بیشتری در قسمت های میانی بدن خود دارند، بیشتر با فشار 

خون بالا، دیابت نوع 2 و بیماری قلبی دست و پنجه نرم می کنند.
کمر باریک البته به تنهایی برای اطمینان از تناسب اندام و سلامت کافی 
نیست، اما تلاش بیشتر برای ورزش و رژیم غذایی سالم را همیشه مد نظر داشته 

باشیم.

سلامت

استاد روانپزشکی :

چطور بفهیم افسرده هستیم؟ 
استاد روانپزشکی گفت:در بیماری افسردگی فرد احساس بی ارزشی می کند و 
تمرکز حواس خود را از دست می دهد و نسبت به خود منفی می شود یا از آن چیزی 

که قبلا برایش لذت بخش بوده نمی تواند لذت ببرد. 
فربد فدایی، استاد روان پزشکی دانشگاه علوم توانبخشی و سلامت اجتماعی 
درباره »بیماری افسردگی«،بیان داشت:افسردگی یک واژه ای است که در موارد 

مختلف به کار می رود و گاهی استفاده از آن با دقت همراه نیست.
از یک حالت عاطفه  نشانه ای  افسردگی می تواند  نمونه  داد:برای  ادامه  وی 
طبیعی باشد. زمانی که فرد با ناکامی روبرو می شود؛ به فرض دانشجویی نمره مورد 
نظرش را کسب نکرده و دچار عاطفه افسرده می شود و این حالت در کوتاه مدت 

زودگذر است و از بین می رود و جنبه عادی و طبیعی دارد.
این استاد روانپزشکی گفت: اما گاهی افسردگی نشانه ای از یک بیماری جسمی 
است؛برای نمونه اختلال در غدد داخلی بدن می تواند به شکل افسردگی تظاهر 

کند.
فدایی خاطرنشان کرد: یا یک غده مغزی در ناحیه پیشانی چپ ممکن است 
نخستین نشانه آن افسردگی باشد و به همین دلائل است که تشخیص اختلات 
روانی باید حتما توسط روانپزشک انجام شود؛ به این دلیل که وی نشانه ها را 

می داند که آیا منشا جسمی، روان شناختی و اجتماعی و...دارند.
وی متذکر شد: گاهی از اوقات افسردگی خود یک بیماری است. در بیماری 
افسردگی فرد احساس غم و غصه می کند یا از آن چیزی که قبلا برایش لذت بخش 

بوده نمی تواند لذت ببرد.
این استاد روانپزشکی ابراز کرد: برای نمونه حتی اگر بهترین تفریحات را برای او 
فراهم کنند برایش بی معنی است و باز هم افسردگی او ادامه پیدا می کند و این 

مهمترین تفاوتی است که بین افسردگی عمده با سایر افسردگی ها وجود دارد.
فدایی خاطرنشان کرد: در افسردگی فرد احساس بی ارزشی می کند و تمرکز 
حواس خود را از دست می دهد و نسبت به خود منفی می شود و خود را نه فقط بی 

ارزش می داند، بلکه احساس می کند تا کنون هر کاری کرده اشتباه بوده است.
وی اضافه کرد: آینده در نظرش تیره و تار می رسد و فکر می کند راه نجاتی ندارد.
فرد آرزوی مرگ کرده و راجع به مرگ اشتغال فکری می کند و گاهی اوقات از مرگ 
می ترسد و گاهی اوقات آرزو و فکر خودکشی هم در بین بیماران افسردگی عمده 
زیاد دیده می شود ؛ در نتیجه تشخیص و درمان آن هم خیلی مهم است؛ چون 

ممکن است اگر درمان نشود، منجر به خودکشی شود.
دچار  فرد  اینکه  تشخیص  برای  بنابراین  شد:  یادآور  روانپزشکی  استاد  این 
افسردگی هست یا خیر معیارهایی وجود دارد. حداقل زمان برای اینکه ما تشخیص 

دهیم فردی دچار افسردگی هست یا خیر و افسردگی عمده، دو هفته است.
فدایی ابراز کرد: در این دو هفته فرد در تمام مدت احساس افسردگی شدید 

می کند و هیچ چیز نمی تواند او را خوشحال کند.
وی متذکر شد: خوشبختانه افسردگی درمان دارد؛ انواع مختلف افسردگی را با 
درمان های روانی، اجتماعی و داروئی و حتی در موارد شدید با استفاده از الکترو 

شوک قابل درمان هستند و فرد به زندگی عادی خود باز می گردد.
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رئیس کمیسیون  شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم:

باید جریمه تخلفات ساختمانی به اندازه ای 
باشد که بازدرندگی داشته باشد

رییس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم با اشاره به اینکه 
صنعت  رنج  و  درد  ساخت وسازها،  بر  نظارت  عدم  و  ناایمن  ساختمان های  وجود 
ساختمان است، گفت: طمع اضافه و خودخواهی یک مالک مجتمع و پاساژ می تواند 

سبب مرگ ده ها نفر شود.
مهندس روح الله امراللهی در نشست پرسش و پاسخ دانشجویی با موضوع »بررسی 
ساختمان های متروپل گونه در قم« که با میزبانی بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد 
اسلامی قم برگزار شد. اظهار داشت: هزاران حکم قطعی قلع وقمع بنای ساختمان در 
کمیسیون ماده 1۰۰ شهرداری قم صادرشده که قابل تجدیدنظر نیست که هیچ کدام 
از این ساختمان ها نه مجوز پایان کار گرفته اند و نه ضوابط ایمنی سازه و حریق در آن ها 

به درستی اجراشده است.
خصوص  در  قم  شهر  اسلامی  شورای  معماری  و  شهرسازی  کمیسیون  رییس 
ساختمان های ناایمن قم ابراز کرد: این قبیل از ساختمان های فاقد ایمنی سازه و 

حریق و نوعاً به صورت قولنامه ای خریدوفروش می شوند.
وی با بیان اینکه باید جریمه تخلفات ساختمانی در قم به اندازه ای افزایش یابد 
که هیچ فردی تمایل به تخلف پیدا نکند، گفت: تفاوت پرونده های ورودی با پرونده 

طراحی و بدون پرونده طراحی در کمیسیون ماده 1۰۰ به شدت زیاد است.
امراللهی با اشاره به اینکه وجود ساختمان های ناایمن و عدم نظارت بر ساخت وسازها، 
درد و رنج صنعت ساختمان است، تصریح کرد: طمع اضافه و خودخواهی یک مالک 

مجتمع و پاساژ می تواند سبب مرگ ده ها نفر شود.
وی با تاکید بر اینکه برای جلوگیری از تخلفات ساخت وساز، باید جلوی طمع مالکان 
و به خصوص طراحان و دلالان صنعت ساختمان گرفته شود، اذعان کرد: 4۰۰ هزار 
ساختمان و پلاک ثبت شده در شهر قم وجود دارد؛ شرایط کنونی شهر قم نگران کننده 
نبوده اما مجتمع و ساختمان هایی وجود دارد که وضعیت ایمنی آن ها نگران کننده 

است و در صورت بروز حادثه ای اتفاقات تلخی رخ خواهد داد.
رییس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم عنوان کرد: بعد 
از حادثه پلاسکو مصوبات مربوط به بررسی و ارتقای ایمنی بازار و پاساژهای قم به 

فراموشی رفته است.
وی اضافه کرد: شورای اسلامی شهر قم نسبت به نوع برخورد فیزیکی شهرداری با 
تخلفات ساخت وساز حساسیت بالایی دارد و به همین منظور لازم است تا شهروندان 

نسبت به پایبندی به اصل مقررات اهتمام بیشتری داشته باشند.
 

رییس مرکز مدیریت راه های استان قم خبرداد:

نصب سامانه های ثبت تخلف
 در محور پردیسان - ورجان 

 رییس مرکز مدیریت راه های اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم 
گفت: طرح نصب 2 دستگاه سامانه ثبت تخلف با قابلیت محاسبه سرعت لحظه ای و 

متوسط، در محور پردیسان- ورجان قم اجرایی شد.
حمید سالاری در این زمینه افزود: بر اساس آمار، عاملیت خطای انسانی در وقوع 
تصادف های جاده ای، به خصوص سرعت غیرمجاز، از دیگر عوامل دخیل بیشتر 

می باشد.
وی ادامه داد: به همین منظور در تمامی کشورهای جهان، در راستای کنترل و 
نظارت بر رفتار ترافیکی رانندگان جاده ای، نسبت به نصب انواع سامانه های کنترلی- 

نظارتی اقدام می شود.
وی اضافه کرد: با توجه به موقعیت شهرستان  کهک و مناطق تابعه آن ، که از ییلاقات 
استان با جاذبه های گردشگری به شمار می  آید، شاهد ترافیک چشمگیری در محور 

پردیسان- ورجان، به خصوص در ایام مناسبتی و تعطیلات پایان هفته هستیم.
سالاری در خصوص تعداد و مشخصات فنی سامانه های ثبت تخلف منصوب در 
محور پردیسان- ورجان، گفت: طی اجرای این طرح 2 دستگاه سامانه ثبت سرعت 
با قابلیت محاسبه سرعت لحظه ای و متوسط، در محور قم- پردیسان نصب و به زودی 

راه اندازی خواهند شد.
وی افزود: قابلیت محاسبه و ثبت سرعت لحظه ای و متوسط، امکان به اصطلاح دور 

زدن سامانه ها را توسط رانندگان متخلف غیرممکن می سازد.
وی بازه زمانی اجرا و تکمیل طرح نصب سامانه های ثبت تخلف محور پردیسان- 
ورجان را 2 ماهه ارزیابی و بیان کرد: عملیات اجرایی این طرح از خردادماه امسال آغاز 

شده و تا پایان تیرماه جاری به بهره برداری خواهد رسید.
رییس مرکز مدیریت راه های قم با بیان این که در نصب و راه اندازی سامانه های تحت 
وب )اعم از نظارتی- کنترلی( طی شدن فرآیند موارد امنیتی ضروری و زمانبر است، 
جاده ای،  ترافیک  تخلفات  ثبت  سامانه های  اطلاعاتی)دیتا(  داده های  کرد:  بیان 
به طور مستقیم به مرکز مدیریت راه های کشور ارسال و سپس برای اعمال قانون، به 

وب سرویس ناجا ارجاع می شود.
وی تاکید کرد: بی تردید مهم ترین عامل در کاهش حوادث جاده ای، رعایت جامع 

مقررات و قوانین ترافیکی است که باید توسط رانندگان اجرا شود.

سرپرست کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم خبرداد:

خدمات دهی به پنج هزار 
کودک و نوجوان قمی 

 سرپرست کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم گفت: این کانون به پنج 
هزار تن از کودکان و نوجوانان این استان خدمات خود را ارائه می دهد.

محمد غفاری افزود: اولین مرکز کانون پرورش فکری در قم در سال 1349 در خیابان 
حضرتی فعال شد و این کانون تا سال 13۸۰ زیر نظر تهران اداره می شد و و در سال 

13۸۰ اداره کل کانون در قم به صورت مستقل فعالیت خود را آغاز کرد.
وی ابراز داشت: با عنایت به این که تا سال ۸۰ کانون قم زیر نظر تهران بود دیرتر از 
استان های دیگر توسعه مراکز خود را آغاز کرد و از سال ۸۰ تاکنون تعداد 9 مرکز ثابت 

در شهر قم ایجاد شده است.
وی یادآور شد: کانون قم یک مجتمع بزرگ نیز در شهرک پردیسان دارد که دومین 

مجتمع بزرگ کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان در کشور محسوب می شود.
غفاری افزود: 2 مرکز سیار روستایی و یک مرکز پستی نیز زیر نظر کانون قم فعال 

هستند.
وی گفت: برخی از اعضای کانون در قم را عضوهای ثابت تشکیل می دهند که این 
افراد در طول سال در کلاس ها شرکت کرده و از ظرفیت کتابخانه مراکز استفاده می 

کنند.
وی گفت: در تابستان ها استقبال از حضور در فعالیت های کانون بیشتر می شود و 

کودکان و نوجوانان در کلاس های مرتبط حضور می یابند.
سرپرست کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم افزود: علاوه بر این 
بخشی از فعالیت کانون در ارتباط با مدارس و گروه هایی است که برای بازدید به مراکز 

کانون می آیند که این خدمت در مرکز پردیسان بسیار بیشتر است.

مدیر کل امور اقتصادی استانداری قم خبرداد:

تجهیز ۵۰۰ نانوایی قم به کارت خوان های هوشمند
مدیر کل امور اقتصادی استانداری قم با اشاره به اجرای طرح هوشمند سازی فروش 
نان، گفت: کارت خوان های فروش هوشمند نان تا کنون در 5۰۰ نانوایی استان نصب 

شده است.
عباس شیرمحمدی با بیان اینکه در حال حاضر ۷99 نانوایی سنتی که در استان 
داریم که باید به سیستم کارت خوان جدید مجهز شوند گفت: تاکنون 5۰۰ نانوایی به 

دستگاه های کارت خوان جدید مجهز شده است.
وی افزود: اجرای طرح هوشمندسازی فروش نان در استان قم در حال حاضر به 
صورت آزمایشی و با هدف رفع مشکلات موجود اجرایی می شود و الزام خرید نان با 

کارت بانکی از سوی نانوایی ها تخلف محسوب می شود.
مدیر کل امور اقتصادی استانداری در ادامه با درخواست از شهروندان مبنی بر خرید 
نان با کارت بانکی در صورت تمایل تصریح کرد: تا زمانی که اجرای طرح برای استان 
ابلاغ نشده است نانوایی ها مکلف به فروش نان با وجه نقد به مردم هستند و مردم 
می توانند در صورت مشاهده هرگونه تخلفی مراتب را به سامانه 124 سازمان صنعت 

معدن و تجارت اعلام کنند.

مدیرکل دفتر امور بانوان استانداری قم:

هیچ بانک اطلاعاتی از وضعیت زنان
 استان قم وجود ندارد

 مدیرکل دفتر امور زنان و خانواده استانداری قم گفت: هیچ بانک اطلاعاتی از 
وضعیت زنان استان با وجود این همه ظرفیت وجود ندارد، شاید در گذشته مانعی 
بوده، اما اکنون تهیه اطلس کامل وضعیت بانوان جزو اولویت های کاریمان قرار 

داده ایم. 
زینب عبداللهی روز پنجشنبه در نشست صمیمی با جمعی از بانوان خبرنگار، 
با اشاره به این که استان قم در همه عرصه ها همیشه جریان ساز بوده، افزود: به 
خاطر جایگاه خاص استان قم، مطالبات در حوزه زنان هم متعدد، متنوع، ویژه و 

بی نظیر است.
وی اضافه کرد: در استان قم ظرفیت های زیادی از جمله در حوزه مراکز علمی، 
موسسات فرهنگی، دانشکده زنان و خانواده و جامعه الزهرا)س( وجود دارد که 
تاکنون دیده و استفاده خاصی نیز نشده است که باید مقداری کارشناسی تر و 
برنامه ریزی تر به مسائل نگاه کنیم. وی شناخت وضعیت زنان را از مسائل مهم در 
استان قم دانست و ادامه داد: هیچ بانک اطلاعاتی از وضعیت زنان استان با وجود 
این همه ظرفیت نداریم، شاید در گذشته مانعی بوده، اما اکنون تهیه اطلس کامل 
وضعیت بانوان جزو اولویت های کاریمان قرار داده ایم. عبداللهی تاکید کرد: بانک 
اطلاعاتی در حوزه زنان تهیه، ظرفیت ها و مشکلات مختلف در این حوزه احصا 
و از طریق بازدیدهای میدانی و بررسی ها نظام مسائل تدوین خواهد شد. وی با 
اشاره به این که تشکیل مجمع اندیشه ورز به تدوین نظام مسائل اولویت دار کمک 
خواهد کرد، تصریح کرد: هیات اندیشه ورز تشکلی از فعالان حوزه زنان و بازوی 

قوی است که می تواند مسائل را به درستی شناسایی کند.
وی خاطرنشان کرد: در این راستا تاکنون 2 جلسه با حضور نخبگان و فعالان 

حوزه زنان و خانواده تشکیل شده و امیدوارم استمرار داشته باشد.
افراط و تفریط   ها در برخورد با بدحجابی باید کنار گذاشته شود 

عبداللهی در ادامه با اشاره به وضعیت عفاف و حجاب در دستگاه های استان، 
گفت: وضعیت عفاف و حجاب در دستگاه های درجه یک مطلوب است، ولی در 
واحدهای تابعه مسائل و مشکلات زیادی وجود دارد که باید بررسی و رسیدگی 
شود. وی افزود: چندین دستگاه متولی فرهنگ در استان قم فعالیت دارد و فقط 

حوزه زنان استانداری وظیفه رسیدگی به این مسائل را ندارد.
به گفته وی، افراط و تفریط هایی در برخورد با بدحجابی وجود دارد که باید 
کنار گذاشته شود، زیرا در قاطبه جامعه ما دشمنی با مسائل دینی وجود ندارد، 
بلکه عدم آگاهی مساله ساز است. مدیرکل دفتر امور بانوان استانداری قم با 
تاکید بر این که باید نسبت به تربیت مربی و کنش گران فعال در عرصه عفاف 
و حجاب اقدام کنیم، ادامه داد: در عرصه فرهنگی با کار مقطعی نمی شود به 
جایی رسید، کار فرهنگی باید استمرار داشته باشد و مخاطب نیز در کار دخیل 
باشد. وی همچنین با اشاره به تصویب طرح شورای فرهنگی محلات، بیان کرد: 
در این طرح کنشگران فرهنگی و اجتماعی با حضور در محله های حاشیه ای و 
محروم شهر، مسائل و مشکلات حوزه زنان را بررسی و ساماندهی خواهند کرد و 
از فعالیت جزیره ای برخی نهادها جلوگیری می شود.  وی اضافه کرد: این طرح با 
مشارکت دستگاه های فرهنگی از جمله کانون فرهنگی هنری مساجد، سازمان 
تبلیغات اسلامی، مراکز حوزوی، ورزش و جوانان، مراکز بهداشتی و موسسات 
خیریه اجرایی خواهد شد. عبداللهی ادامه داد: در راستای اجرای این طرح، 
بسیج 14۰ محله را در شهر قم شناسایی کرده، ولی نهایتا برای شروع کار 4۰ 
محله محروم در نظر گرفته شده و سازمان تبلیغات و مراکز حوزوی مبلغ به محله ها 
اعزام خواهند کرد. وی به تفاهم نامه با بنیاد برکت برای حمایت از اشتغال زنان 
و کارآفرینان اشاره کرد و گفت: عرضه محصولات مهم ترین مشکل زنان شاغل 
و کارآفرین است که در این راستا ایجاد بازارچه دایمی در دست اقدام است و 

گام های خوبی برداشته شده است.
 

به مناسبت دهه کرامت؛
۱۷۶ جهیزیه به زوج های جوان قم اهدا شد

 مراسم اهدای 1۷۶ جهیزیه به زوج های جوان نیازمند قم به مناسبت دهه 
کرامت با حضور تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( برگزار شد. 

براساس این گزارش ، مراسم اهدای 1۷۶ جهیزیه و کمک هزینه ازدواج به زوج 
های جوان نیازمند با مشارکت آستان مقدس بانوی کرامت، کمیته امداد امام 
خمینی)ره( و آستان قدس رضوی  روز چهار شنبه با حضور آیت الله سید محمد 
سعیدی تولیت حرم حضرت فاطمه معصومه)س(، مسئولان کمیته امداد امام 

خمینی)ره( استان و ۸۸ نوعروس در حرم مطهر حضرت معصومه ترتیب یافت.
تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( در این مراسم بیان کرد: 
انسان مورد پسند خداوند، انسانی است که هم در گفتار و هم در عمل تسلیم 
خداوند متعال باشد؛ بنابراین افرادی که در سخن زیبا حرف می زنند و در عمل 

انگیزه یا توانایی انجام آن را ندارند مورد پسند خداوند نیستند.
آیت الله سعیدی یکی از نشانه های صداقت انبیاء الهی را در تطابق حرف با 
عملشان دانست و گفت: در نظام جمهوری اسلامی ایران چه اشخاص و چه 
نهادها اگر حرف و عمل شان با هم مطابقت داشته باشد باعث زینت اهل بیت )ع( 
نزد مردم ایران و دیگر جوامع می شود. امام جمعه موقت قم با بیان اینکه انقلاب 
اسلامی تمام تلاش خود را برای عمل به وعده های خود انجام داده است، گفت: 
امام فرمودند ما نظامی را می خواهیم که اسلام در آن متبلور باشد بنابراین پس 
از پیروزی انقلاب یکی از اولین مجموعه هایی که شکل گرفت کمیته امداد امام 
خمینی)ره( با هدف خدمت رسانی و کمک به عامه مردم نیازمند بود. وی با بیان 
اینکه امام خمینی)ره( کمیته امداد را با انگیزه خدمت به محرومان بدون هیچ 
منت و حاشیه ای تشکیل دادند، افزود: یکی از شاخصه های نظام اسلامی ما 
تطابق حرف و عمل است و هرگاه مسئولی برای رأی آوردن و مطرح شدن تبلیغات 
کند و در عمل به آن پایبند نباشند زود نزد مردم افشا می شود و کسانی که به 
حرف خود عمل می کنند به عنوان افراد مؤمن و مکتبی در میان مردم محبوب 
می شوند. سعیدی تصریح کرد: در اسلام هیچ چیزی بهتر از خدمت به مردم 
نیست و این شعار اسلام و عمل پیامبر)ص( و اهل بیت)ع( است و ولایت فقیه 
هم دنباله رو مکتب و راه اهل بیت)ع( است. وی با بیان اینکه دهه کرامت دهه 
شادی شیعیان و مؤمنین است گفت: شادی ما با شادی هایی که با برنامه های 
حرام و مبتذل همراه است تفاوت دارد زیرا شادی ما با کمک به محرومان و ایمان و 
تقوا گره خورده است. مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم نیز در این 
مراسم با بیان اینکه زندگی ما با نور معنویت می تواند پایدار و با نشاط باشد، گفت: 
ما این آمادگی را داریم که در راستای کمک به محرومان مشاوره خانواده و مشاوره 
شغلی را به زوج های جوان ارائه کنیم. محسن مسعودیان  راد گفت: ۸۸ نوعروس 
را در این مراسم دعوت کردیم و در مجموع 1۷۶ سری جهیزیه شامل 5 قلم اصلی 
به زوج های جوان نیازمند اهدا می شود که بخشی از آن به صورت نمادین از 

مقابل حرم مطهر بانوی کرامت به منازل این زوج های جوان ارسال خواهد شد.

دبیر اجرایی شوراهای هماهنگی خدمات داوطلبانه قم:
خدمات اجتماعی پایدار در قم دنبال می شود
 دبیر اجرایی شوراهای هماهنگی خدمات و فعالیت های داوطلبانه قم با بیان 
اینکه ابتدایی ترین کار ما شناسایی و سپس هدفمند کردن کارهاست، گفت: ما 
به دنبال این هستیم که خدمات اجتماعی پایداری را در این استان دنبال کنیم. 

جعفر روشن دل روز چهارشنبه درنشست هم اندیشی با هدف بررسی و نقش 
رسانه ها جهت توسعه فعالیت داوطلبانه افزود: شورای هماهنگی خدمات و 
فعالیت های داوطلبانه متشکل از سازمان های غیردولتی، مراکز علمی، افراد 

دارای جایگاه اجتماعی و حتی نمایندگان مجلس به صورت افتخاری است.
وی بیان کرد: این شورا با هماهنگی استانداری، سازمان بهزیستی و اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی قم فعالیت می کند و داوطلبانه بودن یکی از ویژگی های 
کار در این مجموعه است. وی گفت: این شورا دارای یک هیئت اجرایی است 
و فعالیت های آن باید تحت نظر کمیته هایی مانند آموزشی و علمی شورا انجام 
شود؛ همچنین کمیته های پیگیری امور، بازرسی و نظارت، روابط عمومی و 

تجلیل از افتخارآفرینان و پیشکسوت ها در انجام امور فعالیت دارند.

امام هشتم شیعیان حضرت علی بن موسی الرضا)ع( روز یازدهم ذیقعده سال 14۸ 
هجری قمری در مدینه دیده به جهان گشود. دوران امامت آن حضرت 2۰ سال بود 
که با سه تن از حکمرانان مستبد عباسی، یعنی هارون )1۰ سال(، امین )پنج سال( و 

مأمون )پنج سال( معاصر بود. 
امام رضا)ع( همانند دیگر امامان معصوم)ع( دارنده تمام کمالات و فضائل اخلاق 
انسانی در مرتبه اعلی بود. او آن چنان در قله شکوهمند کمال و فضیلت قرار داشت 
که نه تنها دوستان و پیروانش او را ستوده  اند، بلکه دشمنان کینه توز و سرسخت به مدح 
و ستایش او پرداخته  اند. درباره اوصاف اخلاقی آن حضرت، »ابراهیم بن عباس« 
می  گوید: »هرگز ندیدم که امام رضا)ع( به کسی یک کلمه جفا کند و ندیدم که سخن 
شخصی را قطع کند و ندیدم که نیازمندی را از درگاه خویش رد کند. او هرگز در حضور 
افراد تکیه نمی  داد و هرگز او را ندیدم که با صدای بلند خنده کند، بلکه خنده ه اش 
تبسم و لبخند بود. وقتی که خلوت می  کرد و کنار سفره می  نشست، همه خدمتکاران و 

غلامان را کنار سفره می  نشاند.«
امام رضا)ع( در مورد دانش بی  کران حضرتش و برتری بر اندیشمندان و متفکرین 
موقع  آن  در  و  می  نشستم  مسجدالنبی  در  من  »زمانی  می  فرماید:  مختلف  علوم 
دانشمندان بسیاری در مدینه بودند، هرگاه یکی از آن ها در پاسخ پرسشی عاجز 
می  گشت و دیگران هم نمی  توانستند از عهده جواب برآیند، همگی به من اشاره و 

مسائل مشکل را مطرح می  کردند و من پاسخ همه آن ها را می  دادم.«
مرحوم شیخ صدوق می  گوید: »مأمون در هر جا که احتمال می  داد دانشمندی 
باشد و توانایی مناظره و مباحثه با امام رضا)ع( را داشته باشد به مجلس خویش 
دعوت می  کرد و او را با امام هشتم)ع( وارد بحث می  نمود. او در این زمینه تلاش  های 
فراوانی به عمل آورد تا اندیشمندان و نظریه پردازان فرقه  ها و گروه  های مختلف اسلامی 
و غیراسلامی در مباحثه علمی بر آن حضرت پیروز شوند، اما امام رضا)ع( در تمام 
آن جلسات و مناظره  های سنگین و پیچیده بر تمام دانشمندان عصر خویش غلبه 
می  کرد. آن حضرت با کسی به بحث و مناظره نمی  پرداخت، مگر اینکه در پایان، طرف 
مقابل به فضیلت و برتری و دانش سرشار امام هشتم )ع( اعتراف می  نمود و در برابر 

استدلال  های قوی و محکم او سر تعظیم فرود می  آورد.«
»یسع بن حمزه« می  گوید: در مجلس امام رضا)ع( مشغول گفت وگو بودیم که مردی 
وارد شد و امام رضا)ع(؛ نماد فضیلت  ها، گفت: سلام بر تو ای فرزند پیامبر خدا! من 
مردی از دوستان شما هستم. اکنون از زیارت خانه خدا بازگشته  ام و چیزی که بتوانم 
با آن خود را به خانه برسانم ندارم. مرا به دیارم بفرست، من دارای نعمت و دولت هستم 
و مستحق صدقه نیستم. آنچه به من ببخشی از سوی شما صدقه خواهم داد. امام 
)ع( از او خواست بنشیند. بعد از پایان جلسه حضرت به خانه رفت و لحظاتی بعد در را 
بست، سپس دستش را از بالای در بیرون آورد و پرسید آن مرد خراسانی کجاست؟ مرد 
پاسخ داد: اینجا هستم. امام)ع( فرمود: این دویست دینار را بگیر و با آن هزینه سفرت 
را تأمین کن. یکی از یاران حضرت پرسید: فدایت شوم به او مهربانی کردی و چهره 
پنهان ساختی؟! حضرت فرمود: چون نیازش را برآوردم، نخواستم خواری خواهش 
را در چهره  اش ببینم. آیا این حدیث پیامبر)ص( را نشنیده  ای که فرمود: کار نیکی که 

پنهان انجام شود، برابر هفتاد حج است.
مدافع حریم اسلام

مسئله دفاع فرهنگی و علمی از کیان اسلام و جلوگیری منطقی از بدعت  ها و 
گمراهی  ها از ضروریات اسلام است و موجب پاداش  های عظیم و محبوبیت  های بسیار 
بزرگ در پیشگاه خداوند خواهد شد، به طوری که پیامبر)ص( در مورد نگهبانی از حریم 
دین و حکومت اسلامی فرموده است: »یک شب نگهبانی از حریم حکومت اسلامی 

برتر از هزار شب عبادت که روزش را انسان روزه بگیرد می  باشد.«
حضرت امام رضا)ع( در این راستا می  فرماید: »عده ای از غالیان، اخباری را در مورد 
تشبیه به خدا و مسئله جبر در شأن ما به دروغ جعل کردند و با این بیهوده گویی  ها 

عظمت خدا را کوچک نمودند.
کرامات رضوی

معجزات و کرامات حضرت رضا)ع( بسیار زیاد است، به طوری که شیخ حرّ عاملی 
می  نویسد: »معجزات امام رضا)ع( از حد تواتر تجاوز کرده است.«، بنابراین چه بسیار 
انسان هایی هستند که با تشرف به بارگاه ملکوتی آن امام همام)ع( از دریای بی کران 
کرامتش بهره و نصیبی برده  اند. شیخ صدوق می  گوید: وقتی رکن الدوله، یکی از وزرای 
حکومت آل بویه را از رفتن به زیارت امام علی بن موسی الرضا)ع( با خبر ساختم، به من 
گفت: مرقد آن امام )ع( را بارها زیارت کرده  ام و حاجت  های زیادی از ایشان گرفته  ام. 
هنگامی که به آنجا رفتی برای من دعا کن و به جای من زیارت نما که در آن مکان دعا 

اجابت می  شود.
»ابومنصور عبدالرزّاق« وقتی فهمید که حاکم توس )معروف به بیوردی( فرزندی 
ندارد، به او گفت: چرا به زیارت امام رضا)ع( نمی  روی تا در آنجا از خداوند فرزندی طلب 
کنی؟ من بارها در آنجا حوائجی از خداوند خواسته  ام و خداوند حاجتم را به برکت آن 
امام بزرگوار برآورده نموده است. حاکم توس می  گوید: نزد امام رضا)ع( رفتم و از خداوند 

حاجتم را خواستم. خداوند فرزند پسری به من عطا کرد.
انیس قرآن

از آن جایی که دل در گرو ذات اقدس  ره پویان راه یقین و سالکان کوی عشق 
خداوند دارند، کتاب او را پرتوی از ذات الهی و واسطه سخن رب مالک با عبد سالک 
می  دانند، از این رو با قرآن انس ویژه  ای داشته و دل و جان و اعمال خویش را با آن گوهر 
حیات بخش خدایی می  کنند. در سیره هشتمین ستاره فروزان آسمان امامت و ولایت 
انس با قرآن به وضوح دیده می  شود. آن بزرگوار هر سه روز یک بار تمام قرآن را تلاوت 

می  کرد و در آیات آن تدبر می  نمود.
امام رضا)ع( شب ها هنگام خوابیدن در بستر خویش زیاد قرآن می  خواند و چون به 
آیه  ای می  رسید که در آن یادی از بهشت یا جهنم شده است، می  گریست و از خداوند 
بهشت می  طلبید و از دوزخ به خداوند پناه می  برد: »... فاذا مرّ بآیةٍ فیها ذکر جنّةٍ او نارٍ 

بکی و سأل اللّه الجنّة و تعوّذ به من النّار.«
همچنین درباره اوصاف قرآن سخنان گهرباری از ایشان به یادگار مانده است که هر 
خواننده را به فکر و اندیشه در این کتاب وا می  دارد. آن حضرت، قرآن کریم را کتاب 
هدایت گر، سرچشمه حیات و مایه عزت دانسته، بنابراین می  فرماید: »هو حبْل اللّه 
المتین و عروتُهُ الوثْقی و طریقتُهُ المُثلی، المؤدّی الی الجنّة و المنجی من النّار لا یخْلُقُ 
من الازمنة و لا یغثُّ علی الالسنة لانّه لمْ یجعلْ لزمانٍ دون زمانٍ بلْ جُعل دلیلُ البرهان 
و حجّةٌ علی کلّ انسانٍ لایأتیه الباطلُ منْ بین یدیه و لا من خلفه تنزیلٌ من حکیمٍ 
حمیدٍ؛ قرآن ریسمان محکم الهی و دستگیره محکم و راهی نمونه و بی بدیل است که به 
بهشت منتهی می  شود و انسان را از آتش نجات می دهد. در طول زمان کهنه نمی  شود 
و ارزش و اعتبار خود را از دست نمی  دهد، زیرا برای یک عصر قرار داده نشده است، 
بلکه راهنما، برهان و حجت برای هر انسان است. باطل و نادرستی در آن راه نمی  یابد، 

نه از پیش رو و نه از گذشته  ها. این کتاب فرستاده خدای حکیم و ستوده است«.

پاسدار نماز
همه پیامبران و امامان و اولیای خدا حرمت نماز را به بهترین وجه حفظ می  کردند و آن 
را با کیفیت بسیار عالی اقامه می  نمودند و پس از معرفت به خدا و اصول اعتقادات، بر 
همه چیز آن را مقدم می  داشتند. از منظر حضرت رضا)ع( هیچ عملی برتر و با ارزش تر 
از نماز نیست و آن را در اول وقت اقامه می  کرد. به همین جهت آن حضرت)ع( به 
»ابراهیم بن موسی« فرمود: »لاتؤخّرنّ الصّلوة عن اوّل وقتها الی آخر وقتها من غیر 
علّةٍ...؛ نماز را همیشه در اول وقت شروع کن و آن را بدون علت از اول وقت به تأخیر 

مینداز...«
امام هشتم به هیچ قیمتی فضیلت نماز اول وقت را از دست نمی  داد. حتی در 
مهم ترین جلسات سیاسی و علمی امام به نماز اول وقت اهمیّت می  داد. نقل می  شود 
که به دستور مأمون، علمای برجسته از فرقه  های گوناگون در مجالس مناظره حاضر 
می  شدند و امام رضا)ع( با آن ها بحث و مناظره می  کرد. در یکی از این مجالس »عمران 
صائبی« که از دانشمندان بزرگ بود، حاضر شد و درباره توحید با امام رضا )ع( وارد 
گفت وگو شد. در آن جلسه امام سؤال  های او را با حوصله، متانت و استدلال  های قطعی 
پاسخ داد و او را به سوی توحید متمایل کرد. هنگامی که بحث و مناظره به اوج خود 
رسیده بود، حضرت رضا)ع( احساس کرد که وقت اذان ظهر و هنگام نماز است، 

بنابراین به مأمون فرمود: وقت نماز فرا رسیده است.
امام هشتم  از دریای دانش سرشار  و  یافته  عمران صائبی که به حقایقی دست 
بهره  هایی برده بود با التماس گفت: آقای من! گفت وگو و پاسخ  های خویش را قطع 
مکن، زیرا دل من آماده پذیرش سخنان شماست. اما آن حضرت تحت تأثیر سخنان 
عاطفی و احساس برانگیز او قرار نگرفت و فرمود: عیبی ندارد نماز را می  خوانیم و دوباره 
به گفت وگو ادامه خواهیم داد. در این حال امام و همراهان به اقامه نماز مشغول شدند. 
حضرت بعد از اقامه نماز دوباره به گفت وگو ادامه داد و پاسخ  های روشن گرانه خویش 

را ارایه نمود.
اسوه شجاعت

پس از شهادت حضرت امام موسی کاظم)ع( دوران امامت حضرت امام رضا)ع( 
در عصر هارون آغاز شد. با این که شرایط بسیار سخت بود امام امامت خود را آشکار 
و هدایت مردم را شروع کرد. محمدبن سنان که یکی از شیعیان است می  گوید: به 
امام رضا)ع( عرض کردم: »شما چگونه جرأت کردید که بعد از پدرتان، امامت خود را 
آشکار کنید با این که از شمشیر هارون خون می  چکد؟« آن حضرت در پاسخ سؤال من 
فرمود: »همان گونه که پیامبر)ص( در برابر ابوجهل ایستادگی و مقاومت کرد و فرمود: 
اگر ابوجهل یک دانه مو از سرم بردارد من پیامبر نیستم، من نیز به شما می  گویم: اگر 

هارون از سرم یک لاخ مو بگیرد، من امام نیستم.«
حکیم خردورز

امام رضا)ع( در روزگاری که امامت الهی در حد پادشاهی و ولایتعهدی تنزل یافته بود، 
از عقل و خرد خویش بیش ترین بهره را برد و با تشکیل مناظرات و احتجاجات عقلانی، 
خردورزان را جذب خویش نمود و عده  ای از آن ها را به راه اصلی و حجت ظاهری و 
امامت هدایت نمود. آن حضرت در تمام عرصه  های زندگی به ویژه عرصه سیاسی اش 
رفتاری کاملًا حکیمانه و خردورزانه داشت. پذیرش ولایتعهدی در دوران امامتش یک 
موضع کاملًا عاقلانه بود که توانست تمام شیطنت  ها و نقشه  های مأمون را خنثی کند.

نتیجه این خردورزی و تدبیر آن شد که اول اینکه افرادی که حتی امام را نمی  شناختند 
و یا بغض آن حضرت را در دل داشتند با این تدبیر حکیمانه جزو عاشقان و شیفتگان 
امام رضا)ع( شدند و بعد اینکه نه تنها مأمون نتوانست معارضان و مخالفان شیعی را به 
خود خوش بین سازد، بلکه امام )ع( مایه امید و تقویت روحیه آنان شد. دیگر اینکه نه 
تنها مأمون نتوانست امام)ع( را متهم به حرص بر دنیا و عشق به مقام و منصب نماید، 

بلکه حشمت ظاهری بر عزت معنوی او افزود.
محبت امام رضا )ع( را با گره گشایی از مشکلات مردم در دل ها نهادینه کنیم

یک کارشناس مذهبی  نیز در گفت و گویی از کارهایی مانند کمک های مومنانه و 
گره گشایی از مشکلات مردم به عنوان اقداماتی اثرگذار یاد کرد که محبت امام رضا 
)ع( را دل های مردم نهادینه می کند.  حجت الاسلام حسین شهامت گفت: باید در 
دهه کرامت اقدامات و کارهایی اثرگذار که محبت امام رضا)ع( و اهل بیت)ع( را در 
دل ها و جان ها عمیق می کند، انجام شود. برای مثال باید کمک های مؤمنانه ای که 
در ماه رمضان شکل می گیرد، به شکل گسترده در دهه کرامت و سالروز ولادت کریم 
اهل بیت)ع( نیز ادامه پیدا کند. عضو هیت علمی جامعه المصطفی)ص( افزود: 
البته جنبه های احساسی هم لازم است اما نباید رویکرد اصلی باشد. اساس و پایه کار 
باید بر کار مبنایی عمیق، اثرگذار، درازمدت و راهبردی برنامه ریزی شود. دهه کرامت 
فرصت بسیار عظیمی برای بهتر برگزار کردن جشن ها و عرض ارادت به ائمه)ع( است. 
اقیانوس معارف رضوی و سایر ائمه)ع( آن چنان بزرگ و عمیق است که می تواند همه را 

در خود شناور و بهره مند کند و بدیهی است این کار دشواری های بسیاری دارد.
وی اضافه کرد: اگر در سراسر جهان برنامه ریزی درستی انجام شود، حتماً این 
طرح طرفداران فراوانی خواهد داشت، اینکه به اسم امام رضا)ع( سفره ها، اطعام های 
رضوی، رسیدگی های رضوی و تامین نیاز نیازمندان در سراسر جهان انجام شود. در 
این راه می توان از انجمن های شیعی سراسر دنیا استفاده کرد. در این دهه برنامه ریزی 
برای ازدواج های آسان، برنامه هایی برای آزادسازی زندانیان نیازمند به کمک مالی و 
در یک کلام گره گشایی از مشکلات مردم است که سیره رضوی را در جامعه معرفی 
و ترویج می کند. دهسرخی افزود: باید به خاطر داشت به فرموده رهبر کبیر انقلاب 
پایتخت حقیقی ایران مشهد است و باید به اسم امام رضا)ع( این کارهای خیر و نیک 
را انجام دهیم تا عشق امام رضا)ع( در قلوب تمام مردم نهادینه شود. ساختن خانه 
برای محرومان، کمک به مداوای افراد بیمار، موقوفات رضوی و مانند آن تنها بخشی از 

کارهای کلان و ماندگار قابل انجام در این دهه است.
این کارشناس مذهبی افزود: بزرگان دین به ما سفارش کرده اند که در برگزاری 
مجالس اهل بیت)ع( اجتماع کرده و یکدیگر را برای بهتر برگزار کردن آن ترغیب 
و تشویق کنید. دهه کرامت فرصت بسیار خوب و مغتنمی است که از حالت صرفاً 
احساس و شور به سمت درک و شعور حرکت کرده و مراسم و شادی های ما عمق پیدا 
کرده و دیگر احساسی و زودگذر نباشد. مراسمی که بر دل ها اثرگذار باشد. این مراسم 
باید پایه فکری جامعه و خصوصاً جوانان را بر اساس محبت اهل بیت)ع(، اخلاق، 

اعتقادات، سیره عملی، رفتار و زندگی اهل بیت)ع( شکل داده و محکم کند.
وی افزود: ما به انجام کار آسان عادت کرده ایم. بهتر این است که سراغ کارهایی با 
زحمت و لزوم گذران وقت بیشتر برویم. بی شک اقناع نخبگان، جوانان تحصیل کرده 
و هدایت آن ها به سوی معارف رضوی به زبان روز ، قابل فهم کردن آموزه ها برای آن ها 
و گروه هایی از آن ها را به میدان آوردن و حتی سپردن برنامه به آن ها کار مضاعفی 

می طلبد.
منابع: کتب اصول کافی، الارشاد فی معرفة حجج اللّه علی العباد، عیون اخبار 

الرضا، بحار الانوار و 

به مناسبت سالروز طلوع آفتاب هشتمین فروغ امامت ؛

امام رضا)ع(آینه تمام نمای مهرورزی و عطوفت
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رئیس سازمان مالیاتی:

فرار مالیاتی ظلم به کل جامعه است
گفت:  مالیاتی  سازمان  رئیس   
در نظام های مالیاتی دنیا جرم فرار 
سنگین  هم  نفس  قتل  از  مالیاتی 
تر است چون در قتل نفس به یک 
فرار  ولی  شود  می  ظلم  خانواده 

مالیاتی ظلم به کل جامعه است.
امور  سازمان  رئیس  منظور  داوود 
مالیاتی در نشست چالش های نظام 
)ع(  صادق  امام  دانشگاه  مالیاتی 
مالیاتی  نظام  رکن  سه  به  اشاره  با 
گفت: رکن اول تقنین و قانون گذاری است نظام مالیاتی در مسیر حرکت می کند 
که قانونگذار تصویب کرده است بعد از انقلاب قوانین خوبی تصویب شد ولی شرایط 

جدید ایجاب می کند که قوانین به روز رسانی شود.
وی افزود: پایه قوانین مالیاتی قانون مالیات های مستقیم است که آخرین نسخه آن 
در سال 94 تصویب شد که یکی از مترقی ترین قوانین حوزه است و الان ما مجری 
ان قانون هستیم. منظور تصریح کرد: موضوع بعدی انتقال نظام مالیاتی ممیز محور 
به نظام داده محور است در دهه 9۰ به جهت ورود حوزه آی تی به اقتصاد می توانیم 

به این حوزه ورود کنیم.
معاون وزیر اقتصاد با بیان اینکه در نظام بانکی همه چی شفاف شده افزود: با 

شفافیت های بانکی تا 9۰ درصد تراکنش های بانکی قابل شناسایی شده است.
وی با بیان اینکه موضوع بعدی در نظام مالیاتی ریسک ممیزهای مالیاتی است 
گفت: این که چه کسی پر ریسک است و چه کسی کم ریسک را داده ها مشخص 
می کند و در سازمان مالیاتی ۶5 شاخص ریسک تعریف شده است. باید به سمت کم 

ریسک شدن مودی ها و اعتماد به داده ها حرکت کنیم.
مالیات به سپرده های بانکی تعلق نمی گیرد

 وی افزود: در نظام های مالیاتی دنیا جرم فرار مالیاتی از قتل نفس هم سنگین تر 
است چون در قتل نفس به یک خانواده ظلم می شود ولی کسی که با سندسازی فرار 

مالیاتی انجام می دهد به کل جامعه ظلم می کند.
وی با تاکید بر اینکه نظام مالیاتی پلیس اقتصادی است گفت: از سال 94 اولین 
گام ها برای رسیدگی داده محور شروع شد سال های اخیر همین رویکرد دنبال شد 

ولی باید قبول کنیم هنوز داده های پالایش نشده زیادی وجود دارد.
منظور افزود: سال گذشته 3۰ درصد مودیان را کم ریسک شناسایی کرده ایم و 

برنامه داریم در سال جدید این میزان را به 45 درصد برسانیم.
همچنین در حال تلاشیم با ایجاد وب سرویس ها و اتصال آن به سازمان های 
مختلف مثل سازمان ثبت اسناد گمرک و غیره زیرساخت داده ای سازمان را تقویت 
کنیم. معاون وزیر اقتصاد تصریح کرد: یکی از ظرفیت های نظام مالیاتی در دنیا 
مالیات بر سوداگری یا مالیات بر عایدی سرمایه است که کمک خواهد کرد منابع 
مالی به سمت اقدامات سوداگرانه و سفته بازی حرکت نکند اگر این مالیات تصویب 
شود تفاوت قیمت کالاهای سرمایه ای با نرخ بالا مشمول مالیات می شود هر نظام 

مالیاتی نقش تنظیم گری برای تنظیم رفتار جامعه ایفا می کند.
وی تاکید کرد جامعه مشاوران مالیاتی باید ارتقا پیدا کند همانگونه که افرادی 
وکالت می کنند مشاوران هم مسائل مالیاتی را وکاللت می کنند. مشاوران می توانند 
دوره های آموزشی مالیاتی در مراکز فروش برگزار کنند و استقبال خوبی هم قطع 
خواهد شد. رئیس امور مالیاتی در پایان گفت: به شایعه ها توجه نکنید؛ مالیات به 

سپرده های بانکی مردم تعلق نمی گیرد.

 در حالی که قرار بود 43۰ دستگاه فیدلیتی و دیگنیتی از امروز در بورس کالا 
معامله شود، وزارت صنعت، معدن و تجارت طی دو نامه این عرضه را ملغی 

کرد.
ثبت سفارش فیدلیتی و دیگنیتی از 11 خردادماه در بورس کالا آغاز شده و 
قرار بود این دو خودرو هجدهم خردادماه در تالار خودروی بورس کالا عرضه 
شوند. براساس اطلاعیه عرضه بازار فیزیکی بورس کالا در دهم خردادماه، 
قرار بود 43۰ دستگاه فیدلیتی و دیگنیتی 1۸ خرداد در تالار حراج باز عرضه 
شوند؛ 15۰ دستگاه فیدلیتی ۷ نفره، 15۰ دستگاه فیدلیتی 5 نفره و 13۰ 
دستگاه دیگنیتی. قیمت پایه فیدلیتی ۷ نفره ۸۰3 میلیون و 5۰۰ هزار تومان 
و فیدلیتی 5 نفره ۷۸9 میلیون تومان در نظر گرفته شده بود و دیگنیتی با 

قیمت ۸43 میلیون و 5۰۰ هزار تومان روی تابلوی معاملاتی می رفت.
اما با این حال، وزارت صمت طی دو نامه جداگانه خطاب به مدیرعامل بورس 
کالا و شرکت های کارگزاری، این عرضه را ملغی کرد. معاون صنایع حمل 
و نقل وزارت صمت در نامه ای به بورس کالا عرضه خودرو در بورس کالا را 
غیرقانونی خوانده است. بر همین اساس، در این نامه که منوچهر منطقی به 
سلطانی نژاد، مدیرعامل بورس کالای ایران ارسال کرده، نوشته شده است: در 
شصت و سومین جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی در تایخ 2۸ مهرماه 
سال گذشته مسوولیت تنظیم بازار خودرو از جمله تدوین و ابلاغ راهنماها و 
دستورالعمل های تنظیم قیمت برعهده وزارت صنعت معدن و تجارت و با 

هماهنگی ستاد تنظیم بازار است. به موجب این مصوبه، خودروهایی که بر 
مبنای مصوبه شورای رقابت مستثنی از نظام قیمت گذاری بودند نیز شامل 
مصوبه فوق الذکر هستند، بنابراین عرضه خوردو در بورس کالا مغایر با این 
مصوبه است. مدیر بازرسی و امور اعضا بورس کالای ایران نیز، در نامه ای به 
شرکت های کارگزاری اعلام کرد که با وجود آماده سازی زیرساخت های لازم 
برای انجام معاملات خودرو در بورس کالا، با توجه به نامه روز گذشته معاونت 
صنایع حمل و نقل وزارت صمت مبنی بر مصوبات شصت و سومین جلسه 
شورای عالی هماهنگی اقتصادی، عرضه خودرو در بورس کالا تعلیق می شود.
البته پرونده عرضه خودرو در بورس کالا از جمله موضوعاتی است که در 
هفته های اخیر با فراز و نشیب زیادی همراه بوده و با این وجود در اردیبهشت 
ماه شاهد آغاز سازوکار عرضه خودرو در بورس کالا بودیم. روز 2۸ اردیبهشت 
ماه 14۰1، ۸5۰ دستگاه وانت بار مدل »کارا« در دو نوع چهار کابین و دو کابین 
عرضه شد که برای اولین عرضه نسبتا مناسب و پررونق بود. در همین راستا 
مقرر شده بود امروز هم بخش دیگری از خودروها در بورس کالا عرضه شود که 

با نامه ای شبانه از سوی وزارت صمت تعلیق شد.
دلالان پیروز میدان بازار خودرو

اما در حالی عرضه خودرو در بورس معلق شد که کارشناسان اعتقاد دارند 
از قیمت گذاری  عرضه خودرو در بورس کالا به معنای رهایی این صنعت 
دستوری، انتقال سود حاصل از تولید به تولیدکننده به جای دلالان، جمع 

شدن بساط رانت و دلالی ناشی از فاصله قیمت های کارخانه و بازار و در پایان 
منتفع شدن مصرف کنندگان از شفافیت بازار خودرو است.

مجید عبدالحمیدی، کارشناس بازار سرمایه در گفت وگویی می گوید: روز 
چهارشنبه شنیدیم وزارت صمت، نامه و اطلاعیه ای که قبلا خودشان داده 
بودند و طی چند روز تمام زیرساخت های آن آماده شده بود و حتی به صورت 

پیش گشایش داشت قیمت گذاری می شد، عرضه خودرو را تعلیق کرد.
وی می افزاید: تعلیق عرضه خودرو در بورس کالا صددرصد فقط به نفع 
دلالان و افرادی تمام خواهد شد که رانت های خاص دارند و می توانند در تعداد 

بالا خودرو را از کارخانه خریداری کنند.
این کارشناس بازار سرمایه تصریح می کند: کلا هر چیزی که در بورس و 
بازار سرمایه به هر شکلی وارد شود، باعث شفاف سازی می شود. شفاف سازی 
در حوزه خودرو با توجه به مافیایی که وجود دارد، کار راحتی نیست و این 
خوشحالی حتی نشد برای یک بار اتفاق بیفتد برای کسانی که می خواهند 

خودرو را با قیمت متعادل خریداری کنند.
عبدالحمیدی عنوان می کند: دیر یا زود این اتفاق در حوزه خودرو می افتد 
و به هرحال مجبور هستند که دلالان را کنار بگذارند؛ کاری که چند ماه پیش 
در حوزه سیمان رخ داد که با وجود مقاومت ها، بالاخره سیمان در بورس کالا 

معامله شد.
وی متذکر می شود: اما این بازی ها و نامه ها و عدم ثبات در تصمیم گیری ها، 

فقط دودش به چشم سهامداران و خودرویی ها می رود.
کشف قیمت واقعی

رسول علی محمدی، کارشناس بورس نیز می گوید: با ورود خودرو به بورس، 
تاثیر ورود کالاها در بازارسرمایه و ایجاد شفافیت به خوبی نمایانگر می شد. 
عملا سال هاست تفاوت زیاد قیمت خودرو موسوم به »درب کارخانه« با بازار آزاد 
محل چالش جدی مصرف کنندگان نهایی است که عملا عرضه در بورس کالا 
کمک شایانی به کشف قیمت واقعی تر بر اساس نظام عرضه و تقاضا می کرد. 
او تصریح می کند: این اقدام، حرکتی آرام و مناسب در مسیر ایجاد شفافیت 
و حذف قیمت گذاری دستوری در معاملات خودرو بود. از این طریق کمک 
زیادی در کوتاه شدن دست مافیای صنعت خودروسازی انجام می گرفت. 
موضوعی که دلیل اصلی ناکارآمدی شرکت های خودروسازی کشور در جمع 

کردن حاشیه های مرتبط با این موضوع به شمار می آید.
این کارشناس بورس کالا تاکید می کند: در این میان نباید تلاش های بورس 
کالا و کارگزاری های عرضه کننده را در به انجام رسیدن عرضه خودرو در بورس 
نادیده گرفت، اقدامی که حتی در چند دقیقه مانده به آغاز معاملات خودرو در 

بورس کالا در حال انجام بود.
ارزشمندی است که  اعتماد موضوع  علی محمدی خاطرنشان می کند: 
به سختی به دست می آید. طی مدتی که برای عرضه خودرو در بورس کالا 
تبلیغات زیادی انجام شد حتی حدود 1۰ روز اخیر اوراق بهادار را هم تا حدودی 
تحت تاثیر قرار گرفت. در چنین شرایطی لغو یکباره این معاملات در شرایطی 
کارگزاری ها  به  سرمایه گذاران  طرف  از  هم  زیادی  پرداخت های  پیش  که 
پرداخت شد، اقدام شایسته ای نبود و انتظار می رفت اگر مشکلی و نقدی در 
شیوه این عرضه وجود داشت، به راه حل آن فکر می شد تا آنکه صورت مساله 

را پاک کرد.

پای دلالان از بازار خودرو باید بریده شود؛

تعلیق خرید خودرو از بورس

آگهی فقدان سند مالکیت
-1۰431 شماره  وارده  درخواست  برابر  رزاقی  الدین  شهاب  اینکه  به  نظر 
14۰1/۰2/31 با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند که سند 
مالکیت ششدانگ پلاک ثبتی 339 از 55 از 39۶5 اصلی واقع در بخش 1 قم که 
دفتر الکترونیکی 13992۰33۰۰۰1۰۰۰44۰ به نام ایشان)شهاب الدین رزاقی( 
ثبت و سند مالکیت 523۷5۷ ب 9۸ صادر وتسلیم شده است که به علت سهل 
انگاری سند مالکیت مزبور مفقود گردیده است.لذا باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 
12۰ آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی 
مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید 
اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف15325(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
مهدی زارع شحنه–سرپرست ثبت اسناد منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱40۱/03/2۱

--------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

-1۰45۶ شماره  وارده  درخواست  برابر  رزاقی  الدین  شهاب  اینکه  به  نظر 
14۰1/۰2/31 با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند که سند 
مالکیت ششدانگ پلاک ثبتی 314 از 55 از 39۶5 اصلی واقع در بخش 1 قم که 
الدین  ایشان)شهاب  بنام  الکترونیکی شماره 13992۰33۰۰۰1۰۰۰55۶  دفتر 
رزاقی( ثبت و سند مالکیت 523۷۸۷ ب 9۸ صادر وتسلیم شده است که به علت 
یک  تبصره  باستناد  است.لذا  گردیده  مفقود  مزبور  مالکیت  سند  انگاری  سهل 
اصلاحی ماده 12۰ آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روز کتبا به این اداره اعلام 
و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م 

الف1532۶(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
مهدی زارع شحنه–سرپرست ثبت اسناد منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱40۱/03/2۱

--------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

خانم راحله مسعودی به وکالت از آقای شهاب الدین رزاقی فرزند اصغر،اعلام داشته 
که ششدانگ یک واحد تجاری به پلاک 19۷ فرعی از 39۶5 اصلی،واقع در بخش 
ثبت یک قم ثبت و سند مالکیت به شماره  52۰2۰2 سری ب سال 9۸ به نام آقای 
شهاب الدین رزاقی در دفتر الکترونیکی شماره 13992۰33۰۰۰1۰۰1۰22 صادر 
وتسلیم شده است وسپس سند مالکیت مزبور مفقود گردیده وتقاضای صدور سند 
مالکیت المثنی را نموده است.لذا باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 12۰ آیین نامه 
قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از 
انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند 
تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور 

سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف1532۷(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
مهدی زارع شحنه–سرپرست ثبت اسناد منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱40۱/03/2۱

--------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

خانم راحله مسعودی به وکالت از آقای شهاب الدین رزاقی فرزند اصغر،اعلام داشته 
که ششدانگ یک واحد تجاری به پلاک 343 فرعی از 39۶5 اصلی،واقع در بخش 
ثبت یک قم ثبت و سند مالکیت به شماره  523۷53 سری ب سال 9۸ به نام آقای 
شهاب الدین رزاقی در دفتر الکترونیکی شماره 13992۰33۰۰۰1۰۰۰343 صادر 
وتسلیم شده است وسپس سند مالکیت مزبور مفقود گردیده وتقاضای صدور سند 
مالکیت المثنی را نموده است.لذا باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 12۰ آیین نامه 
قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از 
انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند 

تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور 
سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف1532۸(

رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
مهدی زارع شحنه–سرپرست ثبت اسناد منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱40۱/03/2۱

--------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای شهاب الدین رزاقی)با وکالت خانم راحله مسعودی( با ارائه یک برگ استشهاد 
شهودی اعلام داشته که ششدانگ پلاک 39۶5/32۸ اصلی بخش 1 قم که دفتر 
الکترونیک شماره 13992۰33۰۰۰1۰۰۰5۰2 طی تقسیم نامه شماره 14۰11۷-

1399/1/1۰ ثبت و سند مالکیت به شماره 523۷۶9 به نام نامبرده صادر وتسلیم 
شده است وبه علت سهل انگاری سند مالکیت مزبور مفقود گردیده وتقاضای صدور 
سند مالکیت المثنی را نموده است.لذا باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 12۰ آیین 
نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس 
از انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند 
تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور 

سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./ )م الف15329(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
مهدی زارع شحنه–سرپرست ثبت اسناد منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱40۱/03/2۱

--------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

-1۰5۶5 شماره  وارده  درخواست  برابر  رزاقی  الدین  شهاب  اینکه  به  نظر 
14۰1/۰2/31 با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند که سند 
مالکیت ششدانگ پلاک ثبتی 344 از 55 از 39۶5 اصلی واقع در بخش 1 قم 
ایشان)شهاب  نام  به   13992۰33۰۰۰1۰۰۰433 شماره  الکترونیکی  دفتر  که 
الدین رزاقی( ثبت و سند مالکیت 523۷52 ب 9۸ صادر وتسلیم شده است که به 
علت سهل انگاری سند مالکیت مزبور مفقود گردیده است.لذا باستناد تبصره یک 
اصلاحی ماده 12۰ آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روز کتبا به این اداره اعلام 
و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م 

الف1533۰(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
مهدی زارع شحنه–سرپرست ثبت اسناد منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱40۱/03/2۱

--------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه شهاب الدین رزاقی دارنده کدملی ۰3۸13۰1435 با ارائه دو برگ 
استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند که سند مالکیت تمامی ششدانگ پلاک 
39۶5/3۶9 اصلی واقع در بخش ثبت یک قم که در دفتر الکترونیکی بشماره 
13992۰33۰۰۰1۰۰۰۶25 بنام شهاب الدین رزاقی و سند مالکیت به شماره 
52392۸ ب 9۸ صادر وتسلیم شده است سپس از طرف ایشان اعلام گردیده سند 
مالکیت مزبور به علت سهل انگاری مفقود گردیده است وتقاضای صدور سند مالکیت 
المثنی دارند که درحال حاضر دراین اداره در شرف صدور المثنی بنام ایشان میباشد 
لذا باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 12۰ آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ 
ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روز 
کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی 
است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات 

اقدام خواهد شد./)م الف15331(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
مهدی زارع شحنه–سرپرست ثبت اسناد منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱40۱/03/2۱

--------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه شهاب الدین رزاقی دارنده کدملی ۰3۸13۰1435 با ارائه دو برگ 

استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند که سند مالکیت تمامی ششدانگ پلاک 
39۶5/349 اصلی واقع در بخش ثبت یک قم که در دفتر الکترونیکی بشماره 
13992۰33۰۰۰1۰۰۰423 بنام شهاب الدین رزاقی و سند مالکیت به شماره 
اعلام گردیده سند  ایشان  از طرف  وتسلیم شده سپس  523۷4۶ ب 9۸ صادر 
مالکیت مزبور به علت سهل انگاری مفقود گردیده است ودرخواست صدور سند 
المثنی دارند که درحال حاضر دراین  اداره در شرف صدور المثنی بنام ایشان میباشد 
لذا باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 12۰ آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ 
ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روز 
کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی 
است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات 

اقدام خواهد شد./)م الف15332(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
مهدی زارع شحنه–سرپرست ثبت اسناد منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱40۱/03/2۱

--------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای شهاب الدین رزاقی)با وکالت خانم راحله مسعودی( با ارائه یک برگ استشهاد 
شهودی اعلام داشته که ششدانگ پلاک 39۶5/۸3 اصلی بخش 1 قم که در دفتر 
الکترونیک شماره 13992۰33۰۰۰1۰۰۰3۰۶ طی تقسیم نامه شماره 14۰11۷-
1399/1/1۰ ثبت قم ثبت و سند مالکیت به شماره 1۶1۸۸5 به نام نامبرده صادر 
وتسلیم شده است وبعلت سهل انگاری سند مالکیت مزبور مفقود گردیده وتقاضای 
صدور سند مالکیت المثنی را نموده است.لذا باستناد تبصره 1 اصلاحی ماده 12۰ 
آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود 
پس از انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ 
نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به 

صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./ )م الف15333(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
مهدی زارع شحنه–سرپرست ثبت اسناد منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱40۱/03/2۱

--------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه شهاب الدین رزاقی دارنده کدملی ۰3۸13۰1435 با ارائه دو برگ 
استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند که سند مالکیت تمامی ششدانگ پلاک 
39۶5/35۰ اصلی واقع در بخش ثبت یک قم که در دفتر الکترونیکی بشماره 
13992۰33۰۰۰1۰۰۰422 بنام شهاب الدین رزاقی و سند مالکیت به شماره 
اعلام گردیده سند  ایشان  از طرف  وتسلیم شده سپس  523۷45 ب 9۸ صادر 
مالکیت مزبور به علت سهل انگاری مفقود گردیده است ودرخواست صدور سند 
المثنی دارند که درحال حاضر دراین  اداره در شرف صدور المثنی بنام ایشان میباشد 
لذا باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 12۰ آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ 
ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روز 
کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی 
است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات 

اقدام خواهد شد./)م الف15334(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
مهدی زارع شحنه–سرپرست ثبت اسناد منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱40۱/03/2۱

--------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

-14۰۰/2۶۰5 شماره  وارده  درخواست  برابر  درامامی  اله  عین  اینکه  به  نظر 
14۰1/۰1/23 با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند که سند 
مالکیت ششدانگ پلاک ثبتی ۶۷9 از باقیمانده 2۸۸ اصلی واقع در بخش 5 قم که 
دفتر ۶9 صفحه 32۰ ذیل ثبت 12925 بنام غلامحسن حسن خانلو فرزند امامعلی 
ثبت و سند مالکیت 43۰۶۰5 صادر وتسلیم شده است سپس برابر سند قطعی 
شماره 1۰3۰۸3-13۸4/۰۸/2 دفتر 9 قم به ایشان)عین اله درامامی( منتقل شده 
است که به علت سهل انگاری سند مالکیت مزبور مفقود گردیده است.لذا باستناد 
تبصره یک اصلاحی ماده 12۰ آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی 

می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند 
مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روز کتبا به این 
اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی است پس 
از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد 

شد.
مورد ثبت بموجب سند رهنی شماره 129۶1۶-14۰۰/۰9/۰3 دفتر 19 قم در 
رهن بانک صادرات است وپلاک ثبتی ۶۷9 از باقیمانده 2۸۸ اصلی بپلاک ۶۷9 از 

292 اصلی اصلاح شده است.)م الف15335(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
مهدی زارع شحنه–سرپرست ثبت اسناد منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱40۱/03/2۱

--------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک 
اراضی مزدیجان)امامزاده  ثبت قم  واقع در بخش دو  شماره 239۸/۷ اصلی 
ابراهیم،خیابان هندیان کوچه 3 نبش فرعی اول سمت چپ پلاک 1۰(که بنام 
علی احمد لو فرزند محمد میباشد در جریان ثبت است که به علت اشتباه در 
نوعیت ملک در آگهی های قبلی تحدید حدود باید تجدید گردد از طرفی مطابق 
ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا به استناد فراز ج بند 3۸۷ بخشنامه 
های ثبتی وبنا به تقاضای مالک به وارده 2/۶3۷۷- 14۰1/3/12 تحدید حدود 
اختصاصی پلاک مذکور در روز یکشنبه مورخ 14۰1/۰4/2۶ ساعت ۸/3۰ الی 
12/3۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین 
ومجاورین یا وکیل ویا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در 
محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس 
تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین ومجاورین طبق ماده 2۰ 
قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب 
۷3/2/25 معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می 
بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه 

نمایند./ن
 )م الف ۱5343(
تاریخ انتشار آگهی: شنبه۱40۱/03/2۱
عباس پور حسنی -رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

--------------------------------------------
آگهی افراز

خواهان افراز:منیره متقیان نسب فرزند حسن به شماره ملی ۰3۸۶5414۶9
نشانی:قم شهرک امام حسن گوچه 13 فرعی اول سمت چپ پلاک ۷

خواندگان افراز:1-سید محمد یوسف یثربی فرزند سید محمد مهدی به کد ملی 
۰3۸۶354۷31 2-سید محمد یونس یثربی فرزند سید محمد مهدی به کدملی 
کدملی  به  مهدی  محمد  سید  فرزند  یثربی  سادات  مریم   -3  ۰3۸3۸53321
 2۷2221۷5۶2 ملی  شماره  به  علی  فرزند  دهبان  4-مهوش   ۰3۸522352۸

5-سایر مالکین مشاعی)مجهول المکان(می باشند.
نشانی:1-قم 3۰ متری هنرستان بلوار بسیج کوچه 39 فرعی سه پلاک چهل وپنج 

2 الی 4 –قم خیابان نوبهار کوچه 22 کوچه روبروی مسجد معصومیه پلاک 53
خواسته:افرازقدر السهمی خواهان از پلاک 2531- اصلی بخش دو ثبت قم 

نتیجه اقدامات:
با توجه به درخواست شما به شماره 2۰۰51۶1 مورخه 14۰1/۰3/۰1 مبنی 
بر افراز سهم خود از شریک و با توجه به نظریه کارشناس ثبت واعلام نظرشهرداری 

منطقه مربوطه لذا به شرح زیر رای عدم افراز اداری اعلام می گردد.
 عدم افراز

مورخ   ۰1/3۰3/2/115۶۶ شماره  طی  قم   3 منطقه  شهرداری  چون 
14۰1/۰3/۰1 با افراز پلاک 2531-اصلی بخش دو قم به لحاظ زیر حد نصاب بودن 
مخالفت نموده واین امر مغایر ماده 1۰1 شهرداریها وماده 154 قانون ثبت داشته 

وبنابراین به رد درخواست افراز خواهان/خواهانها اعلام نظر می گردد.
طبق این رای برابر ماده 2 قانون افراز مصوب سال 5۷ از تاریخ ابلاغ به مدت 1۰ 
روز از طرف هر یک از شرکاء در دادگاه شهرستان محل وقوع ملک قابل اعتراض می 

باشد.
امور اداری:رونوشت این تصمیم به کلیه شرکا و متقاضی ابلاغ گردد.)م الف 
)۱5336
عباس پور حسنی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم
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تات مربی تیم ملی فوتبال ایران:

 ایران شایسته صعود به مرحله حذفی
 جام جهانی است

مربی تیم ملی فوتبال ایران گفت: در گروهی قرار داریم که انگلستان، یکی از 
مدعیان این دوره از رقابت ها در آن حضور دارد اما این شانس را داریم که یکی از 
تیم های صعود کننده باشیم و می خواهیم شجاعانه و با تمام توان در جام جهانی 

بازی کنیم. 
ماریو تات دستیار دراگان اسکوچیچ در تیم ملی درخصوص شانس ایران برای 
صعود به مرحله حذفی جام جهانی 2۰22 افزود: در خصوص گروه ایران در این 
دوره از رقابت های جام جهانی باید بگویم تیم هایی را می بینیم که هر کدام برای خود 
قابل احترام هستند ولی ما با تمام قدرت به مصاف آن ها می رویم. انگلستان از جمله 
مدعیان اصلی قهرمانی در این دوره از رقابت هاست و نیازی به تعریف ندارد. ولز 
خیلی خوب و منظم بازی می کند و بازیکنانی دارد که در بهترین تیم های باشگاهی 
جهان به میدان می روند ولی ما هم بازیکنانی داریم که می توانند موثر و مفید باشند. 
ایران نسل طلایی دارد و اعتقاد داریم که می توانیم عملکرد خوبی را از خود به 
نمایش گذاشته و حتی آنها را شکست هم بدهیم. ما بازیکنان خوبی داریم، مهدی 
طارمی و سردار آزمون یک فصل خوب را سپری کردند و در سطح بالایی قرار دارند.

وی ادامه داد: برنامه ریزی هایی داشتیم که دچار تغییر شد و چند دیدار دوستانه  
که در برنامه بود، برگزار نشد. ما در رقابت هایی که برگزار کردیم مشکلاتی داشتیم 
که باید در تمرینات حل شود. در انتخابی جام جهانی ایرادهایی در کارمان بود که 
نیاز است برای آن فکری کنیم و در حال حاضر داریم روی آنها کار می کنیم. در 
دوحه زمان و فرصت لازم را داریم تا روی این نقاط ضعفی که گفتم، کار کرده و آنها 
را حل کنیم. تیم ملی اردوی 14 روزه خود را در دوحه برپا کرده و با تمرینات سخت، 
خودش را برای حضور در جام جهانی آماده می کند. البته ما بازیکنان مصدومی هم 
داریم که به زودی به جمع ما اضافه خواهند شد و با تمام توان در زمان باقیمانده 
تلاش خواهیم کرد. خوشبختانه امکانات در اینجا بسیار خوب است و از این بابت 

مشکلی نداریم.
دستیار سرمربی تیم ملی فوتبال ایران تاکید کرد: علت سفر ما به قطر و تمرین 
در این کشور این بود که نیازمند فضایی بودیم تا بازیکنان با آرامش روی تمرینات 
تمرکز کنند و این مساله در تهران شدنی نبود. در حال حاضر تیم های دیگری هم 
هستند که در دوحه تمرینات خود را دنبال می کنند و این فقط مختص تیم ایران 
نیست. با برنامه ریزی های صورت گرفته تیم ملی شب ها تمرین می کند و فضایی 
که ایجاد شده، مورد رضایت بازیکنان است. فضای خوب، شرایط مناسب، امکانات 
عالی و مواردی از این دست برای حضور ما در قطر تاثیرگذار بود و برای همین اینجا 
را انتخاب کردیم. تات افزود: با توجه به مسایلی که در بازی با کانادا و لغو سفر ما به 
این کشور روی داد باید بگویم همه چیز برای این سفر آماده بود اما قرار نبود فقط 
یک بازی را در آنجا برگزار کنیم. وقتی مساله لغو این دیدار مطرح شد به دنبال راه 
حل دوم و نقشه ای دیگر بودیم. اینکه ما بخواهیم مسیر طولانی را طی کرده و فقط 
یک بازی برگزار شود، منطقی نبود و برای همین دوحه قطر را انتخاب کردیم. البته 
در دوحه هم برنامه ریزی خیلی سخت است چراکه تیم هایی که اینجا حضور دارند 
برنامه شلوغی را برای خود در نظر گرفته و به خوبی هم تمرین می کنند و به همین 
دلیل شرایط بازی دوستانه با آنها میسر نیست، اما در همین فضا موفق شدیم بازی 
با الجزایر را قطعی کنیم، البته آنها در رنکینگ فیفا از تیم ایران پایین تر هستند اما 
بازیکنان خوبی دارند و من اعتقاد دارم بازی آسانی برای ما نخواهد بود. وی گفت: 
در شهریورماه باید یک یا دو بازی دوستانه را برگزار کنیم، این را می دانیم که هواداران 
فوتبال دوست دارند بازی های دوستانه را برگزار کنیم اما باید با شرایط پیش رفت. ما 
الان در دوحه به شدت تلاش می کنیم تا خودمان را برای جام جهانی آماده کنیم، ما 

هم به دنبال این دیدارهای دوستانه هستیم اما باید با شرایط جلو برویم.

محمد نوری:

 مجیدی به خاطر پول از استقلال رفت
در امارات موفق نمی شود

پیشکسوت باشگاه استقلال گفت: فرهاد مجیدی که فنی تر و باهوش تر از آندره آ 
استراماچونی نیست؛ او به تیمی به مراتب بهتر رفت اما موفق نشد. مجیدی به تیمی 

رفته که سطح فنی پایینی دارد و موفق نخواهد شد. 
»محمد نوری« با اشاره به جدایی فرهاد مجیدی از استقلال  اظهار داشت: اول 
اینکه بابت قهرمانی استقلال به فرهاد مجیدی تبریک می گویم و ممنون او هستیم، 
البته نباید از مدیریت باشگاه استقلال به سادگی گذشته که بستر و شرایط لازم 
را فراهم کرد تا این تیم حاشیه نداشته باشد. وی افزود: حمایت پیشکسوتان از 
استقلال در این فصل غیرقابل کتمان است؛ آنها با تمام وجود از تیم مورد علاقه خود 
حمایت کردند و این حمایت نه به خاطر فرهاد مجیدی بلکه به خاطر استقلال بود. 
پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: برای من جدایی فرهاد مجیدی یک سوال 
بزرگ است. مجیدی چه زمانی فرصت کرد که با این تیم اماراتی صحبت و توافق 
کند؟ او همیشه تصور می کرد نباید با  پیشکسوت ها مشورت کرد چرا که ممکن است 
جای او را بگیرند در حالی که این تفکر اشتباه بود. قدیمی های استقلال نه تنها از 

مجیدی بلکه از هر کس دیگری که روی نیمکت بنشیند حمایت کرده و می کنند.
را در پوست گردو  بار دست استقلال  برای چندمین  نوری اضافه کرد: فرهاد 
می گذارد؛ او در دوران فوتبالی این کار را انجام داد و آن زمان می گفتند بی تجربه 
است اما حالا که با تجربه است چرا این کار را انجام داد؟! بازیکن اسبق استقلال 
در پایان گفت: فرهاد مجیدی بین هوادار و پول بار دیگر پول را انتخاب کرد. به طور 
حتم او چند سال دیگر که به استقلال باز خواهد گشت هواداران دیگر او را با روی 

باز نخواهند پذیرفت.
 

درویش:

هواداران نگران پنجره پرسپولیس نباشند
مدیرعامل باشگاه پرسپولیس در واکنش به بسته بودن پنجره نقل و انتقالاتی 
پرسپولیس گفت: برنامه لازم برای پرداخت بدهی استوکس داریم و تا زمان ثبت 

قرارداد بدهی این بازیکن پرداخت و پنجره باز خواهد شد. 
رضا درویش« با اشاره به مشکلات پیش روی این باشگاه برای ثبت قرارداد اظهار 
داشت: بدهی  آنتونی استوکس موجب بسته شدن پنجره نقل و انتقالاتی ما شده 
است اما این جای نگرانی ندارد زیرا برنامه لازم برای پرداخت این بدهی را داریم و تا 
زمان ثبت قرارداد بازیکنان جدید این پنجره باز خواهد شد. هواداران از بسته شدن 
پنجره نگران نباشند اقدامات لازم در دستور کار است. مدیرعامل باشگاه پرسولیس با 
اشاره به پرونده انتقال یحیی گل محمدی از شهرخودرو به این تیم و اختلافات مالی 
نیز گفت: ما و مسوولان شهر خودرو توافقات لازم را انجام دادیم و بخشی از بدهی ها 
نیز پرداخت شده است. معوقاتی داریم که شاید به خاطر حساب یا مشکلات بانکی 
پرداخت نشده باشد اما بر توافق پایبند هستیم و بدهی را نیز پرداخت خواهیم کرد. 
توافق ما با شهرخودرو مشکلات مسیر ثبت قرارداد بازیکنان را برطرف خواهد کرده 
است. درویش با اشاره به خریدهای این تیم در فصل نقل و انتقالات عنوان کرد: تمام 
این خریدها با نظر کادرفنی انجام شده و تا زمانی که سرمربی و اعضای کادر بازیکن 
پیشنهاد دهند ما مشکلی برای جذب نداریم. تمام خرید ها براساس نیاز تیم بوده 
است. وی در واکنش به خنثی شدن بمبی به نام میلاد زکی پور گفت: مگر ما باید با 

ایشان توافق کنیم. چیزی درباره توافق با ایشان نشنیدم.

کارشناس فوتبال کشورمان گفت: بازی در جام جهانی و حضور در گروه 4 تیمی 
نیازمند برنامه و استراتژی خاص است و اگر کادر فنی با درایت عمل کند احتمال 

صعود ایران از گروه دوم این دوره وجود دارد. 
جلال چراغپور در گفت وگویی با اشاره به گروه تیم ملی ایران در جام جهانی 
2۰22 اظهار داشت: نباید خودمان را درگیر بازی با انگلیس کنیم؛ روی کاغذ و 
براساس منطق فوتبال،نتیجه مشخص است اما فوتبال است و احتمال هر اتفاقی 
وجود دارد. چه کسی فکر می کرد برزیل در نیمه نهایی جام جهانی با نتیجه ۷ بر 
یک شکست بخورد یا عربستان با آن نتیجه سنگین شکست را پذیرا شود؟ در بازی 
آلمان و برزیل 4میلیارد نفر نتیجه را پیش بینی کردند و تنها ۶۰ نفر گفتند برزیل 5 

گل می خورد اما همه دیدند چه اتفاقی افتاد.
وی ادامه داد: ما باید حتما دو بازی با تیم های منطقه کونکاکاف داشته باشیم و 
یک دیدار هم می توانیم برای هماهنگی در نظر بگیریم. از سویی دیگر کادر فنی تیم 
ملی می تواند با تیم های خوب داخلی مانند استقلال، سپاهان، پرسپولیس و چند 
تیم دیگر بازی گذاشته و نقشه های مختلف خود را در این دیدارها مرور کند و در آخر 

در یک بازی سطح بالا، راهی جام جهانی شود. 
این کارشناس فوتبال کشورمان تصریح کرد: ما نباید اشتباهی که در جام جهانی 
2۰14 مرتکب شدیم را دوباره تکرار کنیم. در بازی با آرژانتین از همه توان خود مایه 
گذاشتیم و در بازی آخر برابر بوسنی با 3 گل مغلوب شدیم. اگر بخواهیم به فکر 
بازی با انگلیس باشیم بدون شک امور کار از دستمان در می رود، انگلستان سرگروه 

است و احتمال دارد برابر تیم های این گروه به برد و شاید هم تساوی برسد.
چراغپور گفت: ما باید استراتژی بازی در گروه چهارتیمی را به خوبی بدانیم،. 
استراتژی تیم ملی در جدول 4 تیمی با عملکرد باشگاهی فرق دارد و باید نقطه فرار 
جدول را شناسایی و طبق آن عمل کرد. فرض کنیم ما و آمریکا برابر انگلستان نتیجه 
را واگذار کردیم و از آن سو، هر دو برابر تیم چهارم جدول به پیروزی دست یافتیم، در 
این صورت کار به بازی های رو در رو برای صعود می کشد و اگر برابر این تیم پیروز 
شده باشیم، ما از آمریکا جلوتر خواهیم بود. البته احتمالات دیگری هم وجود دارد 
اما نکته این است که باید با توجه به حریفانی که داریم با استراتژی مشخص به 

میدان برویم و خودمان را درگیر اما و اگرها نکنیم.
وی خاطر نشان کرد: من هنوز در مورد بازی اسپانیا و پرتغال اعتقاد دارم آنها به 
گونه ای تعامل کردند که شانس ایران و مراکش کم شده و عملا فرصتی برای صعود 
نداشته باشند. فوتبال هنر جنگیدن است، در بازی ما برابر انگلستان این امکان 
هم وجود دارد که پیروز میدان باشیم و هیچ چیزی غیرممکن نیست و شاید یک 
سد بزرگ شکسته شود اما نکته مهم این است که مراقب باشیم ساختار تیمی ما 
از بین نرود، انسجام تیمی دچار مشکل نشود و آسیب دیدگی بیش از حد گریبان 

تیم ملی را نگیرد. 
چراغپور در قالب توصیه  به تیم ملی گفت: در بازی برابر انگلیس نباید از جلو بازی 

کرده و بهتر است از میانه زمین به عقب، کار را دنبال کنیم. در بازی دوم هم باید تمام 
داشته های خود را در زمین بگذاریم و با برنامه و طبق یک استراتژی مشخص برابر 
ولز صف آرایی کرده و  اگر بتوانیم آمریکا را در بازی سوم شکست بدهیم تقریبا بخش 
بزرگی از راه را رفته ایم و نباید از فرصت هایی که به دستمان می آید به راحتی بگذریم. 
وی در مورد شرایط این روزهای فدراسیون فوتبال یادآور شد: در فوتبال ایران 
دو جریان وجود دارد که باید هر کدام را مورد بررسی قرار داد، این دو جریان مانند 
رودخانه  کوچکی است که در یک جا به هم متصل شده و باید دید نقطه تلاقی 
آنها کجاست. یک جریان مربوط به فدراسیون فوتبال است؛ جریانی که درون آن 
کمترین خلاقیتی دیده نمی شود و افرادی که در این مجموعه کار می کنند در اکثر 

بخش ها معطل حادثه هستند. در این شرایط باری بر دوش فدراسیون است که 
ربطی به بیرون از فدراسیون هم ندارد و چون این مجموعه بزرگتری ندارد، کارها به 
درستی پیش نمی رود. در فدراسیون فوتبال، نیازمند فردی هستیم که شخصیت 
برتر و قدرت رهبری بالا داشته باشد و ارکان و زیرمجموعه فدراسیون را به خوبی 

مدیریت کند.
وی تصریح کرد: جریان دوم به بحث تیم ملی، اردوها، نوع تمرینات و مسایلی 
از این دست باز می گردد. در این مجموعه باید افرادی باتجربه، با دانش و با قدرت 
اجرایی بالا که کاریزمای خوبی هم دارند مشغول به کار باشند و به اصطلاح مدیرانی 
را انتخاب کنیم که کارکشته بوده و از قدرت مدیریت فوتبال برخوردار باشند. اگر 
این دوجریان را به حال خود رها کنیم فدراسیون نحیف می شود و این به صلاح 

فوتبال ایران نیست.
این کارشناس فوتبال کشورمان گفت: به مجموعه فدراسیون نگاه کنید. چند 
وقت پیش فردی از مجموعه رفت اما پس از سال ها دوباره وی را به فدراسیون 
آوردند و سمتی به او دادند، سئوال من این است آیا در فدراسیون و فوتبال ایران 

قحط الرجال است که چنین تصمیم هایی گرفته می شود؟ 
چراغپور در مورد تعامل و رایزنی با هدف موفقیت تیم ملی تاکید کرد: فدراسیون 
فوتبال نیازمند این مساله است که دست در دست وزارت امور خارجه بگذارد،  این 
به منزله دخالت دولت در ورزش نیست که دوستان بخواهند از آن دوری کرده و 
مانع همکاری شوند. فیفا می گوید در مجامع و انتخاب ها دخالتی نباشد اما این که 
از ظرفیت های یک کشور برای تعامل مناسب استفاده شود خیلی هم خوب است 
و همه از آن استقبال می کنند. وزیر ورزش و جوانان در نشستی با وزیر امور خارجه 
به هماهنگی و نقطه نظر مشترک رسیده و از طریق سفرای جمهوری اسلامی ایران 
در اقصی نقاط جهان، جهت تعامل و رایزنی برای بازی های دوستانه تیم ملی اقدام 
کنند، این همان دیپلماسی ورزش است که ظرفیت ها و پتانسیل خوبی در آن دیده 

می شود و باید از این فرصت ها استفاده کرد. 
وی ادامه داد: نظر من این است تا جام جهانی فوتبال با فدراسیون هیچ کاری 
نداشته باشیم و همه توجه و ظرفیت ها را به تیم ملی معکوس کنیم. تیم ملی 
متعلق به فدراسیون نیست بلکه تیم ملی نظام است و همه ارگان ها و نهادهایی که 
می توانند کمک کنند، باید به میدان آمده و در یک کار گروهی و خرد جمعی بستر 

لازم و مناسب را برای موفقیت این تیم رقم بزنند.
وی در پایان تاکید کرد: سه فیفادی داریم که اگر خیلی هنر کنیم در بهترین 
حالت، می توانیم 3 بازی خوب و با کیفیت را برای تیم ملی در نظر بگیریم،  اعتقاد 
من این است که نمی توان نباید روی هر سه سبک بازی هم تیمی های ایران در 
جام جهانی متمرکز شد. ما باید تمام استراتژی و هدف خود را روی بازی با آمریکا 
معطوف کنیم چرا که اگر بتوانیم این تیم را از پیش رو برداریم، شانس صعودمان از 

گروه افزایش می یابد و این مساله مهمی است که نباید از نظر دور بماند.

چراغپور: بازی با آمریکا مهم ترین بازی تیم ملی است

گروه 4 تیمی نیازمند برنامه و استراتژی خاص است 

چرا لیگ پاداش مالی ندارد؟
کلاه گشاد سر تیم های لیگ برتر ایران!

لیگ ایران هم تمام شده و هم تمام نشده؛ بازهم همان 
اتفاقات عجیب مختص فوتبال خودمان! اما شاید خیلی 
هم مهم نباشد که چهار تیم یک بازی انجام نشده دارند؛ 
اصلا هیچ وقت هم بازی نکنند اتفاق خاصی رخ نمی 
چه  شدن  یازدهم  یا  دهم  هوادار  تیم  برای  مثلا  دهد. 
تفاوتی دارد؟! برای نساجی مهم است از رده دوازدهم به 
رده دهم برسد؟! شاید اگر از مسئولان یا بازیکنان چهار 
تیم این سوال پرسیده شود در ابتدا بگویند بله مهم است 

اما در اصل هیچ تفاوتی نمی کند!
و  استقلال  برای  سودی  چه  تاریخی  های  قهرمانی 

پرسپولیس داشته؟!
پرسپولیس 5 سال پیاپی قهرمان لیگ برتر شد و یک 
رکورد خاص برجای گذاشت. استقلال هم بدون شسکت 
جام قهرمانی را بالای سر برد اما جز ثبت در تاریخ و سهمیه 
لیگ قهرمانان آسیا چه چیز نصیب آن ها شده است؟! 
پول اضافه تری به این باشگاه ها رسیده ؟! درست است 
که ثبت عناوین در تاریخ باشگاه ها اهمیت دارد اما نمی 
توان از مسائل مالی چشم پوشید؛ آن چه که امروز از 

بسیاری افتخارات مهم تر شده است!
از  بعد  های  تیم  چنین  برای  اوضاع  شاید  جهاتی  از 
قهرمانی بدتر هم شده چون بازیکنان بعد از کسب این 

عناوین دستمزد بیشتری می خواهند!
در فوتبال ایران قهرمان شدن در لیگ برتر هیچ جنبه 
مثبت مالی ندارد و خیلی عجیب است که قهرمان لیگ 

ایران هیچ پولی بابت چنین عنوانی دریافت نمی کند؟!
چرا رده بندی تیم ها در لیگ برتر ایران مهم نیست؟!

اگر تلاش برای کسب عنوان قهرمانی یا سهمیه لیگ 
قهرمانان را کنار بگذاریم به رده های دیگر لیگ برتر می 
رسیم. گل گهر که در هفته پایانی رده چهارم را از فولاد 
مسجد  نفت  رسید؟!  چیزی  چه  به  گرفت  خوزستان 
رده  آهن  با ذوب  تفاوتی  رده چهاردهمی چه  سلیمان 

هفتمی دارد؟! پاسخ هیچ است!
لیگ برتر فوتبال ایران برای تیم هایش هیچ جوایز مالی 
در نظر نمی گیرد و این نقص بزرگ است. سازمان لیگ که 
درآمد هنگفتی از برگزاری مسابقات کسب می کند و البته 
کسی هم از رقم دقیق آن خبر ندارد حتی به قهرمانش هم 

جایزه نمی دهد چه برسد به تیم های دیگر!
از  بسیاری  در  که  دهد  می  رخ  حالی  در  اتفاق  این 
کشورها مثلا با لیگ های 1۶ تیمی، تیمی که با رده 
پانزدهم سقوط می کند پول بیشتری نسبت به تیمی که 
به عنوان شانزدهمی سقوط می کند دریافت می کند و 
همین سبب می شود تیم ها تا دقایق پایانی لیگ تلاش 

کنند؛ حداقل برای جایزه بیشتر!
در هفته های پایانی لیگ بیست و یکم فوتبال ایران 
تیم های میانه جدولی انگیزه ای برای ادامه مسابقات 
نداشتند و حتی سقوط کرده ها نیز هیچ چیز برایشان 

مهم نبود.
وقتی تیم ها بابت هر رده ای که کسب می کنند جایزه 

تعیین  برای  که  هایی  بازی  زمان  آن  در  کنند  دریافت 
قهرمان یا تیم های سقوط کرده جذابیت بیشتری دارد.

طبق آخرین اعلام در رسانه ها در لیگ برتر انگلیس تیم 
قهرمان این رقابت ها 1۶1.3 میلیون یورو دریافت می 
کند و نایب قهرمان هم 159.۸ میلیون یورو. تیم واتفورد 
که به عنوان تیم نوزدهم به دسته پایین تر رفت 1۰4.۶ و 
نوریچ رده بیستمی 1۰۰.3 میلیون یورو دریافت کردند؛ 

یعنی آخر هم بشوید پول می گیرید!

پایانی  هفته  در  جذابیت  شد  باعث  موضوع  همین 
لیگ انگلیس این چنین باشد و ولورهمپتون و استون 
ویلا برای کسب رده ای بهتر مقابل غول های انگلیس 
بایستند که اگر اینگونه نبود شاهد هیچ اتفاق جذابی در 
هفته آخر لیگ جزیره نبودیم. اگر استون ویلا دو گل به 
منچسترسیتی نمی زند خبری از کامبک سیتیزن ها بود؟
در ادامه میزان دریافتی تیم ها در لیگ انگلیس، لالیگا و 

سری A مورد بررسی قرار می گیرد.

سرمربی تیم ملی بسکتبال:

آمادگی ذهنی ملی پوشان بسکتبال بهتر از آمادگی جسمانی است

سرمربی تیم ملی بسکتبال می گوید اتحاد و همدلی که لازمه آغاز کار در تیم و 
میان بازیکنان بود، ایجاد شده و این موضوع تاثیر مستقیم و مثبت خود را روی 
آمادگی ذهنی اردونشینان هم داشته است.  سعید ارمغانی که از هفته گذشته به 
صورت رسمی به عنوان سرمربی تیم ملی بسکتبال در راس این تیم آغاز به کار کرد 
در گفتگویی در مورد آخرین وضعیت اردونشینان و برنامه های مصوب برای آنها تا 

پیش از حضور در پنجره سوم انتخابی جام جهانی توضیح داد.
اتحاد و وفاق لازم میان ملی پوشان شکل گرفته است

وی گفت: مسئله ای که برایم فوق العاده اهمیت داشت و سعی کردیم با کمک 

همکارانم در کادر فنی آن را در تیم ایجاد کنیم مربوط به حس همدلی و اتحاد 
میان بازیکنان بود. انجام این کار خیلی مهم بود اما اصلا سخت نبود طوریکه امروز 

اردونشینان با وفاق و یکرنگی کنار هم تمرینات شان را دنبال می کنند. 
آمادگی ذهنی بازیکنان بالاتر از آمادگی بدنی شان است

سرمربی تیم ملی بسکتبال با تاکید بر اینکه تمرکز بازیکنان روی کار و تمرینات شان 
زیاد است، خاطرنشان کرد: از میزان آمادگی ذهنی که ملی پوشان به آن رسیده اند 
کاملا رضایت دارم. آمادگی آنها از این حیث بیشتر و بالاتر از آمادگی جسمی و 
بدنی شان است. به هر حال بازیکنان بعد از اتمام لیگ مدتی را دور از تمرین و اردو 

بوده اند و طبیعی است که از نظر فیزیکی آمادگی صد درصدی نداشته باشند. 
بابت آمادگی صددرصدی بازیکنان دغدغه ای ندارم

ارمغانی در این زمینه ادامه داد: از نظر فیزیکی فعلا باید کار کنیم تا بازیکنان به 
نقطه اوج برسند. البته بابت آن نگرانی نداریم چون آمادگی ذهنی و اتحادی که در 
بازیکنان می بینیم، خیال مان را راحت می کند که کار سختی برای دستیابی به 

حداکثر آمادگی بدنی نداریم. 
با گذشته تیم ملی و ملی پوشان کاری ندارم

وی در واکنش به اینکه »به نظر می رسد خیلی از اتفاقات گذشته پیرامون تیم 
ملی و ملی پوشان باعث شد که ایجاد اتحاد و همدلی در ترکیب تیم به عنوان یک 
الویت برای شما باشد«، گفت: اصلا به گذشته تیم ملی بسکتبال و اتفاقاتش کاری 
نداشته و ندارم. اصلا در مقام مقایسه نیستم تا بخواهیم وضعیت گذشته را تحلیل 
و با امروز مقایسه کنم. به عنوان سرمربی برایم مهم بود که شاگردانم یگانگی و 

همراهی لازم را با هم داشته باشند که خوشبختانه به این مهم رسیده اند. 
بابت ارسلان کاظمی مشکلی نداشته و ندارم

سرمربی تیم ملی بسکتبال همچنین در مورد ترکیب اردونشینان و اینکه ارسلان 
کاظمی هم با چند روز تاخیر به جمع اردونشینان اضافه شده است، یادآور شد: 
با هماهنگی و اطلاع قبلی بود و بنابراین  ملحق شدن دیرهنگام این بازیکن 
مشکلی نداشت. تا زمان حضور در مسابقات هم فرصت کافی باقی مانده تا ارسلان 
با مجموعه تیم هماهنگ شود. او طی همین دو سه جلسه تمرین با تیم با تمام 
وجود و قدرت کار کرده تا خود را به دیگر اردونشینان برساند. دغدغه ای از این 

بابت نداریم. 
رفتار آرون گرامی پور عجیب بود

ارمغانی همچنین در مورد آرون گرامی پور بازیکن دو ملیتی که با وجود دعوت 
به اردوی تیم ملی در جمع اردونشینان حاضر نشد و به همین دلیل از فهرست 
کنار گذاشته شد، گفت: به جز اینکه از این بازیکن دعوت کردیم چندبار هم پیگیر 
حضورش در تیم ملی شدیم اما از او هیچ خبری نگرفتیم. نمی دانم چرا این بازیکن 
در مورد عدم حضورش در اردو هیچ اطلاعی نداد. رفتار آرون گرامی پور عجیب 
بود چون حداقل می توانست با یک نفر ارتباط بگیرد و بگوید که قصد حضور در 
اردو را ندارد حالا به هر دلیلی! به هر حال اتفاقی است که رقم خورده است. ما از 
طرف فدراسیون هر کاری که باید را انجام دادیم. سعی مان این بود از بهترین ها 
در اردو استفاده کنیم و به همین دلیل از آرون گرامی هم دعوت کردیم اما خودش 

نخواست که باشد. 

کارشناس فوتبال ایران با انتقاد از عملکرد فنی تیم فوتبال امید 
ایران گفت: باید دید اهداف مدنظر فدراسیون و مهدی مهدوی کیا 

چه بوده است و سپس تصمیم گیری کرد.
امیر هاشمی مقدم با اشاره به حذف زودهنگام تیم فوتبال امید 
ایران از جام ملت های زیر 23 سال آسیا گفت: من برنامه آماده 
امید  تیم  دنبال می کردم.  را  تیم  این  بازی های  و سپس  سازی 
تنها با دو بازی دوستانه مقابل عراق برای این دیدارها آماده شد. 
نمی توانیم از آنها انتظار داشته باشیم در کوتاه مدت همه چیز را 
تغییر دهند. همین موضوع درباره مهدی مهدوی کیا نیز صدق 

می کند.
کارشناس فوتبال ایران درباره انتقادات فنی از سرمربی تیم امید 
افزود: خیلی زود است درباره کیفیت فنی سرمربی تیم صحبت 

کنیم. مهدوی کیا نیاز به زمان دارد و باید به او فرصت بدهیم. 
آقای  که  دارم  ایمان  و  است  المپیک  در  حضور  امیدها  اولویت 

مهدوی کیا می تواند روند خوبی را ادامه دهد.
هاشمی مقدم نیز که به عملکرد امیدها انتقاد داشت در این 
باره افزود: نکته قابل توجه، نبود احساس مشترک در بین اعضای 
تیم امید بود. مشخص بود که تیم امید نیاز به اردوی بلند مدت و 
با کیفیت دارد. آنها نیاز به احساسات مشترک بیشتری دارند. 
باید بازیکنان تیم امید بیشتر کنار هم باشند. شناخت بازیکنان از 
همدیگر حداقل بود. مربی تیم هم نگاه ویژه و کاملی روی بازیکنان 

نداشت. فرصت 1۰ تا 12 روزه برای یک سرمربی کافی نیست.
وی که مربیگری را در کشورهای اروپایی همچون هلند دنبال 
می کند، یادآور شد: باید ببینیم هدف مهدوی کیا در تیم امید 

چیست. اگر حضور در المپیک که هدف صحیحی هم هست برای 
او و تمام اعضا اهمیت دارد باید زمان داد. من قبول دارم عملکرد 
فنی تیم امید پر از نقد است و ایراد داشتیم اما نباید از مهدوی کیا 
و بازیکنان معجزه بخواهیم. هاشمی مقدم گفت: باز هم تاکید 
می کنم باید قرار و مدار مهدوی کیا با فدراسیون فوتبال و کمیته 
نگرانی نمی شوم.  از  این حجم  بدانیم. متوجه  را  المپیک  ملی 
من هم دیدم خبری از پاس های سالم نبود اما احساس می کنم 

انتقادات شخصی شده است و این ناراحت کننده و زشت است.
در جام جهانی تاوان می دهیم

 او در ادامه با انتقاد از عدم برنامه ریزی برای تیم ملی فوتبال 
ایران انتقاد کرد. مدیر برنامه های علیرضا جهانبخش با اشاره به 
انجام تنها یک بازی با الجزایر در برهه زمانی فعلی تصریح کرد: 

نمی دانم باید برای این موضوع خوشحال باشم یا ناراحت. شما 
برای جشن تولد فرزند خردسال خود یک ماه برنامه ریزی می کنید 
آن وقت آقایان به تیم ملی مملکت هیچ توجهی نمی کنند. آقایان 
می خواهند در دقیقه نود بهترین بازی ها را انتخاب کنند که امکان 
پذیر نیست. هاشمی مقدم خاطرنشان کرد: فکر می کنم بازی 
با الجزایر خیلی بهتر از کانادا خواهد بود. مسیر طولانی سفر به 
کانادا کمکی به ما نمی کرد. الجزایر تیم مهمی است و اگر با تیم 
اصلی اش بیاید می تواند به ما کمک کند. امیدوار هستم حتی با 
یک تیم معمولی هم شده بتوانیم باز هم بازی کنیم چون اردوی 
تیم ملی فقط تمرین شده است و این هیچ کمکی به رشد فردی 
و تیمی ما نخواهد کرد. اینگونه ادامه دهیم تاوان سختی در جام 

جهانی خواهیم داد.

امیر هاشمی مقدم :

تخریب مهدوی کیا ناراحت کننده است
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کارشناس مسائل استراتژیک :

سیاست فشار بر ایران جواب نمی دهد

کارشناس مسائل استراتژیک با بیان اینکه آقای گروسی باید به وظایف حقوقی 
و حرفه ای خود بیشتر توجه کند، گفت: برخی به دنبال ایجاد بهانه و دخالت 
در روند مذاکرات وین هستند، موضوع جدیدی نیست و هر بار تلاش می کنند 

بحران افکنی کنند. 
محمدفرهاد کلینی در گفت وگو با ایرنا، با اشاره به ارائه پیش نویس قطعنامه 
ضد ایرانی در نشست شورای حکام توسط سه کشور اروپای و آمریکا، گفت: 
قبل از هرچیزی باید علت این سیاست و مکانیزم هایی که آقای گروسی در 
این خصوص انجام داد، به دقت بررسی کرد. گروسی به خوبی صدای تهران 
را می شنود و زمانی که به عنوان مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی انتخاب 
شد، بر کار حرفه ای، اصل بی طرفی و اهمیت ایجاد وظایف حقوقی و قانونی، 

تأکید کرد.
وی اضافه کرد: گروسی در این خصوص به وظایف حقوقی و حرفه ای خود 
بیشتر توجه کند و باید اینگونه بیانیه هایی که توسط سه کشور اروپایی )جدا 
از نگاه اتحادیه اروپا که بر اهمیت ادامه تعامل در حوزه برجام تاکید دارد( تهیه 

می شود، به دقت بررسی کرد.
این کارشناس ارشد مسائل استراتژیک با بیان اینکه به نظر می رسد که مقامات 
رسمی جمهوری اسلامی ایران پاسخ های لازم، حقوقی و دقیق را ارائه کردند، 
گفت: اینکه برخی به دنبال ایجاد بهانه و دخالت در روند مذاکرات وین هستند، 
موضوع جدیدی نیست و هر بار تلاش می کنند رویه ها و تاکتیک های خود 
را تغییر دهند و به این وسیله با لاپوشانی مواضع، بحران افکنی کنند. در این 

خصوص باید سفر اخیر گروسی به سرزمین های اشغالی را مد نظر قرار داد.
وی تصریح کرد: ایران همواره سعی کرده از مسیرهای تعامل مثبت و براساس 
راهکارهای ایجابی، سیاست های خود را برای تحکیم مسیر دنبال کند. اما 
شاهدیم که برخی با مانع افکنی در روند، به خاطر مشکلاتی که درون خودشان 
به خاطر فشارهای اپوزیسیون سیاسی در کنگره هست، تلاش می کنند تا 

مشکل خودشان را تبدیل به یک مسئله بزرگتر کنند.
این دیپلمات کشورمان ادامه داد: این رویه خوبی نیست و تجربه هم نشان 
داده است که سیاست فشار بر ایران جواب نمی دهد. همان طور که آقای بلینکن 
و آقای رابرت مالی، در خصوص بحث سیاست های ترامپ و فشارهایی که مد 
نظر داشتند، نقض کردند و به گونه ای تلاش داشتند تا بتوانند این رویه را دنبال 

کنند.
کلینی افزود: اما برخی که در شورای امنیت آمریکا هستند، جور دیگری 
به موضوع نگاه می کنند و تحت تأثیر برخی از لابی های جمعی قرار دارند. 
دستگاه های مسئول در آمریکا باید بیشتر این مسئله را زیر ذره بین قرار دهند تا 
ببینند این سیاست آمریکاست یا یک سیاست تحمیلی به دموکرات ها در جریان 

است؟
این کارشناس ارشد مسائل استراتژیک تصریح کرد: امروز شاهد یک روند 
تحمیلی هستیم که تلاش می شود امتداد مذاکرات خدشه دار شود. طبیعی 
است که ایران نمی تواند در خصوص این موضوع ساکت باشد و خود را برای 

همه سناریوهای فنی آماده کرده است.
از کشورها،  تأکید کرد: در حوزه کشورهای غربی شاهدیم که برخی  وی 
خصوصا نمایندگان اتحادیه اروپا، به دنبال تند کردن شرایط نیستند و قصد 
ندارند که این وضعیت تبدیل به یک مسیر غیرقابل بازگشت شود. تهران این 
مسئله را خوب می فهمد؛ اما باید این مسئله را شجاعانه تر مطرح کند و باید 

مسیر خود را در این چارچوب محکم تر کنند.
وی اضافه کرد: جدا از بحث تأثیر موضوعات و کیفیت منافع بین المللی، 
شاهدیم که چین و روسیه، نسبت به این قطعنامه مخالفت کردند و دیگر اعضای 
شورای حکام که به صورت دوره ای تغییر می کند، در شرایط فعلی در چارچوب 
یک نگاه غربی حرکت می کند. این هدف غرب را نشان می دهد که به دنبال راه 

حل است یا قصد ایجاد بن بست در مذاکرات را دارد.
این کارشناس ارشد مسائل استراتژیک با بیان اینکه کارکرد دیپلماسی در 
معنای اروپایی کارکرد خود را دارد، افزود: اروپا باید از کیفیت تفاوت نسبت 
به رویکرد به دیپلماسی در حوزه برخی از رژیم های انگولاساکسونی و رژیم 
صهیونیستی در حقوق بین الملل برای تقویت ثبات و صلح به کار استفاده کنند.

کلینی در پایان خاطرنشان کرد: به نظر می رسد در شرایط فعلی،کشورهای 
غربی باید سفر اخیر باقری معاون سیاسی وزیر امور خارجه به نروژ را به دقت 
ارزیابی کرده و در این خصوص معنای جدیدی را برای تعامل بهتر با تهران 

جستجو کنند.
 

مطهرنیا: کارشناس مسائل سیاسی

 قطر به دنبال بازآفرینی نقش عمان
 در پرونده هسته ای ایران است

یک استاد دانشگاه خاطر نشان کرد: پس از کمرنگ شدن نقش عمان در 
میانجیگری بین ایران و غرب در پرونده هسته ای، قطر در تلاش است که این 

جایگاه را بازآفرینی کند. 
وزرای  از گفت وگوی  ارزیابی خود  ایسنا در  با  مهدی مطهرنیا در گفت وگو 
خارجه قطر و آمریکا در خصوص مسئله هسته ای ایران گفت: در مجموعه 
کشورهای عربی با توجه به جایگاه تعریف شده عربستان، امارات و عمان و 
همچنین اصطکاک  های موجود با قطر، همواره دو کشور عربستان و امارات 
تلاش کرده اند در مسائل منطقه ای و بین المللی در یک فضا بینابینی با تهران و 
کشورهای دیگر عربی منطقه خود را نشان دهند ضمن اینکه ایران تلاش کرده 

با حمایت از قطر توازن معنادار قدرت در میان آن ها ایجاد کند.
وی افزود: از این منظر قطر یک کشور عربی مرتبط با جامعه عرب یا اعراب 
مسلمانان محسوب می شود که قبل از انقلاب اسلامی و بعد از آن با تهران روابط 

خود را داشته باشد.
که  داشت  دور  نظر  از  نباید  کرد:  تصریح  سیاسی  مسائل  کارشناس  این 
کشورهای عرب منطقه قبل از انقلاب اسلامی با تهران نوعی روابط پنهانی 
داشتند اما بعد از انقلاب در جهت گیری که صدور انقلاب داشته روابط به 
گونه ای دیگر تعریف شد لذا نمی توانیم قطر را با تمام اصطکاک هایی که با 
کشورهای عربی دارد، از جامعه مسلمانان عرب یا اعراب مسلمان دارد دور 

بداریم.
این استاد دانشگاه خاطر نشان کرد:  از سوی دیگر ایران در مقطع کنونی به 
دنبال بازسازی روابط خود با کشورهای منطقه است ضمن اینکه تحت فشار 
حداکثری در پرونده هسته ای هم قرار دارد و از انزوای سیاسی هم گریزان است.

مطهرنیا همچنین اظهار کرد:  بر همین اساس بعد از مرگ پادشان عمان شاهد 
کمرنگ شدن نقش عمان بین ایران و غرب در پرونده هسته ای بودیم و به نظر 
می رسد قطر تلاش کرده این جایگاه را بازآفرینی کرده و میانجی گری را فراهم 
کند. وی در پایان گفت: پس از خروج آمریکا از برجام و تیره شدن نوع مذاکرات 
و روندی که تا به امروز مذاکرات در وین داشته به نظر می رسد که تا حدودی نقش 

میانجی از سوی هر دو طرف پذیرفته شده باشد.

 رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: برنامه خود را به آژانس ارائه کرده ایم و طبق 
اساسنامه، آژانس وظیفه دارد از ما پشتیبانی داشته باشد؛ اما نهادهای بین المللی 

امروز اسیر صهیونیست ها شده اند.
محمد اسلامی در برنامه »صف اول« شبکه خبر اظهارداشت: ما به فعالیت 
تعدادی از دوربین های فراپادمانی خاتمه دادیم، به فعالیت بقیه هم امشب و فردا 

خاتمه خواهیم داد. تعداد این دوربین ها، 1۷، 1۸ عدد است.
وی در پاسخ به این سوال که چرا راهبرد غربی ها توقف فعالیت های هسته ای ایران 
است، گفت: امروز شعار شفاف نظام در دنیا سلطه پیشتازی برای پیشوایی است، 
شما بخوانید استراتژی های امنیتی آمریکایی ها را، این پیشتازی برای پیشوایی، 
آن آقایی کردن و سروری کردن و همه را تحت سلطه قرار دادن هدفش است و با 
شعارهایی که مطرح می کنند الگویی که دنبال می کنند این است که کشورها را به 
سمت خلع سلاح می برند، به سمت تسلیم می برند که بتوانند بر آن ها چیره شوند.
این ها ذوب شد و  را تسلیم کرد، در  ادامه داد: حالا هر کسی خود  اسلامی 
تحت فرمانشان قرار گرفت به طور طبیعی کاری با آن ندارند، چون برایشان هیچ 
مزاحمتی ندارد، اما اگر کسی برای منافع ملی و امنیت ملی خود؛ حدود، ضابطه 
و چارچوب قائل شد و با این ها همراه نشد، خود به خود این می شود نقطه مقابل 
این ها و به اشکال و شیوه های مختلف با آن درگیر می شوند. ما با شعار استقلال 
آزادی جمهوری اسلامی از بدو پیروزی انقلاب اسلامی تاکنون با این ها در تنش 
هستیم. این تنش مال سیاست جمهوری اسلامی نیست مال رویکرد دولتمردان یا 

دولت های مختلف جمهوری اسلامی نیست.
رئیس سازمان انرژی اتمی با اشاره به اینکه در این 2۰ سال گذشته تمام شیوه ها 
و رفتارهایی که شما از آن ها به یادگار دارید، تمام عملیات روانی که انجام دادند، کار 
دیپلماسی ای که انجام دادند، تحریم های گوناگونی که وضع کردند، قطعنامه های 
گوناگونی که چه در شورای امنیت سازمان ملل، چه سایر موارد وضع کردند همه در 
راستای پیشبرد این سیاست بوده که جمهوری اسلامی ایران را متوقف کند، گفت: 
ایران به دنیا اجازه داد که نظارت های فراپادمانی داشته باشند برای اعتمادسازی، 
این  و  تهمت ها  این  را،  اتهامات  این  بسته  این  کل  برجام  همین  در  شما  بعد 
نسبت های ناروا را در قالب پی ام دی بستید و خودتان هم هیچکدام از تعهداتتان را 
انجام ندادید حالا دوباره آمدید می خواهید برگردید به برجام، برگردید بیایید، اما چرا 
پکیج بسته شده که دلیل وجودی برجام است همان کنار باز کردید، این بازی ها چه 

است در می آورید سر ملت ایران؛ این کل موضوع است.
اسلامی در پاسخ به این سوال که چطور می شود یک عضوی که یک رژیم جعلی 
هست، عضو آژانس و ام پی تی هم نیست می آید ادعایی مطرح می کند و آژانس 
را دنبال خودش می کشاند؟، اظهار داشت: این باعث تأسف است که یک نهاد 
بین المللی اینگونه می تواند توسط یک رژیم غیرمشروع این گونه مورد بهره برداری 
قرار بگیرد و حیثیتش را این طوری زیر سؤال ببرد و این جزو نوبرانه هایی است که 

انسان در این عصر مشاهده می کند.
همه تعهداتی که ایران در برجام پذیرفته، مغایر با ضوابط آژانس است

رئیس سازمان انرژی اتمی با تأکید بر اینکه همه تعهداتی که ایران در برجام 
پذیرفته، مغایر با ضوابط آژانس است، افزود: چرا جمهوری اسلامی ایران زیر بار 
رفته و پذیرفته؟ چرا پذیرفته خودش را محدود کند و تحت نظارت و کنترل شدیدتر 
در دوره زمانی نسبتاً بلند قرار بدهد؟ فقط به خاطر اینکه از این اتهام، کشور رها 
شود و اعتمادسازی کند، این حسن نیت و حسن ظنی که وجود داشته در مذاکره 
و در توافق برجام، این به هیچوجه مورد توجه قرار نمی گیرد که این اصل مطلب 

بوده است.
وی ادامه داد: یک معامله، یک داد و ستدی است، داده من چیست؟ سرعت 
خود را کم می کنم، فعالیتم و ظرفیتم را محدود می کنم، آن چه را که در ازای آن 
پذیرفتید کلیه آن تحریم هایی که در اینجا تعریف و تدوین شده لغو می کنید بعد 
به پیشرفت هسته ای جمهوری اسلامی ایران کمک می کنید، شما تحریم ها را لغو 
نکردید که هیچ، اضافه هم کردید، به پیشرفت هسته ای ایران هم که قبلًا کمک 
نکردید، الآن هم کمک نمی کنید. اسلامی با تأکید بر اینکه ما طبق چارچوب 
داریم حرکت می کنیم یعنی ما عملیات هیجان انگیز ماجراجویانه انجام نمی دهیم، 
گفت: ما برنامه خودمان را کار می کنیم و امسال ما برای اولین بار در تاریخ، آن سی 
پی افی را که هر کشوری در آژانس باید داشته باشد، چارچوب برنامه هسته ای را ما 

الآن در اختیار آژانس گذاشتیم، ارسال کردیم.
رئیس سازمان انرژی اتمی اضافه کرد: طبق آرتیکل دو و سه اساسنامه آژانس 
صلح آمیز  فناوری  گسترش  برای  دارد  وظیفه  آژانس  اتمی،  انرژی  بین المللی 
هسته ای به کشورها کمک کند، نوشته تشویق کند، پشتیبانی و حمایت و وساطت 
کند که فناوری ها انتقال داده شود و حمایت کند هم در بحث فناوری، هم در بحث 
آموزش و توسعه منابع انسانی یک دامنه وسیعی را برایش تکلیف کرده، خب آژانس 

این است، اما واقعاً این سازمان بین المللی اسیر صهیونیست هاست.
آژانس انرژی اتمی اسیر صهیونیست ها است

وی درباره واکنش ایران به بدعهدی اروپایی ها و صدور قطعنامه شورای حکام 
گفت: ما گفتیم باقی مانده حسن نیت خودمان را هم خاتمه می دهیم، در برجام 
تعدادی دوربین اضافه شد برای اینکه همان محدودیت ها را بتواند ثبت کند، ثبت 
محدودیت هایی که در برجام قید شده است. خب این دوربین ها نصب بود، کارت 
حافظه آن را به عنوان یک گام کوچک که در همین سال گذشته ما براساس مصوبه 
مجلس و شورای عالی امنیت ملی اجازه دادیم که کارت حافظه که پر می شد بیاید 
عوض کند، نه اینکه ببرد آنجا، پیش ماست و پلمب می شود، نکته ای که وجود 
داشت این بود که ما ضبط دوربین های برجامی را همین طور گذاشته بودیم به 

عنوان باقی مانده حسن نیت در جهت اعتمادسازی باشد.
اسلامی ادامه داد: الآن که دیدیم نه اصلًا رفتار، یک رفتار کاملًا غیرحقوقی، 

یک اتهامات واهی و در حقیقت غیرقابل قبول به عنوان مثال از این چهار مکان 
یکی از این مکان ها را بستند یعنی نوشت دیگر »No more question« دیگر سؤال 
ندارد. این که در دو ماه پیش آمدند و »No more question« نوشتند. خب دوباره 
الآن برای چه آمد در گزارش زیر سؤال برد و بازش کرد؟ اینکه من گفتم اراده ای 
در شخص مدیرکل مشاهده نمی شود که بخواهد قانع شود، خب وقتی شما اراده 
می کنی که قانع نشی، خب قانع نمی شوی. این چه رفتاری است؟ پس ببینید 
این سیاسی بودنش، نفوذی بودن و اسیر بودن است، جریان صهیونیستی بر 
این جریان یک امر واضح و بدیهی است، بنابراین ما دوربین ها را تعدادی اش را 
این  تعداد  داد.  فردا خاتمه خواهیم  را هم  بقیه اش  دادیم،  را خاتمه  فعالیتش 

دوربین های فراپادمانی، 1۷، 1۸ عدد است.
وی تأکید کرد: توافقی که صورت گرفته دو بخش دارد؛ یک بخش تعهدات و 
داده های ماست، بخش دیگر ستانده های ما. این داده و ستانده از این طرف و 
آن طرف هر طوری بخوانید درست است دیگر، خب شما باید به تعهداتان عمل 
کنید، این نمی شود که تا الآن برای ما تکلیف کردید، فرض بعد به من می گویید 
که نه شما باید حتماً انجام دهید یعنی چه؟ این یک معامله بوده، این معامله یک 
طرفش با حسن نیت تعهداتش را انجام داده، شما انجام ندادی، طبیعی است 
که من هم نباید انجام دهم، شما اگر آمدید تعهدات را انجام دادی، من هم دوباره 

شروع می کنم.
رئیس سازمان انرژی اتمی در پاسخ به این سؤال که آژانس چه تضمینی می دهد 
که اگر ما چرخه سوخت نداشته باشیم، این ها اجازه بدهند و سوخت در اختیار ما 
قرار بدهند؟، گفت: اتفاقاً یکی در اینستاگرام من چند روز پیش نوشته بود که آقا 
چیزهایی که هست را که راحت به ما می دهند، چرا کشور را به دردسر می اندازید؟ 
شما  به  می دهند  بیار،  و  بردار  بخر  رادیودارو  برایمان  برو  کن  لطف  شما  گفتم 
رادیودارو؟ حتی بعد از برجام هم ما نتوانسته ایم رادیو دارو برای کشور تهیه کنیم. 
همین مثالی که زدید رآکتور تهران سوخت 2۰ درصد، این ها روی چرخه سوخت 

این همه غوغا و سر و صدا راه می اندازند؛ روی چرخه سوخت است.
جزئیات پیشرفت های صنعت هسته ای در حوزه های مختلف

اسلامی درباره پیشرفت های صنعت هسته ای گفت: یک جریان سنگین علمی 
و پژوهشی و صنعتی الآن شکل گرفته است هم در حوزه پرتودهی ها، هم در بحث 
مسائل مربوط به ایزوتوپ های پایداری که تنوعی از یافته ها را دارد هم در بحث آب 
سنگین هست، مشتقات آب سنگین که ارزش افزوده فوق العاده بالا دارد و یا در 
ارتباط با بحث پلاسما که خب پلاسماتراپی را ما کار کردیم و داریم وارد عرصه هایی 
می شویم که واقعاً روزمره برای زندگی مردم و به خصوص کسانی که از بیماری 
سرطان رنج می برند این هم در کنار رادیوداروها و آن اقداماتی که در گذشته شده 
تازه این یک ظرفیت جدید و جبهه جدیدی را برای خدمت به مردم باز کرده که 
این ها دستاوردهایی است که در این چند ماهه پرشتاب داریم صنعتی می کنیم 

این ها را و پیش می بریم.
وقتی که می شنوید که 3۰ درصد  اضافه کرد: شما در بخش کشاورزی  وی 
محصولات شما دورریز دارد، وقتی که پرتودهی می کنید، این 3۰ درصد؛ 35، 3۶ 
میلیون تن محسوب می شود، کم است، یک اقتصاد کشوری را جا به جا می کند 
تهیه کردیم  را  پرتودهی کشور  پرتودهی می شود، الآن اطلس  این 3۰ درصد، 
و سراسر کشور داریم برنامه ریزی می کنیم که با مشارکت بخش خصوصی این 

ظرفیت ها به وجود بیاید و در گستره ملی بتواند به مردم این خدمت را ارائه بدهد.
صنعت  دستاوردهای  درباره  سؤالی  به  پاسخ  در  اتمی  انرژی  سازمان  رئیس 
هسته ای در حوزه کشاورزی گفت: یکی از مواردی که ما پرشتاب داریم می رویم 
همین حوزه کشاورزی است. در بحث آفت زدایی و پیشگیری از آفت پذیری پسته؛ 
همین آفلوتوکسینی که پسته های ما را مرجوع می کند و خسارت سنگین به بار 
می آورد الآن اولین نمونه صنعتی مان را رونمایی کردیم که این به زودی در قطب 
پسته کشور در رفسنجان و بعد از آن هم در دامغان نصب خواهیم کرد و این خدمت 

را به بخش کشاورزی کشور در حوزه پسته خواهیم کرد.
اسلامی درباره دستاوردهای صنعت هسته ای در حوزه صنایع بزرگ گفت: به 
طور قطع شما در هر رشته ای که وارد شوید هست، مثلًا ما در صنعت فولاد همه 
ابزار دقیق ها؛ هسته ای است یعنی شما چگالی سنج می خواهید، سطح سنج 
می خواهید این ها هسته ای است، این ها در تحریم ها کارخانه ها یکی پس از دیگری 
می خوابید، الآن 15۰ – 1۶۰ کارخانه بزرگ کشور چه پالایشگاه، چه سیمان، چه 
فولاد این ها همه سیستم های ابزاردقیقشان متوقف شده بودند به آن ها سرویس 
نمی دادند و تعمیر هم نمی کردند این ها را الآن سازمان انرژی اتمی دارد به صنایع 

کشور می دهد و ما ساختیم یعنی محصول داریم به این ها می دهیم.

رئیس سازمان انرژی اتمی :

به فعالیت تمامی دوربین های فراپادمانی پایان می دهیم

حسن بهشتی پور کارشناس مسائل هسته ای:

قطعنامه شورای حکام بار حقوقی مهمی دارد، بی تفاوت نباشیم
گره ای که با دست باز می شود نباید با دندان باز کرد

کارشناس مسائل هسته ای در تحلیل قطعنامه اخیر آژانس 
علیه ایران گفت: ایران نباید تجربه های تلخ گذشته را تکرار 
کند. در حال حاضر گفته می شود که چین و روسیه مانع 
ملل  امنیت سازمان  ایران در شورای  علیه  صدور قطعنامه 
خواهند شد که مساله ای درست است اما قطعنامه شورای 
حکام می تواند عامل محرکی برای کشورهای اروپایی عضو 

برجام به منظور فعال کردن مکانیسم ماشه علیه ایران باشد.
حسن بهشتی پور با اشاره به اینکه تصویب قطعنامه آژانس 
علیه ایران از زوایای مختلف قابل بررسی است گفت: باید 
بپرسیم که آیا مانند قطعنامه سال 99 باید از کنار آن بگذریم 
و آن را عادی تلقی کنیم و اینگونه برداشت کنیم که تکرار این 
دست از قطعنامه ها مشکلی برای ایران ایجاد نخواهد کرد؟ 
همچنین آیا باید سیاست تندی را در پیش گرفته و از میزان 
همکاری ها با آژانس بکاهیم تا طرف مقابل را به تجدیدنظر وا 
دارد؟ حتی برخی پا را فراتر گذاشته و معتقدند که ایران باید 
از پیمان ان پی تی نیز خارج شود و به سمت ساخت سلاح 

هسته ای رود.
وی افزود :چنین نگاهی دقیقا همان نگاهی است که از 
سال 13۸5 تا 13۸9 به مدت 4 سال تداوم داشت و راهبرد آن 
نیز به این صورت است که ایران می تواند با افزایش توان هسته 
ای، طرف مقابل را تجدیدنظر در رفتار خود وادار کند. از منظر 
این نگاه، صدور شش قطعنامه علیه ایران نیز مانعی ندارد و 
معتقدند که عزت و سربلندی ایران در گرو ادامه چنین مسیری 
است تا طرف مقابل از رفتار خود پشیمان شود. طرفداران این 
رویکرد معتقدند که افزایش میزان اورانیوم ایران به میزان 1۰ 
تن و افزایش سانتریفیوژها به میزان 2۰هزار عدد زمینه هایی را 
به منظور فشار به طرف مقابل فراهم کرد و موجب شد تا غنی 

سازی در ایران هر چند به صورت محدود ادامه پیدا کند.
بهشتی پور ادامه داد :اما در ادامه همانطور که می دانیم 
شش قطعنامه فصل هفتم کنار رفت. این سیاست محصول 
روندی بود که از سال 1392 آغاز شد که البته سال قبل آن 
مذاکراتی در مسقط عمان انجام شده بود اما به طور عمده از 
سال 1392 شروع شد تا سیاست تقابل را به سیاست تعامل 
برگرداند. مبنای این سیاست تعامل با آژانس به منظور گرفتن 
بهانه از سوی آمریکا و اسرائیل و دیگر کشورها بود. ضمن اینکه 
باید عنوان شود که سیاست تعامل به معنای سازش و تعطیلی 
همچنان  برجام  مخالفان  اگرچه  نبود.  ای  هسته  صنعت 
نابود شد در حالیکه طبق  ای  معتقدند که صنعت هسته 
گزارش آژانس این مساله نشان می دهد که صنعت هسته ای 

ایران با قدرت و قوت تمام ادامه داشته است و توانسته است 
سانتریفیوژهای نسل جدید تولید کند.

وی تصریح کرد :رویکردی که می گوید قطعنامه آژانس بی 
اثر است و تنها عامل روانی محسوب می شود باید در نظر 
داشته باشند که چنین قطعنامه ای روندی برای سندسازی 
به منظور اثبات ادعاهای اسرائیل و آمریکا است. وقتی از 35 
کشور عضو شورای حکام 3۰ کشور به این قطعنامه رای می 
دهند این بدان معناست که ادعای طرح شده علیه ایران در 
یک قطعنامه مستند خواهد شد و همین مساله زمینه ساز 
صدور قطعنامه های بعدی می شود. بنابراین به لحاظ حقوقی 
بسیار حائز اهمیت است که ایران نسبت به این نوع از قطعنامه 
ها بی تفاوت نباشد و تلاش کند چنین قطعنامه هایی بار 
با  روابط دوجانبه  برای  را  باید چارچوبی  تکرار نشود.  دیگر 
آژانس به منظور حل اختلافات تعریف کنیم؛ چرا که هر قدر 
که اختلاف بین ایران و آژانس بیشتر شود بهره برداری از آن 
تنها برای اسرائیل و آمریکا خواهد بود.اتخاذ مواضع عزتمندانه 
و انقلابی مهم است و همه از آن خوشحال می شوند اما باید 
عواقب ماجرا را نیز مدنظر داشته باشیم و از خود بپرسیم که آیا 
راهکاری برای حل دوجانبه اختلافات بین ایران و آژانس وجود 

ندارد تا آن را در پیش بگیریم تا مانع از ایجاد سوژه جدید علیه 
ایران و فشار بر کشورمان شوند؟

ایران نباید تجربه های تلخ گذشته را تکرار کند 
وی با تاکید بر اینکه ایران نباید تجربه های تلخ گذشته 
را تکرار کند گفت: در حال حاضر گفته می شود که چین 
و روسیه مانع صدور قطعنامه علیه ایران در شورای امنیت 
اما  است  درست  ای  مساله  که  شد  خواهند  ملل  سازمان 
قطعنامه شورای حکام می تواند عامل محرکی برای کشورهای 
اروپایی عضو برجام به منظور فعال کردن مکانیسم ماشه علیه 
ایران باشد. این احتمال مهمی است که ایران باید آن را در نظر 
داشته باشد. البته ایران پیش تر هشدار رسمی داده است که 
در صورت ارجاع پرونده به شورای امنیت خروج از ان پی تی 
را در نظر دارد که همین مساله فضای جدیدی را بار دیگر به 

وجود خواهد آورد.
کارشناس مسائل هسته ای  خاطرنشان کرد :برای جمع 
بندی در این بخش باید عنوان کنم که درست است که به 
لحاظ اقتصادی قطعنامه شورای حکام اثر اقتصادی بر ایران 
ندارد اما به لحاظ حقوقی بسیار مهم است که از تکرار چنین 
قطعنامه هایی جلوگیری کنیم و همکاری دوجانبه جدیدی 

را با آژانس باز تعریف کنیم چرا که روند کاهش همکاری ها با 
آژانس به نفع ایران نیست.

روند  درباره  ها  صحبت  از  دیگر  بخشی  در  پور  بهشتی 
مکانیسم ماشه گفت: اصل موضوع در این رابطه ترتیبات 
اجرایی بازگشت قطعنامه های فصل هفتم برای ایران است 
و به دلیل اینکه جمله طولانی بود نام آن را مکانیسم ماشه 
که  ادعاهایی  از  یکی  شد.  ترجمه  بدینگونه  و  گذاشتند 
تروئیکای اروپایی می تواند در رابطه با این موضوع مطرح 
ناقض برجام بوده است، همین قطعنامه هایی  ایران  کند 
است که در حال حاضر علیه ایران صادر می شود. در واقع 
این مستندسازی ها علیه ایران امری مهم است که باید توجه 
داشت. در نظام بین الملل حق و حقیقت به هیچ وجه مطرح 
نیست و زورگویی پابرجاست و هر کشوری متناسب با قدرتی 

که دارد منافع خود را پیش ببرد.
اینکه  به  اشاره  با  کارشناس  ،این  آنلاین  خبر  گزارش  به 
اختلاف ایران و آژانس بر سه سوال است گفت: نه ایران از 
این سوالات به طور دقیق صحبت می کند و نه آژانس که 
البته موضوعی محرمانه بوده و نباید هم مطرح شود. اما منابع 
غربی جزئیاتی منتشر کرده و به طور جامع در خصوص آن 
مانور داده اند. اگر فرض بگیریم که اطلاعات این منابع درست 
بوده مساله بر سر سه سایت است که ایران از روی حسن نیت 
اجازه بازرسی را به آژانس داده است که اگر ریگی به کفش 
ایران بود اجازه بازرسی به آژانس را نمی داد. نکته بعدی اینکه 
موضوع مطرح شده برای 1۸ سال گذشته است که مهم است 
به زمان آن توجه کنیم. نکته بعدی اینکه در زمان بازدید آژانس 
گزارش شده که هیچ فعالیتی در این سه مکان انجام نمی 
شود. نکته بعدی اینکه گفته اند ذرات اورانیوم غنی شده زیر 
5 درصد کشف شده است. در این موضوع غنی سازی زیر 5 
درصد به لحاظ حقوقی مساله ای مهمی برای آژانس نیست. 
پس چرا حساسیت به یکباره زیاد می شود؟ به این دلیل که 
آنها ادعا می کنند که آن مکان ها مراکز اعلام نشده است و به 

همین دلیل موضوع را بزرگنمایی کرده اند.
سوال اصلی اینجاست که اگر واقعا بحث بر سر این سوال 
است آیا ارزش دارد بر سر آن خود را با آژانس درگیر کنیم و ته 
ماجرا آن چیزی شود که اسرائیلی ها به دنبال آن هستند؟ در 
شرایطی که دو سال گذشته آمریکا از تصویب قطعنامه علیه 
ایران عاجز بود و تمام توان خود را به کار گرفت آیا ما در حال 
حاضر نمی توانیم ماجرا را حل و فصل کنیم؟! گره ای را که 

می توان با دست باز کرد را نباید با دندان باز کرد.
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بدان که عمل مداومِ اندك، امّا توأم با یقین 
و بصیرت، در نزد خداوند، برتر از عملِ 

بسیارِ توأم با غیر یقین و جهل است .
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راه اندازی صندوق صدقات الکترونیکی بهزیستی 
 معاون بهزیستی کشور از راه اندازی صندوق صدقات الکترونیکی خبر داد و گفت: این طرح در ابتدا به صورت 
آزمایشی در تهران و برخی از شهرها آغاز شد.امیرحسین عرب زاده با اشاره به میزان کمک های مردمی در سال 

14۰۰، اظهار کرد: در این بخش بر اساس آمار یک هزار و 9۶۰ میلیارد تومان جمع آوری شده است.
وی تصریح کرد: در ماه مبارک رمضان امسال در دو بخش نمایشگاه و پویش های ماه رمضان و همچنین 
فطریه، 241 میلیارد تومان جمع آوری شده است.عرب زاده در پاسخ به این پرسش که کدام استان ها در بحث 
مشارکت های مردمی وضعیت خوبی را داشته اند، گفت: در قالب پویش عیدانه، استان های خراسان رضوی، 
اصفهان، مازندران و همچنین در ارتباط با ضیافت مهربانی در ماه مبارک رمضان استان های فارس، خوزستان، 

خراسان رضوی، کرمان و تهران وضعیت خوبی را به لحاظ جمع آوری کمک ها داشته اند.

هشدار سید حسن خمینی درباره » زنگ خطری در اداره کشور«
آیت الله سید حسن خمینی با انتشار یک ویدیو در صفحه اینستاگرام خود نوشت: سانحه ی واژگونی قطار 
مشهد-یزد را که منجر به جان باختن شماری از هموطنان عزیزمان شد، به خانواده های داغدار تسلیت می گویم 
و برای مجروحان نیز آرزوی سلامت دارم.تکرار خطاهایی از این قبیل، زنگ خطری در اداره کشور محسوب می 
شود و نارضایتی و رنجش افکارعمومی را در پی داشته است.دوستان و متصدیان باید با عزمی راسخ در همه حوزه 
ها سعی در بالا بردن سطح ایمنی سفرها داشته باشند. و بستر لازم را برای نوسازی و بهسازی شبکه حمل و نقل 

کشور آماده کنند.

استخدام 1۰۰ هزار پرستار در دستور کار وزارت بهداشت 
معاون فرهنگی و دانشجویی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: جذب و استخدام 1۰۰ هزار 
پرستار در راستای بهره گیری از نیروی انسانی توانمند در دستور کار این وزارتخانه است که تحقق این مهم بستگی 
به موافقت سازمان بر نامه و بودجه دارد. عباس شیراوژن  بیان کرد: تعرفه گذاری و افزایش پرداخت های پرستاران 
یکی از راهکارهای جبران زحمات این قشر فداکار و انگیزه ای برای عدم مهاجرت پرستارها خواهد بود که باید مورد 

توجه سازمان برنامه و بودجه قرار گیرد تا در این زمینه اعتبارات مطلوبی را در نظر بگیرد.

1۵ درصد از معتادان زن هستند
دکتر سعید صفاتیان تحلیلگر اعتیاد درباره اعتیاد در میان دختربچه ها به تحقیقاتی که در سال 9۰ در کشور 
درباره اعتیاد انجام شد اشاره کرده و می گوید: آن تحقیق نشان داد که از 100 درصد معتادان 5 درصدشان زن و 
95 درصد مرد بودند. اما در سال 97 تحقیقات دیگری صورت گرفت که نشان می داد آمار اعتیاد زنان از 5 درصد 
به 10 درصد رسیده و 2 برابر شده است. به نظر من اگر الان این آمار را بگیریم این عدد حداقل به 15 درصد رسیده 

است و این نشان می دهد که اعتیاد در خانم ها به دلایل مختلف در حال رشد است.

تنبیه دهه شصتی بازکنان تیم ملی بسکتبال نوجوانان 
اعضای کادر فنی تیم ملی بسکتبال نوجوانان ایران تصمیم گرفتند موی سر بازیکنان را کوتاه کنند. آنها این 
اقدام را تنبیهی برای نوجوانانی در نظر گفته اند که به گفته آنها روزی 2۰ دقیقه برای مرتب کردن موهای شان وقت 
می گذاشتند و حالا کاملا کچل هستند.به گزارش فرارو، نوجوانان ایران بیستم خرداد ماه تهران را به مقصد دوحه، 

محل برگزاری مسابقات قهرمانی آسیا ترک کردندو در گروه A رقابت ها با اندونزی و لبنان رقابت کنند. 

عذرخواهی مرادی بابت مصاحبه با رسانه معاند سعودی
علی مرادی رییس فدراسیون وزنه برداری در گفت وگویی تلویزیونی اظهار داشت: بابت مصاحبه با یکی از 
رسانه های خارج از ایران عذرخواهی می کنم. فکر کردم دوستانم از خارج از کشور تماس گرفته اند و پاسخ دادم 
و غافل گیر شدم. چون دیدم در مورد وزنه برداری و ورزش کشور سیاه نمایی و خیانت به کشور می کنند، پاسخی 

دادم. از مردم و خانواده معظم شهدا عذرخواهی می کنم که از صحبت من با این شبکه مکدر شدند.

احتمال تغییر در ضوابط شیشه دودی خودروها
سردارهادیانفر، رئیس پلیس راهور:بعضی از استان های جنوبی کشور به دلیل گرمای زیاد باید در زمینه جریمه 
شیشه دودی مستثنی شوند، که این موضوع به معاونت عملیات و حقوقی ابلاغ شده تا بررسی های لازم انجام 

شود تا در صورت امکان در آیین نامه شیشه دودی برای استان های جنوبی کشور تغییراتی اعمال شود.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

انهدام باند سارقان منازل فصلی 
فرمانده انتظامی استان از دستگیری ۸ تن از اعضای باند سارقان منازل فصلی در قم خبر داد و گفت: 

متهمان در تحقیقات پلیس به 25 فقره سرقت اعتراف کردند  
سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: در پی وقوع چندین فقره سرقت از منازل فصلی روستاهای 

شهرستان کهک، موضوع در دستور کار کارآگاهان پایگاه یکم پلیس آگاهی استان قرار گرفت.
وی افزود: در ادامه با بررسی جغرافیای جرم و انجام اقدامات پلیسی مشخص شد سارقان با استفاده از 
خودروهای پراید سفید و نقره ای در محل های سرقت حضور یافته و ضمن شناسایی منازل فصلی خالی از 
سکنه در فرصتی مناسب اقدام به سرقت می کنند، بنابراین کارآگاهان اعضای این باند را شامل 4 نفر سارق و 4 

نفر مالخر شناسایی و با هماهنگی مقام قضائی استان در عملیات های غافلگیرانه دستگیر کردند.
فرمانده انتظامی استان قم گفت: متهمان طی تحقیقات صورت گرفته با توجه به شواهد موجود به 25 فقره 
سرقت اعتراف کردند. سردار میرفیضی در خاتمه با اشاره به تشکیل پرونده برای افراد دستگیر شده و تحویل آن 
ها به مرجع قضائی استان از مردم خواست، منازل خود را به دزدگیر و دوربین مداربسته مجهز و حتی الامکان 

منزل را به افراد معتمد روستاها جهت سرکشی اعلام نمایند.
توقیف بونکرگازحامل مواد افیونی

فرمانده انتظامی استان قم  در بخش  دیگری از سخنان خود ازدر تعامل اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر 
استان خراسان رضوی با پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم مبنی بر حمل محموله مواد مخدر توسط یک 

دستگاه تریلی بونکر حمل گاز، بلافاصله موضوع در دستور کار مأموران  پلیس استان قرار گرفت.
وی افزود: در ادامه مأموران با هماهنگی مقام قضائی در عملیاتی مشترک با پلیس مبارزه با مواد مخدر 
خراسان رضوی به محور مواصلاتی "سلفچگان" اعزام و پس از کنترل تردد خودروهای عبوری سرانجام خودرو 
موصوف را شناسایی و متوقف کردند. این مقام ارشد انتظامی استان افزود: به منظور برقراری ایمنی، واحدی 
از کارکنان آتش نشانی در محل حاضر و پلیس پس از بازشدن دریچه انتهایی بونکر ضمن تجهیز به کپسول 
اکسیژن، وارد بونکر شده و 13 گونی مواد مخدر شامل 19۷ کیلوگرم تریاک و 4۷ کیلوگرم مرفین کشف و متهم 
دستگیر شد. سردار میرفیضی تصریح کرد: در نهایت متهم به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل 

قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم خبرداد:

کشف احتکار 4 تن و ۷۰۰ کیلوگرم برنج  
رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان از کشف احتکار 4 تن و ۷۰۰ کیلوگرم برنج در بازرسی از 2 دستگاه 
خودرو نیسان در قم خبر داد.  سرهنگ حسین برزگر اظهارداشت: در راستای مبارزه با احتکار کالا، طرح 
مبارزه با احتکار در سطح استان به صورت ویژه در دستور کار ماموران پلیس امنیت اقتصادی استان قرار 
گرفت . وی افزود: ماموران در پی اقدامات اطلاعاتی از احتکار برنج در 2 دستگاه خودرو نیسان مطلع و ضمن 
هماهنگی با مقام قضائی به همراه کارشناسان سازمان جهاد کشاورزی به محل مورد نظر اعزام و طی بازرسی 
صورت گرفته از خودروها، 4 هزار و ۷۰۰ کیلوگرم برنج کشف کردند. رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم 
با اشاره به اینکه ارزش کالای احتکار شده توسط کارشناسان 2 میلیارد ریال برآورد شده است، یاد آور شد: در 

این رابطه 2 نفر متهم دستگیر و پس از تشکیل پرونده برای انجام مراحل قانونی تحویل مراجع قضائی شدند

معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

طرح نظارت بر مراکز عرضه لوازم آرایشی و بهداشتی
معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان از اجرای طرح نظارت بر مراکز عرضه لوازم آرایشی و 

بهداشتی در این استان خبر داد.
 سرهنگ سید مجتبی اشرفی اظهارداشت: باتوجه به مطالبات مردمی و به منظور جلوگیري از وقوع تخلفات 
و جرایم صنفي، طرح نظارت بر مراکز عرضه لوازم آرایشی و بهداشتی از سوی مأموران اداره نظارت بر اماکن 
عمومی پلیس امنیت عمومي استان اجرا شد. وی افزود: در این راستا از 3۸ واحد صنفی بازدید که به 9 واحد 
به علت عدم رعایت قوانین و مقررات اخطار داده شد. معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم از 
همشهریان خواست، در صورت مشاهده تخلفات صنفی موضوع را از طریق تلفن فوریت هاي پلیسي 11۰ 

اطلاع داده تا در کوتاهترین زمان ممکن نسبت به بررسی موضوع و برخورد با متخلفان اقدام شود.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف انبار احتکار ارزاق عمومی 
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف انبار احتکار ارزاق عمومی به ارزش بیش از 1۰ میلیارد ریال در قم 
خبر داد . سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در پی کسب خبری مبنی بر احتکار ارزاق عمومی در یک انبار 
در استان، تیم نظارت بر اماکن پلیس امنیت عمومی به همراه مأموران پلیس امنیت اقتصادی با هماهنگی 

مقام قضائی در محل حاضر شدند.

سرپرست سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم :

اتوبوس های پردیسان
افزایش می یابد

سرپرست سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم با اشاره به اینکه هم اکنون یک سوم 
اتوبوس های شهری به پردیسان اختصاص یافته است گفت: برای رفع مشکل 
شهروندان پردیسان، افزایش اتوبوس ها به 5۰ دستگاه و ساماندهی پایانه مرکزی 

دنبال می شود.
محمدصادق زمانی با بیان اینکه پراکندگی ساختمان ها در پردیسان برای ارائه 
خدمات اتوبوسرانی مشکل ساز است، اظهار کرد: پردیسان باید پایانه مستقل 
داشته باشد تا ساماندهی اتوبوس ها در قالب پایانه انجام شود و واحد اتوبوسرانی 

و نظارت و همچنین اتوبوس های گردشی نیز برای رفع مشکلات نیاز است.
وی اضافه کرد: پایانه مرکزی پردیسان در سال های گذشته ایجادشده ولی 
به دلیل عدم استقبال از سوی شهروندان، بهره برداری از آن در سال های اخیر 
با محوریت معاونت حمل ونقل و ترافیک  انجام نشده است و در حال حاضر 

شهرداری قم، ساماندهی این پایانه در دستور کار قرار گرفته است.
یک  هزینه های  اینکه  بیان  با  قم  شهرداری  اتوبوسرانی  سازمان  سرپرست 
دستگاه اتوبوس درون شهری برای شهرداری ماهیانه 5۰ میلیون تومان هزینه 
داشته اما درآمد هر اتوبوس 1۰ میلیون تومان است ابراز کرد: این اختلاف، 
هزینه های سنگینی را بر دوش شهرداری گذاشته است ولی بااین حال شهرداری 

برای خدمت به مردم فقط نگاه اقتصادی نخواهد داشت.
وی ادامه داد: افزایش اتوبوس های گردشی در داخل پردیسان یک موضوع 
ضروری است تا این اتوبوس ها بتوانند مسافران را به پایانه مرکزی پردیسان منتقل 

و بعد مسافران با اتوبوس های این پایانه به قم برسند.
زمانی با تأکید بر اینکه هم اکنون یک سوم اتوبوس های شهری از پایانه های 
منتظری، مطهری جمکران، نبوت و کامکار به سمت پردیسان و برعکس حرکت 
می کنند، تصریح کرد: بازهم پردیسان نیاز به اتوبوس دارد، چراکه مردم این 
منطقه از اتوبوس بیشتر استفاده می کنند و استفاده از تاکسی هم به علت بعد 

مسافت برای برخی ها به صرفه نیست.
وی با بیان اینکه اتوبوس های پردیسان در سال جاری به 5۰ مورد افزایش 
خواهد یافت، گفت: اکنون که برخی از اتوبوس ها به دانشگاه ها و رفت وآمد 
دانشجویان اختصاص داده شده است، تعداد اتوبوس های پردیسان به 3۷ مورد 

کاهش یافته و این آمار به زودی افزایش خواهد یافت.
سرپرست سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم با تأکید بر اینکه مشکل کمبود 
اتوبوس های پردیسان در سال جاری رفع خواهد شد، عنوان کرد: امیدواریم 
بتوانیم از ظرفیت های مختلف برای خدمت رسانی مطلوب به مردم بهره مند 

شویم.
 

مدیرکل نظارت بر امور عمرانی شهرداری قم :

نسبت به حوادث حاشیه پروژه ها 
حساس هستیم

مدیرکل نظارت بر امور عمرانی شهرداری قم گفت: دفتر نظارت و مشاوره در 
محل اجرای پروژه تونل جمهوری قرار دارد و جزئیات اجرای تونل زیر نظر این 

دستگاه نظارت و مجموعه شهرداری در حال اجراست.
 مسعود بخشی در پاسخ به گلایه شهروندان بلوار نور شرقی منطقه نیروگاه 
در ارتباط با احداث تونل جمهوری اسلامی، با بیان اینکه اجرای این تونل 
اظهار  بیفتد،  اتفاق  آن  در  زیرسازی  عملیات  می بایست  که  بوده  پروژه ای 
داشت: با توجه به اینکه بافت منطقه مسکونی است، طی هماهنگی صورت 
گرفته با دستگاه نظارت و مشاور پروژه، مقرر شد کوبش ها به حداقل کاهش 
یابد که هم بتوانیم پروژه را اجرا کنیم و هم مشکلات فنی برای ساختمان های 

منطقه پیش نیاید.
وی انتقادات صورت گرفته درباره ایزولاسیون این پروژه را مورد توجه قرارداد 
عایق بندی  متدهای  به روزترین  از  گرفته  صورت  ایزولاسیون  این  گفت:  و 
استفاده شده و با این هدف انجام شده که منازل مسکونی در بحث های بارندگی 

و آبیاری فضای سبز دچار مشکل نشوند.
مدیرکل نظارت بر امور عمرانی شهرداری قم، با بیان اینکه همشهریانی که 
دچار مشکل شدند باید به صورت موردی مشکلشان بررسی شود، گفت: دفتر 
نظارت و مشاوره در محل پروژه قرار دارد و جزئیات اجرای تونل زیر نظر این 
دستگاه نظارت و مجموعه در حال اجراست و مجموعه شهرداری نیز بر این 

مسائل حساس است.
بخشی خاطرنشان کرد: دستگاه مشاوره، نشست منازل به دلیل اجرای پروژه را 
رد کرده و مورد خاصی نبوده است؛ ضمن اینکه برای ادامه کار برای اینکه ضربات 
و تکانه ها کمتر شود دستگاه مشاور پروژه طرحی ارائه کرده که کوبش ها کمتر 

شود و کار به شیوه دیگری ادامه یابد.
  

سرپرست منطقه هشت شهرداری قم :

محله شش مسکن مهر جزو محلات 
محروم پردیسان است

سرپرست منطقه هشت شهرداری قم، با اشاره به نامه نگاری ها و تلاش های 
برای احداث بوستان در محله شش مسکن مهر پردیسان گفت:  شهرداری 
برای احداث بوستان منتظر تعیین تکلیف رفع معارض از سوی اداره کل راه و 

شهرسازی هستیم که تاکنون پاسخی از سوی آن سازمان صادر نشده است.
محمدحسین علی اکبری با اشاره به اهتمام ویژه شهرداری جهت رفع موانع 
احداث بوستان در محله شش مسکن مهر پردیسان اظهار داشت: برای احداث 
بوستان در این محله منتظر تعیین تکلیف رفع معارض از سوی اداره کل راه و 
شهرسازی هستیم که در این خصوص مکاتبات صورت گرفته و پاسخی از سوی 

آن سازمان صادر نشده است.
وی با بیان اینکه تمامی محلات مسکن مهر به جز محله شش دارای بوستان 
محله ای هستند، گفت: فقدان بوستان در این محله به دلیل معارض ملکی در 
محل احداث بوستان بوده که با وعده هایی که از سوی مدیران استانی داده شده 

امیدواریم این مشکل به زودی مرتفع شود.
جزو  محله  این  اینکه  بر  تأکید  با  قم  شهرداری  هشت  منطقه  سرپرست 
محلات محروم پردیسان محسوب می شود خاطرنشان کرد: خانوارهایی که 
در این محله زندگی می کنند از اقشار ضعیف جامعه از نظر اقتصادی هستند 
و تمامی دستگاه های استانی با همکاری هم باید تمهیدات ویژه ای برای رفع 

محرومیت های این محله انجام دهند.

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم خبرداد:

آمادگی برای احداث مراکز عرضه 
خدمات در مناطق کم برخوردار

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم از آمادگی این سازمان جهت احداث 
مراکز عرضه خدمات در مناطق کم برخوردار با مشارکت بخش خصوصی خبر 

داد.
علیرضا مظفری با اشاره به اهمیت توجه به توزیع مناسب خدمات در سطح 
شهر اظهار داشت: ایجاد توازن خدمات در مناطق کم برخوردار از اولویت ها و 
راهبردها در سازمان میادین شهرداری است و تلاش می کنیم با مشارکت بخش 
خصوصی و همکاری مناطق ۸گانه نسبت به ایجاد توازن خدمات به خصوص در 

مناطق کم برخوردار اقدام کنیم.
وی نیاز برخی از مناطق به اقدامات توسعه ای را موردتوجه قرار داد و تصریح 
کرد: اجرای طرح ها و پروژه های سازمان در سطح شهر در قالب احداث فروشگاه 
همشهری و بازارچه های تخصصی عرضه میوه و تره بار ریحان، با هدف تسهیل 
تأمین مایحتاج شهروندان و کاهش سفرهای درون شهری راه اندازی می شود و 
افزایش تعداد این مراکز در مناطق ۸گانه به ویژه مناطق کم تر برخوردار، جهت 
رسیدن به این اهداف است. مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل 
شهری شهرداری قم با اشاره به عزم جدی این سازمان در امر ساماندهی صنوف 
گفت: سازمان میادین با ایجاد تسهیلات لازم و ساخت فضای مناسب در امر تهیه 
و توزیع میوه و تره بار و محصولات کشاورزی، در راستای اهداف سازمان خدمات 
ارزنده ای را به شهروندان ارائه و با همکاری شهرداری های مناطق در قبال تحویل 
زمین، ساماندهی مشاغل و صنوف مزاحم را با جدیت پیگیری و شهرداری را در 

راستای شهری سالم یاری می نماید.

کلنگ احداث مخزن 2۰ هزار مترمکعبی شهر قم با حضور دکتر امیرآبادی 
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی و دکتر معتمدی معاون امور 

عمرانی استانداری قم به زمین زده شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قم، مهندس حسن 
بختیاری در حاشیه آیین کلنگ زنی مخزن 2۰ هزار مترمکعبی شهر قم که 
با حضور جمعی از مدیران استان و معاونین شرکت آب و فاضلاب استان 
قم برگزار شد گفت: این مخزن با هدف افزایش ظرفیت مخازن ذخیره آب 
شهر قم و با اعتباری بالغ بر 51۰ میلیارد ریال و طی یک سال به اجرا خواهد 

رسید.
وی با بیان اینکه مخازن ذخیره آب برای اطمینان بخشی به تأمین پایدار 
آب از لحاظ کمی و کیفی حائز اهمیت هستند، حجم ذخیره مخازن آب 
استان را در حال حاضر 3۶۰ هزار مترمکعب اعلام و خاطرنشان کرد: 
احداث مخازن ذخیره آب در شهر می تواند به تأمین پایداری آب در شهر به 

ویژه در مواقع بحرانی کمک کند.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با اشاره به تأمین آب شهر قم 
از خارج از استان و فاصله های دور اظهار داشت: با توجه به اینکه احتمال 
بروز مشکل در خط انتقال دور از ذهن نیست برنامه ریزی هایی برای ایجاد 

مخازن ذخیره جدید برای پایداری آب در شبکه انجام شده است.

عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی:
سهم کامل قم از سد کوچری باید تخصیص یابد

عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی نیز دراین مراسم  با اشاره به شور 
شدن آب قم در هفته های اخیر، بر ضرورت تخصیص کامل سهم قم از سد 

کوچری تأکید کرد.
دکتر احمد امیرآبادی گفت: طی این مدت اقدامات بسیار خوبی آغاز شد 
که قطعاً مجموعه نمایندگان استان و استانداری نیز از این اقدامات حمایت 

خواهند کرد.
وی در این آیین که با حضور دکتر معتمدی معاون امور عمرانی استانداری 
قم و جمعی از مدیران استان برگزار شد، خاطرنشان کرد: مردم قم خیر و 
برکت اقدامات جدیدی که در مورد آب قم آغاز شده را در دو، سه سال آینده 

خواهند دید.
عضو هیئت رئیسه و نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی آغاز 
احداث مخزن ذخیره جعفریه، احداث شبکه فاضلاب در برخی از مناطق 
شهر و آبرسانی به بخشی از روستاهای قمرود را برخی از اقدامات اخیر 
شرکت آب و فاضلاب استان برشمرد و یادآور شد: این اقدامات نویدبخش 
اطمینان بخشی از وضعیت پایداری آب در آینده در روستاها و شهرهای 

استان خواهد بود که قابل تقدیر و تشکر است.
مردم در استفاده از آب صرفه جویی کنند

وی احداث مخزن 2۰ هزار مترمکعب آب قم را نیز در راستای تأمین آب 
پایدار در شهر مهم ارزیابی کرد و اظهار داشت: با اطمینانی که به مدیریت 
آب استان داریم کلنگ زنی این پروژه را انجام دادیم و انتظار داریم که در 

موعد مقرر این مخزن به بهره برداری برسد.
امیرآبادی با اشاره به شور شدن آب قم در هفته های اخیر، بر ضرورت 
تخصیص کامل سهم قم از سدکوچری تأکید کرد و گفت: نمایندگان قم 
قطعاً در خصوص احقاق حق مردم قم از سدکوچری پیگیری های لازم را 

خواهند داشت تا آنچه از این پروژه به قم قول داده اند تخصیص یابد.
وی درعین حال کمبود منابع تأمین آب استان مورد توجه قرار داد و از مردم 
هم خواست تا با صرفه جویی و استفاده بهینه از آب، به تأمین آب پایدار و 

باکیفیت در استان کمک کنند.

با حضور عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی؛

عملیات احداث مخزن ۲0 هزار مترمکعبی شهر قم آغاز شد

 زنگ خطر! سن مصرف دخانیات به ۱۳ سال رسید!

طرح: سجاد جعفری

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با اشاره به 
لزوم فراهم کردن شرایط آسان زیارت برای همه مردم از 
سوی نهادهای ذیربط گفت: بقاع متبرکه امامزادگان، 
از جمله مهمترین عوامل توسعه فرهنگ زیارت و نیز 

عامل تقرب به خداوند محسوب می شوند.
 حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری در آئین 
غبارروبی و عطرافشانی حرم مطهر حضرت موسی 
مبرقع)ع( فرزندبلافصل امام جواد)ع( که به مناسبت 
دهه کرامت و هفته فرهنگی شیراز در قم برگزار شد با 
اشاره به نقش زیارت در منظومه جامعه شیعی اظهار 
اگر بخواهیم عوامل موثر در مهندسی چنین  کرد: 
جامعه ای را مورد بررسی قرار دهیم، خواه ناخواه با 

نقش برجسته زیارت مواجه خواهیم شد.
وی افزود: بخش عمده ای از فعالیت های فرهنگی 
و اجتماعی جامعه ایرانی، در ساختار زیارت معنا پیدا 

می کنند.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه 
اولیه  قرون  در  ریشه  و  نیست  تازه ای  مسئله  زیارت 
اسلامی دارد گفت: این مسئله به خصوص از قرن سوم 

هجری به بعد، بسیار پُر رنگ بوده است.
و  هدی)ع(  ائمه  متبرکه  بقاع  داد:  ادامه  وی 
امامزادگان پناهگاه فکری، فرهنگی و معنوی مردم 

نظام  استقرار  دوران  در  نیز  زیارت  مسئله  و   بوده 
جمهوری اسلامی به اوج خود رسیده و معنا و مفهوم 

گسترده تری یافته است.
اسکندری با اشاره به لزوم فراهم کردن شرایط آسان 
زیارت برای همه مردم از سوی نهادهای ذیربط عنوان 
کرد: شکوه و عظمتی که از نظر مسائل ظاهری در 
بقاع متبرکه به وجود آمده، از محل موقوفات و رقبه ها 
و همچنین کمک های خیرین و نذورات مردمی بوده 
است. مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم افزود: 
بقاع متبرکه امامزادگان، مکان هایی هستند که توجه 
به خدا در آنجا بیشتر است و این مسئله به زائران القا 
می شود بنابراین باید از این ظرفیت به خوبی استفاده 

کرد.
وی خاطرنشان کرد: خداوند اراده کرده است که این 
اماکن مقدسه، عظمت یابند و در قلوب مومنین جایگاه 

ویژه ای داشته باشند.
اسکندری به دومین ویژگی بقاع امامزادگان اشاره و 
ابراز کرد: هر کس در این مراقد شریف حضور می یابد، 
خود را به خداوند نزدیک تر می بیند، مکان هایی که در 
آنها معصیت صورت نمی گیرد و عبودیت به بهترین 
شکل تجلی می یابد و روح انسان را به معراج معنوی 

می برند.

گفت:  قم  استان  خیریه  امور  و  اوقاف  مدیرکل 
دیگر  از  زائران،  شدن  مطهر  و  پاکیزه  و  گناه زدایی 
ویژگی هایی بقاع متبرکه هستند چرا که انسان را به 
خود می آورند و مومنین را به سمت توبه واقعی سوق 

می دهند.
وی زندگی سعادتمندانه را در گرو حرکت در راه الهی 
و ولایت پذیری دانست و افزود: یکی از مکان هایی که 
می توانند آدمی را در این مسیر قرار دهند، بقاع متبرکه 
هستند زیرا فضای روحانی و معنوی آنها حال مومنین 
را دگرگون کرده و فطرت حقیقت جویی را در انسان ها 
بیدار می کنند البته مساجد هم کارکردهای مشابهی 
نقش آفرینی  می توانند  متبرکه  بقاع  کنار  در  و  دارند 
کنند. اسکندری به بیانات رهبر معظم انقلاب درباره 
امامزادگان مدفون در قم اشاره و تصریح کرد: ایشان 
امامزادگان در شهری  این  از  اگر هر یک  فرموده اند 
تبدیل می شدند؛  به قطب فرهنگی  بودند،  دیگری 
امامزادگانی مانند حضرت موسی مبرقع)ع( که فرزند 
بلافصل امام جواد)ع( هستند یا امامزاده شاه سید 
ایشان  به  فراوانی  ارادت  دینی  بزرگان  که  علی)ع( 
داشتند. وی گفت: آیت الله مرعشی نجفی با اشاره به 
نسب امامزاده سید علی)ع( که به حضرت عباس)ع( 

می رسد، ایشان را ابوالفضل قمی ها نامیده بودند.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم  تاکید کرد:

لزوم فراهم کردن شرایط آسان زیارت برای همه مردم 


